
م الف: 862030

مهلت ارسالموضوعشمارهنوع فراخوانرديف
مدارک

مديريت
مرتبط

فراخوان  1
راهبري و نگهداري و تعميرات وبهره برداري 48526024عمومي

قراردادهای 1400/03/21از ايستگاه گاز فولاد مباركه
خريد

تأمين گلوله آسياب قطر 30 و 40 ميليمتر -شناسايی2
خريد مواد 1400/06/31مورد نياز

مصرفی

فراخوان  3
 بارگيري، حمل و تخليه اسلبهاي داغ 48526٧34عمومي

قراردادهای 1400/03/23شركت فولاد مباركه
خريد

فراخوان  4
 تعميرو بازسازي چوكهاي كاري ناحيه48513٧06عمومي

قراردادهای 1400/03/23نورد گرم شركت فولاد مباركه
خريد

مناقصات و مزايدات: جهت دریافت اســناد و کسب اطلاعات بیشتر به نشانی  www.msc.ir  لینک 
مناقصات و مزایدات بخش خرید و تأمین کنندگان مراجعه و طبق راهنماي موجود، نسبت به انتخاب مناقصه 

مورد نظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان )SRM( اقدام نمائید. 
ساير فراخوان ها: جهت کسب اطلاعات بیشتر به نشانیwww.msc.ir بخش اطلاعیه ها، فراخوان مربوطه 

مراجعه بفرمایید.

آگهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان

روابط عمومی شرکت فولادمبارکه کد آگهی: 1400-12

روزنامه ای برای زندگی

یادداشت روز

رویداد | 2

لاف در غربت    

حسن روانشيد 

www.esfahanemrooz.ir | 08 | سـال هفدهم | 8 صفحه | شـمـاره 4089 | 2000 تومانJun2021| 1442 سه شنبه  18  خرداد 1400| 27 شوال

فرهنگ و هنر  | صفحه 5

رویداد  | صفحه 2
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 تاكنون حدود 65 درصد از گروه سنی بالای 80 سال در استان اصفهان واكسن كرونا را دريافت كردند، اين شاخص در گروه سنی ٧5 تا 80 سال 
معادل 65 درصد، بين ٧0 تا ٧4 سال حدود  5۹ و در گروه 65 تا 6۹ سال حدود 10 درصد است

پايگاه جهانی تريپ ادوايزر اقامتگاه سنتی عامری های كاشان را به عنوان يکی از 25 اقامتگاه برتر خاورميانه در سال 2021 و 
برترين بوتيک هتل ايران معرفی كرد. اين سايت در توصيف اين خانه از عبارت »واحه ای آرام، زيبا و باشکوه« استفاده كرده است.
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 خانه عامری  ها در بین
  25 اقامتگاه برتر خاورمیانه  

 در سال 2021

 جناب آقای عبدالرضا جمالی
مديرعامل محترم هلدينگ توکا فولاد

سـی و سـومین سـالگرد آغاز فعالیت آن مجموعه را 
بـه بنیان گـذاران، مدیـران، کارشناسـان و همکاران 

تلاشـگر گروه تبریک گفته، از پروردگار یکتا توفیـق روزافزون خانواده 
بـزرگ تـوکا فـولاد در راه خدمت به اقتصاد، صنعت و اسـتقلال کشـور 

را از پـروردگار یکتا آرزومندم.

 امیر اکبری
مديرمسئول روزنامه اصفهان امروز
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   خبر     بی توجهی تاكی؟! قسمت 1844

لاف در غربت                      
حسـن روانشـید |یکی از اقدامـات به ظاهـر منفی 
در دولت هـای نهـم و دهم پا گذاشـتن بـه دامنه اقتصاد 
مهـر  مسـکن  شـهرک های  احـداث  طـرح  طریـق  از 
در اقصـی نقـاط کشـور بـود کـه بـرای رئیـس ایـن دو 
دولـت افـق پانصـد هـزار واحـد دیده می شـد امـا وجود 
مشـکلات متعـدد و پیش بینی نشـده کـه معمـولًا برای 
هـر طرحـی طبیعـی اسـت بخصـوص اگـر در چنیـن 
وسـعتی باشـد اجـازه نـداد تمامی ایـن واحدها تـا پایان 
دولـت دهـم بـه انجـام برسـد و به ناچـار آن هایـی کـه 
نیازمنـد زمـان بـود تـا مشـکلاتش مرتفـع شـوند بـه 
عنوانـی میراثـی ارزشـمند بـرای دولت هـای یازدهـم و 
دوازدهـم باقـی ماند که در آغاز توسـط وزیـر متولی راه 
و شهرسـازی نادیـده گرفتـه و بـه حـال خود رها شـود 
امـا پـس از ایجـاد تورمـی غیرقابل باور درزمینـه تولید و 
تهیـه مسـکن مشـخص گردیـد ایـن تعـداد قابل توجه 
از نـوع مهـر را می تـوان در کنـار طـرح نـو امـا محدود 
مسـکن ملـی را بـه نام خـود عرضه بـازار نمود و سـعی 
کـرد تا از این مسـئله امتیاز سیاسـی گرفته شـود! امروز 
اگرچـه دولـت از زمـان مبتکـران ایـن طـرح بـزرگ و 
قابل اعتنـا می گـذرد امـا می توان امتیـاز برجسـته آن را 
در تمامـی دوران هـا ازنظـر ارائـه و انجـام چنیـن پروژه 
کلانـی آنهـم در بهتریـن فرصت هـا کـه میـزان تولیـد 
مصالـح سـاختمانی و دسـتمزدها در پایین تریـن میـزان 
خـود بـود را بـه همان دو دولـت نهم و دهـم اعطا نمود 
کـه قبل و پـس ازآن دیگر گامی ریسـک وار و اینچنین 
ضعیـف  اقشـار  بـرای  مسـکن  تأمیـن  در  بلندمرتبـه 
جامعه برداشـته نشـده اسـت زیـرا قیمت هریـک از این 
واحدهـای به ظاهـر کوچک کـه برای مالـکان آن کمتر 
از بیسـت میلیـون تومـان تمام شـده مـرز ده برابر یعنی 
دویسـت میلیـون تومـان را سـپری نمـوده اسـت! امـا 
آنچـه کـه در این میـان بیش از همـه قابل توجه و تأمل 
اسـت باقیمانـده واحدهای مسـکن مهری می باشـد که 
مشـمول بی مهری هـای وزیر راه و شهرسـازی در دولت 
یازدهـم شـده بـود تا به آن نام شـنیع مزخـرف بدهند و 
پـس ازآن درایـت وزیر بعدی کـه اتفاقاً اصفهانی اسـت 
باعـث گردیـد تـا در طرحـی تـازه بـه نام مسـکن ملی 
ادغـام و از محـل بودجه هـای عمرانـی همـراه بـا آورده 
متقاضیـان جدیـد به اتمام برسـد تا بار دیگر ابزاردسـتی 
برای رئیس سـازمان برنامه وبودجه باشـد که در سـفری 
بـه اصفهـان از آن به عنـوان رهاورد دولـت تدبیر و امید 
یـاد کنـد و آنچـه را کـه برگرفتـه از تفکـرات اقتصادی 
از دولت پیشـین اسـت را در شهرسـتان تیـران و کرون 
بـه نـام دیگـران و بـه کام خـود رقـم بزننـد! معـاون 
رئیس جمهـور و رئیـس سـازمان برنامه وبودجه طی این 
سـفر در سـخنانی اظهار داشـت: »طرح احداث مسـکن 
بـرای افـراد کم درآمـد جامعـه کـه بخشـی از هزینه آن 
به صـورت تسـهیلات بلاعوض از سـوی دولت پرداخت 
می شـود و بخش دیگـر آن از طریق وام قرض الحسـنه 
بـا کارمـزد ۴ درصـد اسـت و بـرای خانواده هـا تأمیـن 
از 120 هـزار واحـد مسـکونی کـه در  می گـردد کـه 
چهارچـوب ایـن طـرح احـداث خواهد شـد، 60 هـزار از 
آن هـا بـه صاحبانشـان تحویل شـده و سـایر واحدهای 
نیـز تـا قبل از پایـان دوره خدمـت دولـت دوازدهم و در 
بـازه زمانـی دو مـاه آینـده تحویـل متقاضیـان خواهـد 
شـد کـه بودجـه تخصیـص داده شـده به طرح مسـکن 
مهـر بـا ردیـف بودجـه در نظـر گرفته شـده بـرای ایـن 
طـرح متفـاوت اسـت و بـه زودی واحدهـای مسـکونی 
آن در اسـتان چهارمحـال و بختیـاری و دیگر اسـتان ها 
سـازمان  رئیـس  رسـید«.  خواهـد  بهره بـرداری  بـه 
برنامه وبودجـه به عنـوان بلبـل دو دولـت تدبیـر و امیـد 
در ادامـه سـفر یـک روزه به اصفهـان، سـاختمان جدید 
سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی ایـن اسـتان را هـم 
سـازمان  تـلاش  و  »سـعی  داشـت:  اظهـار  و  افتتـاح 
برنامه وبودجه برای توسـعه کشـور بر هیچکس پوشـیده 
نیسـت و در دولـت تدبیـر و امید سـازمان برنامه وبودجه 
توسـعه  تحقـق  بـرای  راهبـردی  یک نهـاد  به عنـوان 
کشـور سـاختار منـد شـد«. اگرچـه طـی ایـن سـال ها 
مشـخص  شـده اسـت کـه اصفهـان در تمامـی مراحل 
به عنـوان اسـتانی برخـوردار شـناخته شـده و از این نظر 
بـرای دریافـت بودجه هـای خـاص محـروم اسـت تـا 
وضعیـت اسـف بار آبرسـانی و هوای همیشـه آلـوده آن 
پایـدار باشـد درحالی کـه معاونت ریاسـت جمهـوری در 
اظهـارات خودشـان می گوینـد: »بیـش از 5۴5 میلیـارد 
تومـان بـرای تکمیـل پروژه هـای مختلـف نیمه تمـام 
و  کـرده  پیـدا  تخصیـص  اصفهـان  اسـتان  بسـتر  در 
بیـش از 225 میلیـارد تومـان نیـز از سـوی سـازمان 
برنامه وبودجـه بـرای کنارگـذر شـرق اصفهـان، تأمیـن 
مالـی انجـام شـده اسـت« درحالی کـه همیـن اسـتان 
بالاتریـن میـزان سـهم مالیاتـی را طـی ایـن سـال ها 
به حسـاب خزانـه واریـز امـا کمتریـن تخصیص هـا را 
دریافـت داشـته اسـت کـه در تشـریح کلامشـان بدون 
در  بـرای محرومـان  خانه سـازی  بـه سرمنشـأ  اشـاره 
دولت هـای نهـم و دهـم اظهـار می دارند: »بیـش از دو 
هـزار واحـد مسـکونی در اسـتان اصفهـان اتصـال این 
کلان شـهر را بـه بهارسـتان در مرحلـه نهایـی قـرار داد 
تـا بزرگتریـن خط ریلی کشـور نیـز در دوران زمامداری 
دولـت تدبیـر و امیـد به بهره بـرداری برسـد«! که روزی 
حکیـم انوری از بـازار بلخ می گذشـت و هنگامه ای دید. 
پیـش رفـت و سـری در میـان کـرد، مـردی را دیـد که 
ایسـتاده و قصایـد او را بـه نـام خـود می خوانـد و مردم 
او را تحسـین می کننـد. انـوری پیـش رفـت و گفـت: 
»ای مـرد ایـن اشـعار کیسـت کـه می خوانـی«؟ جواب 
داد: اشـعار انـوری. پرسـید: »تو انوری را می شناسـی«؟ 
جـواب داد: چـه می گویـی؟ انـوری منم. انـوری بخندید 
 و گفـت: »شـعر دزد شـنیده بودیـم اما شـاعر دزد ندیده

بودیم«!
ادامه دارد

چهارباغ نسبت به پروژه های ديگر شاخص نيست ولی تأثير زيادی در منظر فرهنگی داشته است
»با نگاه به گذشته، اصفهان همیشه در مباحث مختلف، رتبه 
برتر بوده است به این سبب می تواند در بحث نخبه پروری سرآمد 
باشد زیرا نخبه های زیادی در این شهر زندگی می کنند که اگر 
مدیریت قوی تر و جامع تری بر این ظرفیت اصفهان حاکم باشد، 

در سطح جهانی متمایز خواهد بود.«
نمی توان از اصفهان سخن گفت و از جایگاه والای فرهنگی 
و هنری آنکه در میراث برجای مانده از اعصار مختلف متبلور شده 
است حرفی نزد. بااین حال فعالیت در حوزه فرهنگ و هنر اصفهان 
همواره یکی از پرچالش ترین حوزه ها بوده و مدیریت شهری هم 
به عنوان یکی از برنامه ریزان در این زمینه با موانع مختلفی روبه رو 
بوده است. فریده روشــن، رئیس کمیسیون فرهنگی ورزشی 
شورای شــهر اصفهان در بخشی از گفت وگوی خود با ایمنا از 
دستاوردها، موانع و افق های پیش روی این جهانشهر کهن سخن 

گفته که متن آن را در ادامه می خوانید:
Á  شــورای پنجم را چقدر در تحقق اهداف و

شعارهايی كه زمان انتخابات ۹6 مطرح كرد موفق 
می بينيد؟

با توجه به شــعارهای این دوره، عملکرد شورا را نسبتا موفق 
دیدم زیرا علی رغم آنکه در این دوره اتفاقات ناگوار زیادی رخ داد 
و با بحران هایی مثل شیوع جهانی کرونا، ناآرامی های سال ۹۸ و 
بحران های مالی درگیر بودیم، شورا با نظارت بر مدیریت شهری 
خیلی خوب موانع و مشکلات را پشت سر گذاشت و تقریبا عملکرد 
این دوره را موفق می دانم. به شعار شفافیت توجه شد. پروژه های 
عمرانی رینگ چهارم و پل شهید سلیمانی با توجه به بحران های 
مالی شهرداری، در مدت کوتاهی اجرا شد و پروژه سالن اجلاس 
ســران و خط دوم قطار شهری خیلی خوب پیش رفت؛ گاه انتقاد 
می شــد که چرا در زیر زمین هزینه می کنید و مردم نمی بینند اما 
با توجه به گسترش شبکه های اجتماعی، مردم متوجه پروژه های 
انجام شده هستند. منظر فرهنگی چهارباغ از اولویت های کمیسیون 
فرهنگی بود و اکنون شاهدیم چهارباغ یکی از نقاطی است که واقعا 
به خوبی خود را نشــان داده و تبدیل به مرکز توجه گردشگران و 
شهروندان شده است. حفاظت از بخشی از میراث ملموس مربوط 
به سازمان میراث فرهنگی است و بخشی دیگر بر عهده مدیریت 
شهری است؛ شهرداری برای مرمت بناهای تاریخی بودجه خوبی 
در نظر گرفت و اکنون مرمت این بناها انجام شده یا در حال انجام 
است. همچنین صد میراث ناملموس اصفهان تدوین و چاپ شد، 
مفاخر هنری شناسایی شده و برای آنها مراسم بزرگداشت گرفته 
شد و به فرهنگ عامه و موسیقی اقوام بیشتر پرداخته شد و حتی 
قرار اســت در آینده یک پردیس موسیقی در منطقه پنج ساخته 
شود تا هنرمندان بتوانند در آن بخش فعالیت بیشتری کنند. تئاتر 
شــهر نیز در حال انجام قرارداد اســت که احداث آن می تواند در 
رونق هنری چهارباغ خیلی تأثیرگذار باشد. در بحث حمل و نقل 
عمومی، ایجاد سیســتم سامانه خودکار دریافت کرایه و موقعیت 
یاب اتوماتیک وسیله نقلیه به سرانجام رسید؛ هوشمند سازی امور 
معاونت شهرسازی نیز یکی دیگر از اتفاقات خوب این دوره بود که 
با شیوع کرونا، مردم توانستند غیرحضوری بیشتر مراحل تحویل 
پروانه ســاختمانی خود را انجام دهند. یکی از اتفاقات خوب این 
دوره در مباحث فرهنگی کســب عنوان »شهر دوستدار کودک« 
بود و اصفهان نخســتین شهر در کل کشور بود که این نشان را 
از یونیسف دریافت کرد هر چند که اهمیت نگه داشتن این عنوان 
بیشتر بوده و نیازمند برنامه ریزی های دقیق تری است همچنین اداره 
ارتباطات و امور بین الملل برنامه »شهروند دیپلمات« را با شهرهای 
خواهرخوانــده اجرا کرد و باعث تبادل اطلاعات و تجربیات میان 
اصفهان و آنها شــد؛ امیدوارم بتوانیم از این طریق شهر را به یک 
محیط ســالم و با کیفیت بالاتر برای شهروندان تبدیل کنیم. در 
مجموع می توان گفت به انتظاراتی که در ابتدای این دوره شورای 
شهر اعلام شد، دست پیدا کردیم البته برخی موانع فرهنگی وجود 

دارد که نگذاشت به بخشی از اهدافمان دست پیدا کنیم.
Á  با توجه به تجربه اين چهار سال و ميراث داری

شما از شوراهای قبلی، با همه اتفاقاتی كه در اين 
چهار سال و دوره های قبل رخ داده اصفهان يک 

شهر فرهنگی محسوب می شود؟
بخشی از این موضوع به مسائل تاریخی مربوط می شود مثلا 

آنچه از گذشته برای ما به یادگار گذاشته اند که نشان دهنده شهر 
هنری و تاریخی بودن شهر اصفهان است. در این دوره از شورای 
شهر مصوبه هایی برای توسعه صنایع خلاق و صنعت سینما و 
دیگر حوزه های هنری و تاریخی تصویب شد که می تواند این 
میراث را تقویت کند از طرفی دیگر اصفهان از دوره های گذشته 
در حوزه خدمات شهری و تمیزی شهر میان دیگر شهرها شهره 
بوده است اما ما وظیفه داریم روی فرهنگ جامعه در زمینه تمیز 
نگه داشتن شهر کار کنیم که در این زمینه اقدامات خوبی شد. 
فرهنگ مطالبه گری اصفهانی هــا را یکی از خصوصیات مهم 
این شــهر می دانم. مردم اصفهان همیشه مطالبه گر هستند و 
باید قدردان این مطالبه گری باشیم زیرا باعث دقیق کار کردن 
مسئولان می شود. در پروژه چهارباغ شهروندان انتقادات زیادی 
داشتند و شاید اگر همین انتقادات نبود امروز چهارباغ را به این 
صورت نمی دیدیم. درست است که کمی اذیت شدیم اما معتقدم 
این مطالبه گری همیشه یکی از محاسن اصفهانی ها است زیرا 
باعث می شود که مسئولان دقیق تر به کار خود بپردازند و همیشه 

از اصفهان انتظار رتبه اول می رود.

Á  تعامل مديران شهری با مديران كشوری در
اين دوره چگونه بود؟

هر دوشــنبه جلســات و رایزنی ها میان مدیران کشوری و 
مدیریت شــهر اصفهان، در تهران برگزار که باعث تسریع در 
رسیدن به مقاصدی بود که دنبال آن هستیم. من همیشه گفته ام 
اگر جاری شدن آب در زاینده رود در اختیار مدیریت شهری بود 
و در اصفهان مدیریت واحد شهری محقق می شد، شهرداری و 
شورا به علت ارتباطات خوبی که با مدیریت کشور دارند سریع تر 
مشکلات را حل می کردند البته مدیریت واحد شهری به شکلی 
که در شهرهای توسعه یافته می بینیم هنوز در ایران جایی ندارد 
ولی یکی از نیازهای واقعی اســت که باید رخ دهد تا بتوانیم به 
یک شهر توسعه یافته تری دست پیدا کنیم ولی تا زمانی که این 

مدیریت شهری واحد اتفاق نیفتد خیلی از نیازهای واقعی شهر 
برای توسعه یافتگی شــهر رخ نمی دهد و نیاز به مدیریت واحد 

شهری دارد.
Á  ،به مطالبه گری مردم اصفهان اشاره كرديد

رفتار مديريت شهری در قبال اين مطالبه گری 
چگونه بود؟ آيا در ايــن دوره درهای مديريت 
شــهری به روی منتقدان بســته بود يا از آنها 

استقبال شد؟
به نظر من در روی منتقدین باز بود و سعی شد منتقدان به 
شــورا دعوت شده و نقدشان بررسی شود و به آن بپردازیم البته 
آن دسته از انتقاداتی که سازنده باشد. گاه بعضی انتقادات برای 
تخریب است که پذیرفته نیست و بدیهی است که رویکرد این 
انتقاد مشارکت در توسعه شهر نیست. در کل در این دوره از شورا 
به مشارکت مردم بیشتر از هر دوره ای توجه شده است از جمله 
می توان به تدوین طرح جامع شهری یا بودجه ریزی مشارکتی 
اشاره کرد که برای نخســتین بار رخ داد؛ در بودجه مشارکتی، 
اولویت تمام 15 منطقه بر اســاس خواست و نظر مردم محلی 

تعیین می شود.
Á  شهرداری اصفهان در گذشته در حوزه ورزش

بســيار قوی عمل كرده بود كه دليل بزرگ آن 
وجود ســازمان ورزش بود، آيا اتفاقات در دوره 

پنجم با توجه به ساختار متفاوت تکرار شد؟
سازمان های ورزش، فرهنگی و اجتماعی شهرداری در ابتدای 
دوره تجمیع شد؛ اتفاقی که وقتی اکنون به آن نگاه می کنم آن 
را خوب نمی دانم و به نظرم وقتی جدا بود عملکرد بهتری داشت. 
بااین حال در مناطق محروم مثل منطقه 1۴ و 12 و مناطقی که 
نیاز بود زیرساخت های ورزشی ایجاد شد؛ نمونه آن مجموعه های 
ورزشــی رستم و سهراب در منطقه 1۴ بود. در دو سال اول که 
با شــیوع کرونا درگیر نبودیم برنامه های خوبی در حوزه ورزش 
داشتیم و جام مولای عرشیان که در یک رشته صرفا برای آقایان 
بود در کنار بانوی قدســیان قرار گرفت تا مسابقات ورزشی در 
رشته های مختلف برای آقایان و خانم ها برگزار شود. اتفاق خوب 
دیگری که در این دوره برای توسعه ورزش پیش آمد این بود که 
مکان های در اختیار مدیریت شهری به بخش خصوصی واگذار 
شد و آنها در کنار مدیریت شهری قرار گرفتند و کرونا پیش آمد 
و نشد آنچه عملکردشان است را نشان دهد. بااین حال سعی شد 

تصدی گری دولتی و نیمه دولتی کم شود.
Á  اين اقدام يک تصميم كشوری بود، درست

است؟
این قانون از سمت وزارت کشور بود و از عهده اختیارات شورا 
خارج بود. اگر این اتفاق نیفتاده بود عملکرد خیلی بهتری را در 
حوزه ورزش شــاهد بودیم اما شورای پنجم با همه این اتفاقات 

عملکرد خوبی داشت.
Á  كار بر زميــن مانده شــورای پنجم را چه

می دانيد؟
آنچه در حوزه اجرای پروژه ها عمرانی انجام شده، مادام العمر 

برای اصفهان وجود دارد مانند زیرساخت های فرهنگی و ورزشی 
که در این دوره ایجاد شــد و مدیریت بعدی هرکسی که باشد 
مجبور به ادامه این زیرساخت ها است اما مباحث فرهنگی زمان بر 
اســت زیرا فرهنگ سازی چیزی نیســت که ادعا کنیم در این 
دوره این کار انجام شده و دیگر مادام العمر باقی می ماند بنابراین 
نیاز به تداوم دارد. در اصفهان که امثال اســتاد تاج را داشته باید 
موســیقی احیا شود، وقتی تئاتر شهر اصفهان در گذشته شهره 
بوده، باید در آینده هم به توسعه آن پرداخته شود. در مجموع در 
آینده باید به هنرمندان در رشته های مختلف بها داده شود زیرا 
بحث فرهنگی به این دوره محدود نمی شود و فعالیت های این 
دوره جوابگو آینده نخواهد بود. اگر افرادی که در آینده می آیند 
چنین اعتقاداتی نداشــته باشند، اصفهان عقب می ماند و به آن 
چیزی که می خواهیم دست پیدا نمی کنیم. مواردی وجود دارد 
که دغدغه آن را دارم و انتظار دارم چه خودم باشم چه افراد دیگر 
به اینها که هویت اصلی شهر اصفهان را نشان می دهد پرداخته 
شود؛ همانگونه که گذشتگان با خلق آثاری مثل میدان امام )ره(، 
اصفهان را به جهان شناساندند، امروز هم ما باید برای آیندگان 
خود بیندیشیم تا چیز جدیدی برای ارائه داشته باشیم و آیندگان 
نیز به سابقه گذشتگان خود ببالند و آن را میراث خود بدانند. بدین 
سبب میراث فرهنگی اصفهان دارای اهمیت است. در مباحث 
فرهنگی شاید نتوانیم کاری کنیم ولی انتظارمان این است که 
آیندگان هم به فعالیت هایی که شده، ببالند. مدیران فعلی که از 
دوره قبل در شهرداری باقی مانده بودند بارها اذعان کرده اند که 
در این دوره با جدیت و شبانه روزی کار شد و انتظار داریم اینها 

به ویژه در حوزه فرهنگی ادامه پیدا کند.
Á  افق اصفهان در آينده دور را چگونه می بينيد و

اين كلانشهر برای رسيدن به جايگاه واقعی خود 
بايد به چه چيزی دست پيدا كند؟

با نگاه به گذشته، اصفهان همیشه در مباحث مختلف، رتبه 
برتر بوده است. اصفهان می تواند در بحث نخبه پروری سرآمد 
باشد زیرا نخبه های زیادی در این شهر زندگی می کنند. نخستین 
شهرک علمی تحقیقاتی در اصفهان راه اندازی شده است. مراکز 
نوآوری اصفهان نســبت به سایر شهرها خیلی بیشتر به چشم 
می خورد و این شــهر دو دانشگاه صنعتی و اصفهان را دارد که 
نخبگان زیادی را پرورش می دهد. دانشگاه هنر و هنرستان های 
مشــهور اصفهان یکی دیگر از مزیت های این شــهر است تا 
نخبگان فرهنگی این شــهر هر روز بیشتر شوند بنابراین اگر 
مدیریت قوی تر و جامع تری بر اصفهان حاکم باشد، این شهر در 

سطح جهانی متمایز خواهد بود.
Á  اتفاق شاخص در مديريت پنجم شهر چند 

اصفهان را نام ببريد؟
چهارباغ نســبت به پروژه های دیگر شــاخص نیست ولی 
تأثیرگذاری بسیاری داشته است. شاید گاهی یک پروژه از لحاظ 
حجمی و بودجه ای خیلی وزین نباشد ولی از لحاظ تأثیرگذاری 
می توانند تأثیرگذارتر باشد که منظر فرهنگی چهارباغ از آن دست 
پروژه ها است. البته هنوز به منظر فرهنگی تبدیل نشده و فعلا 
گذر چهارباغ اســت و نیاز به برنامه ریزی های دقیق تری دارد تا 
تبدیل به منظر فرهنگی شود. برای اجرای پروژه خط دوم قطار 
شهری واقعا سرمایه گذاری خوبی شد و پیشرفت خیلی خوبی 
داشت، تأثیر رینگ چهارم ترافیکی در آینده برای شهر مشخص 
می شــود و در کاهش آلودگی و حجم ترافیک داخل شهر مؤثر 
خواهد بود. ترافیک باعث عصبی شدن و افسردگی مردم می شود 
که بر رفتار و فرهنگ آنان نیز تأثیرگذار است اما گشایش رینگ 
چهارم باعث تأمین آرامش مردم می شود زیرا با کاهش ترافیک 
و آلودگی صوتی، شهر آرام تر خواهد بود. پروژه اجلاس سران و 
نمایشگاه بین المللی دو پروژه بزرگی بود که از قبل به ارث برده 
بودیم و در این دوره انجام شد. روز اصفهان در بلاتکلیفی قرار 
داشت که با مصوبه شــورا، این روز در یکم آذرماه تعیین شد و 
در کنار آن شهر اصفهان دارای برند شد که می تواند در آینده و 
برندینگ شهر تأثیرگذار باشد. مدون شدن نحوه بودجه گذاری، 
مشخص شــدن تخصیص بودجه ها، اولویت بندی پروژه های 
خاص و منطقه ای و انضباط مالی مدیریت شــهری و دوری از 

فساد از اتفاقات خوب شهرداری در این دوره است.

ايجاد گشايش اقتصادی به 
دنبال مشاركت مردم در 

انتخابات 1400
به گفته نماینده فریدون، فریدونشهر، چادگان و بویین 
میاندشت در مجلس شورای اسلامی مشارکت پرشور مردم 
در انتخابات 1۴00، نظر به اهمیت این دوره و مشــکلات 
موجود، گام های آتی کشــور به سوی توسعه را تسریع و 

تسهیل می کند.
حسین محمد صالحی به ایرنا گفت: دشمنان و بدخواهان 
با بکارگیری ترفندهای مختلف، تلاش بسیاری می کنند تا 
مردم را از انتخابات مأیوس کنند، این در حالی اســت که 
در نظام جمهوری اســلامی ایران، حق رأی از مهمترین 
اختیارات قانونی ملت است. او به شرایط پیچیده اقتصادی، 
تحریم، کرونا و تشدید فشارهای معیشتی مردم اشاره کرد 
و گفت: این کاستی ها  را که بر زندگی مردم سایه انداخته 
است نمی توان انکار کرد، اما تزریق یاس و ناامیدی به جامعه 
مشکلی را حل نخواهد کرد. محمد صالحی افزود: اقدامات 
راهبردی مجلــس در حوزه برجام و تحریم ها با پیروی از 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب به نتایج خوبی رسیده  است 
و مقاومت و پافشاری ایران دشمن را از مواضع خود به عقب 
رانده است. نماینده مجلس تصریح کرد: اکنون به مرحله ای 
رسیدیم که دشــمن می داند تحریم بر اراده و اقتدار ایران 
تأثیری ندارد، در زمان حاضر هیچ محدودیتی برای انجام 
فعالیت های هسته ای ایران نیست اما چنانچه تحریم ها به 
طور کامل برداشته شود آنگاه کشور نیز به تعهدات هسته ای 
خود پایبند خواهد بود. محمد صالحی افزود: آینده به یقین 
خوب و روشن خواهد بود، با انتخاب دولت شایسته و انقلابی 
بسیاری از مشکلات و چالش های معیشتی و اقتصادی رفع 
می شــود. او با بیان اینکه بی تفاوتی مــردم به حق رأی، 
دشمنان را جســورتر خواهد کرد، افزود: مردم با مشارکت 
بالا در انتخابات، پیام اقتــدار ایران را به جهان مصادره و 
مجلس و نظام را در ترســیم  چشم انداز مطلوب همراهی 
کنند تا زمینه برای حرکت به ســوی گام های آتی توسعه 
تسهیل شود. محمد صالحی افزود: اگرچه انتظار معجزه 
نمی توان داشت، اما همواره انتخاب درست و آگاهانه در کنار 
همدلی و درایت، راهگشا بوده است. او به مشارکت پررنگ 
مردم حوزه انتخابیه در انتخابات گذشته اشاره کرد و افزود: 
امیدواریم امسال نیز مردم با حضور پرشور خود و انتخاب 
دولت انقلابی، ما را در استمرار مطالبه گری ها و گام های 

بیشتر و بلندتر همراهی کنند.
نماینده مردم فریدون، فریدونشــهر، چادگان و بویین 
میاندشت در مجلس شورای اسلامی به اهمیت انتخابات 
شورای شهر و روستاها اشاره و بیان کرد: حق انتخاب مردم 
حتی در توسعه و میزان تغییر و تحول  شهر و روستای آنها 
نیز تجلی می یابد، ازاین رو باید به طور آگاهانه و بر اساس 

معیارهای درست، پارلمان های محلی را تعیین کرد.

توجه به شايسته سالاری و 
حضور حداكثری در انتخابات 

پيش رو
به اعتقاد رئیس حوزه علمیه شــهید مدرس اردستان 
انتخابات رئیس جمهوری تعیین کننده سرنوشت کشور است 
و باید شایسته ســالاری و حضور حداکثری در آن مدنظر 

باشد.
حجت الاسلام مجید صابری به ایرنا گفت: باید تلاش 
کرد زمینه حضور حداکثری مردم در پای صندوق های رأی 
فراهم و نامزدی انتخاب شــود که نسبت به دیگر رقیبان 
شایسته تر و اصلح باشــد، چرا که این انتخاب سرنوشت 
چهار سال کشور را رقم خواهد زد.او با بیان اینکه خداوند 
انسان را مختار آفریده، عقل، هوش، درک، فهم، شعور و 
ظرفیتی به او داده تا بتواند با کمک آنها درســت انتخاب 
کند، خاطرنشان کرد: نتیجه بهترین انتخاب مستقیم به خود 
فرد بازمی گردد و جامعه را نیز شامل می شود. رئیس حوزه 
علمیه شهید مدرس اردستان گفت: اگر این انتخاب آگاهانه 
و هوشمندانه صورت گرفت به طور حتم نتیجه مثبتی به 
دنبال خواهد داشــت، اما اگر از روی تعصب، احساس و یا 
لجاجت انجام شد مشکلات متعددی در پی دارد که گاهی 
قابل جبران نخواهد بود. حجت الاسلام صابری  با اشاره 
به برخی ازدواج های ناموفق افزود: اگر جوانی که در سن 
ازدواج اســت از روی احساس همسر خود را انتخاب کند 
و آینده نگری و درایت در انتخاب نداشــته باشد در دوران 
زندگی مشترک دچار مشکل می شود؛ اگر رأی دهندگان 
هم انتخاب درستی نداشته باشند کشور را با مشکل مواجه 
خواهند کرد. او با بیان اینکه رهبر فرزانه انقلاب اسلامی در 
بیانات خود بارها معیارهای انتخاب اصلح را اعلام فرمودند، 
ادامه داد: انقلابی، دلســوز مردم و کارآزموده بودن، داشتن 
توان برداشتن مسئولیت ســنگین مدیریت اداره کشور و 
کار کردن با سلیقه های مختلف از جمله ویژگی های نامزد 
اصلح است. به گفته او، پرهیز از حزب گرایی و جناح بندی 
در امور، تعامل با گروه ها و جناح های موجود کشور، پرهیز 
از اختلاف های سیاسی، جناحی و شایسته سالاری در تعیین 
افراد برای پست های اداری و مدیریت کلان اجرایی کشور 
باید در دستور کار رئیس جمهوری باشد. رئیس حوزه علمیه 
شهید مدرس اردستان گفت: با تأسف یکی از مشکلات 
موجود کشــور بهره گرفتن از افراد وابسته به یک جناح و 
خط سیاسی و کنار زدن جناح دیگر است که خود موجب 
بروز اختلاف و مشکلات در کشــور شده است. او افزود: 
امروز باید جلو القای ناامیدی در جامعه گرفته شود و مردم 
را تشــویق به حضور حداکثری در پای صندوق های رأی 
کرد. صابری بابیان اینکه ایران کشــوری ثروتمند و غنی 
است، تصریح کرد: کشــورمان از انرژی، معدن، آب وهوا، 
خاک مناســب، نیروی کار فراوان، ظرفیت بالای تولید، 
علم، سرعت بالای پیشرفت علمی بهره مند است و یک 
دولت کارآمد می تواند از این ظرفیت ها در راستای توسعه و 

پیشرفت کشور استفاده کند. 

به گفته مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان 
120 میلیارد ریال برای مقابله با بیماری پوســتی ســالک 
در این اســتان موردنیاز است که وزیر بهداشت در سفر به 

اصفهان برای تأمین آن متعهد شد.
 منصور شیشــه فروش با بیان اینکه وزارت بهداشــت 
درمان و آموزش پزشکی باید اعتبارات لازم را برای مقابله 
با سالک  تخصیص دهد تا اقدامات لازم انجام شود به ایرنا 
گفت: پیگیری های لازم در زمینه تخصیص اعتبار مقابله 
با بیماری ســالک در حال انجام است. او با بیان اینکه ۹0 
کانون سالک در استان اصفهان وجود دارد ادامه داد: کمیته 
برنامه ریزی شهرستان ها هم مکلف به تخصیص اعتبارات 
لازم برای مقابله با این بیماری هستند. مدیرکل مدیریت 
بحران استانداری اصفهان افزود: عمده کانون سالک در این 
استان در شهرستان های کاشان، آران و بیدگل و اردستان، 
نایین، شــرق اصفهان و منطقه برخوار و بادرود نطنز وجود 
دارد. او اضافه کرد: امســال هنوز آمار ابتلا به ســالک در 
اصفهان نســبت به سال گذشته ارائه نشده اما ابتلا به این 
بیماری سال ۹۹ نسبت به مدت مشابه سال پیش از آن در 
این استان  20 درصد کاهش پیدا کرده است. شیشه فروش 
خاطرنشان کرد: سال های گذشته اقدامات مهمی در راستای 
پیشگیری و کنترل این بیماری انجام گرفت که به کاهش 

آمار ابتلا در مناطق مختلف اســتان  منجر شده است. او با 
اشاره به اینکه ارائه آموزش ها به شهروندان در زمینه آشنایی 
با راه های انتقال بیماری سالک از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت بیان کرد: به طورمعمول گزش  پشه های ناقل این 
بیماری از فروردین شــروع می شود و گزارش هایی از ابتلا 
در تیر و مرداد ارائه خواهد شد و آمار ابتلا بهمن ماه هرسال 
ارائه می شود. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
با بیان اینکه موش های شهری و روستایی میزبان و پشه 
ناقل این بیماری انگلی هستند گفت: باید درمان رایگان این 
بیماران توسط دانشگاه علوم پزشکی و مراکز درمانی انجام 

شود. او ادامه داد: ارائه برنامه های آموزشی استفاده از لوازم 
حفاظت فردی یکی از روش های مهم برای مقابله با بیماری 
سالک است که مرکز بهداشت استان و  شبکه های بهداشت 
و درمان در این مناطق آموزش های لازم را به شــهروندان 
ارائه می دهند. شیشه فروش با اشاره به اینکه مقابله با  پشه 
ناقل ســالک از ماه گذشته شروع شده و عملیات مه پاشی 
و سم پاشــی در مناطق مختلف در حال انجام است اظهار 
داشت: امسال هم گروه های مرکز بهداشت استان به منظور 
اجرای طرح کنترل و پیشــگیری این بیماری از اسفندماه 
آغــاز به کار کردند و لانه کوبی و مقابله با میزبان و جونده 

کشی را انجام دادند که با همکاری بخش های مختلف در 
شهرســتان ها انجام شد و تا شــهریورماه هم ادامه خواهد 
داشــت. او بیان کرد: لانه کوبی و جونده کشــی )میزبان( 
و مقابله با ناقل )پشــه( با روش مه پاشــی و سم پاشی از 
راه های پیشگیری و کنترل این بیماری محسوب می شود 
که در حال انجام است. مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان افزود: اولین مرحله لانه کوبی در اســفند ســال 
گذشــته شروع شد و تا آخر شهریور هم ادامه دارد و هرماه 
یک مرحله لانه کوبی، مقابله و کنترل جونده انجام می شود.

او با بیان اینکه بهسازی و پاک سازی محیط های جاذب 
مخزن، ســومین راه مقابله با بیماری سالک است اضافه 
کرد: هرگونه بنای مخروبه و خانه های قدیمی و محل های 
نگهداری زباله و نخاله های ســاختمانی، فضولات دامی و 
کودهای کشــاورزی محل رشد و نمو مخزن این بیماری 
محسوب می شود. به گفته او، پاک سازی و بهسازی محیط 
یکی از راه های مهم مقابله با این بیماری محسوب می شود 
و به همه شهرداری ها ابلاغ شده است که برای شناسایی 
مکان های مخروبه و ساماندهی نشده و کنترل فاضلاب ها 
و پســاب های رها شــده اقدام کنند. شیشه فروش با بیان 
اینکه شــرایط خشکسالی و کم آبی در این مناطق موجب 
افزایش مناطق جاذب و رشــد مخزن می شود یادآور شد: 
جهاد کشاورزی هم موظف شــده است که به دامداران و 
کشاورزان اعلام کند از انباشت نخاله ها و ضایعات دامی در 
مناطق روستایی و سکونتگاهی خودداری کنند و سازمان 
میراث فرهنگی هم موظف اســت که خانه های قدیمی و 

مخروبه را تعیین تکلیف کند.

120 ميليارد ريال برای مقابله با سالک در اصفهان نياز است

وجود ۹0كانون سالک در استان اصفهان

برخی اقدامات شورای پنجم اصفهان از زبان رئيس كميسيون فرهنگی ورزشی شورای شهر برشمرده شد

تدوين و چاپ صد میراث ناملموس اصفهان
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اصفهان

با توجه به تغییرات شتابان در جهان معاصر و رقابت شدید 
سازمان ها برای دستیابی به جایگاه های متعالی، توجه جدی به 
منابع انسانی ضرورتی اجتناب ناپذیر است؛ نیروی انسانی یکی 
از باارزش ترین منابع هر سازمان محسوب می شود و شناخت 

عوامل مؤثر بر افزایش بهره وری آنها ضروری است.
به گزارش ایمنا، وجود ساختار سازمانی مطلوب، روش های 
اجرایی بهینه، فضای کار متعادل و نیروی انســانی کارآمد از 
ضروریاتی است که برای رســیدن به بهره وری مطلوب باید 
موردتوجه مدیران در هر دستگاه و سازمانی قرار گیرد؛ بسیاری 
از کارشناســان، بهره وری نیروی انسانی را استفاده مطلوب از 
آن برای حرکت در جهت تحقق اهداف هر ســازمان با صرف 
کمتریــن زمان و هزینه می دانند؛ شــهرداری اصفهان نیز در 
سال های اخیر برای نیل به این هدف فعالیت های ارزشمندی 
انجــام داده که مشــروح آن را در متــن گفت وگو با علیرضا 
صادقیان، معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار 

اصفهان می خوانید:
Á  در بدو قبول مســئوليت در اين معاونت با

چه خلأهايی روبــرو بوديد كه بايد در اولويت 
برنامه های اين معاونت قرار می گرفت؟

در دنیای امروز سرمایه های انسانی اصلی ترین، ارزشمندترین 
و مهم ترین ســرمایه در هر سازمانی به شمار می رود؛ در واقع 
جامعه امروز حرکت خود را مدیون سرمایه های انسانی می داند. 
بسیاری از سازمان ها از نظر تجهیزات نسبت به دیگران غنی 
هســتند ولی اولین چیزی که ایجاد تفاوت می کند و می تواند 
نمود حرکت های ارزنده در سازمان ها شود، وجود سرمایه های 
انسانی است البته عنوان سرمایه های انسانی در تاریخ به مرور 
غنی تر شده است به عنوان مثال زمانی منابع انسانی، قبل از آن 
نیروی انسانی، نیروی کار، کارگر، کارمند و حتی در اعماق تاریخ 
»برده داری« نیز گفته می شد. پس از 1۴ سال مدیریت با نگاه 
خاص، وقتی به معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
ورود کردم، تأکید بر انجام اقدامات جدی داشــتم. من دارای 
مدرک دکترای مدیریت منابع انســانی بــا گرایش رفتارهای 
سازمانی هستم به همین جهت به طور طبیعی نگاهم با کسی 
که در این حوزه تخصص نداشته باشد متفاوت است. اخیرا در 
برخی گفت وشــنودها و مصاحبه هــا ادعاهای نادرســت و 
غیرمنصفانه ای مطرح شده اســت اما به نظرم حوزه سرمایه 
انسانی شهرداری در ســال های گذشته علی رغم تلاش های 
صورت گرفته گرفتار بیماری های »سخت درمان« شده بود که 
در کوتاه مدت امکان درمان آن وجــود ندارد. در حوزه نیروی 
انسانی امکان انجام اقدامات کوتاه مدت کم و سخت است؛ در 
ایــن حوزه انجام هر اقدامی نیاز به گذشــت زمان دارد و باید 
اقدامات بنیادین انجام داد بنابراین در بدو ورود به این معاونت 
سروسامان دادن به حوزه سرمایه انسانی را در اولویت قرار دادم 
زیرا حوزه ســرمایه انسانی شــهرداری اصفهان نیاز جدی به 
بازسازی داشته و دارد چرا که این کار در کوتاه مدت امکان پذیر 
نیست و مشکلات آن باید زیرساختی و بنیادین حل شود. در بدو 
ورود مدیریت شــهری پنجم بر اصلاح ســاختار ســازمانی 
شــهرداری اصرار فراوانی شد که ســاختار از سوی سازمان 
شهرداری ها و وزارت کشور ابلاغ شده بود. آن زمان روی این 
موضوع اقدامات کارشناســی شــده بود و از طریق ســازمان 
شــهرداری ها، ســازمانی را علی رغم میل باطنی شهرداری 
اصفهــان ابلاغ کــرده بودند که به نظرم یکــی از بزرگترین 
مشکلات شهرداری اصفهان است که باید در آینده مرتفع شود؛ 
زیرا کار کارشناسی کافی روی آن نشده است، معتقدم ساختار 
ســازمانی تأثیر جدی و بنیادین روی ســرمایه های انســانی 
می گذارد زیرا بخش مهمی از عملکرد سرمایه های سازمانی و 
انسانی در سازمان، ساختار سازمانی است. در این دوره مدیریت 
شــهری یکی از اقدامات شهرداری این بود که باید سازمان را 
اصلاح می کرد چرا که از سال 1۳۸۹ به بعد تقریبا حدود دو هزار 
و 600 نفر نیرو را از بخش های مختلف شــهرداری بازنشسته 
کرده بودند، اما در این ســال ها هیچ گونه مجوز استخدامی به 
شهرداری اصفهان داده نشده بود درحالی که نیازها و انتظارات 
شهر و شهروندان نسبت به گذشته متفاوت شده بود. شهرداری 
در این ســال ها تــلاش کرده بــود کمبودهــای مربوط به 
ســرمایه های انسانی خود را از طریق قراردادهای حجمی یا از 
طریــق بندهای قانونی به نحوی جبران کند تا مجوزهای آن 
ابلاغ شود. این فرایند از سال 1۳۹0 تاکنون طول کشیده و تنها 
دو مرتبه مجوز داده شده که آخرین مورد آن برای جذب 200 
نفر نیرو جهت ســازمان آتش نشانی از طریق برگزاری آزمون 
بوده است. وقتی مسیر مشخص نیست و قانون زمینه ای را برای 
به کارگیری نیرو تعریف نکرده اســت وقتی در حوزه سرمایه 
انسانی یکی از مهم ترین فرآیندها »جذب« است و البته مسیر 
تعریف نشده، دست مدیران را برای طی کردن فرایند صحیح 
جذب می بندد، این در حالی است که به طور طبیعی جذب های 
مقطعی به بدنه آسیب می زند. یکی از آسیب های جدی پس از 
ابلاغ ســاختار ســازمانی درحالی که فرایند جذب ابلاغ نشده، 
همین فرایند جذب در حوزه سرمایه انسانی اصفهان بوده است؛ 
زیرا پست های سازمانی با تخصص های لازم خالی مانده است 
در برخی بخش ها تورم به وجود آمده و در برخی دیگر کمبود 
نیرو وجود داشته و این در حالی است که تعادل در حوزه سرمایه 
انســانی با استفاده از ساختار ســازمانی موضوع بسیار مهمی 
اســت بنابراین تعادل لازم در سال های گذشته ایجاد نشده و 
حوزه سرمایه انسانی گرفتار معضلاتی شده است درحالی که باید 
به سمت بهبود و اصلاح پیش می رفت البته اختیارات لازم در 
اختیار شــهرداری نبود. در واقع بخش عمــده ای از مدیریت 
ســرمایه های انسانی را در اختیار نداریم و اگر اصلاح نشود در 
آینده هم نخواهیم داشــت و می توانیم مدعی باشیم که اگر 
ضعفی در حوزه سرمایه انسانی وجود دارد، ناشی از ضعف قوانین 
و مقایسه های نابرابر است به عنوان مثال اصفهان را با کرج و یا 
شهرهای دیگر مقایسه می کنند که اصلا قابل مقایسه نیست و 
هر شــهری ویژگی های خــاص خــود را دارد. یکی دیگر از 
مشکلات به وجود آمده قراردادهای تکه تکه حجمی بوده است 
به طوری کــه هر فردی پس از گذشــت مدت کوتاهی با یک 

کارفرمای جدید مواجه شــده، قراردادها کوتاه مدت و پرداخت 
حقوق و مزایا متفاوت بوده است درحالی که با این روند بسیاری 
از متغیرها همچون عدالت سازمانی که امروزه در دنیا در حوزه 
سرمایه انسانی حل شده است تحت الشعاع قرار می گرفته و در 
روحیــه کارکنان تأثیرگذار بوده اســت بنابراین ما باید تلاش 
می کردیم این تنوع به حداقل برسد. با پیگیری های سال گذشته 
قرارداد کارکنان شهرداری )غیر از نیروهای حجمی( از ۹ شرکت 
به دو شرکت که احساس می شد کارکنان نسبت به دو شرکت 
سعی بیشتری دارند، محدود شده است. در این فرایند سعی شده 
پرداخت ها به سمت عدالت برود، احساس امنیت شغلی افزایش 
یافته و صرفه جویی هایی برای شهرداری به همراه داشته باشد. 
البته کارکنان در زمان تجمیع قراردادها نســبت به این اقدام 
مشکوک بودند و این ناشی از ضعف اعتماد سرمایه های انسانی 
به مجموعه سازمانی است که در آن قرار دارند درحالی که باید 
میزان اعتماد کارکنان و وفاداری آنها و تعهدشــان را ارتقا داد. 
تمام ســعی و تلاش ما این بود که هر کسی در جایگاه واقعی 
خود قرار گیرد، وقتی فرایند جذب و انتخاب مشکل داشته باشد 
به طور طبیعی نمی توان کســی را در جای خودش قرار داد و 
وقتی کسی در جایگاه واقعی خود نباشد به طور طبیعی علاوه 
بر آسیب هایی که به مردم وارد می شود، تمام سرمایه گذاری های 
انجام شده تحت الشعاع قرار می گیرد. در سه سال گذشته تلاش 
شــد که کارکنان را با شرایط احراز شــده و مطابق با مدرک 
تحصیلی و تخصص، با پســت های مربوطه تطبیق دهیم تا 
»تطبیق شغل و شاغل« محقق شود. با انجام این اقدام بیش از 
۴۸ درصد پست های سازمانی که وضعیت نابسامانی داشتند در 
حال حاضر با تطبیق شغل و شاغل به کمتر از ۳0 درصد رسیده 
و در صورت اســتمرار این رویکرد، وضعیت بهتری را شــاهد 
خواهیم بود برای انجام این فرایند ســامانه HRM راه اندازی 
شده است. یکی دیگر از اقداماتی که امیدواریم به نتیجه برسد 
اصلاح ساختار سازمانی سازمان های وابسته به شهرداری بود 
که در این راستا تلاش های زیادی کردیم. سال ۹5 وزیر کشور 
بخشــنامه ای را به شهرداری ها ابلاغ کرد و سال ۹6 اصرار بر 
اجرای آن بود که البته یک ساختار سازمانی ناقص بود. در سه 
ســال گذشته با تمام سازمان ها تعامل داشتیم و تقریبا ساختار 
سازمانی مورد نظر سازمان شهرداری ها را در نشست های متعدد 
کارشناسی آماده کرده و به سازمان شهرداری های کشور ارسال 
کردیم که باید در جلسات کارشناسی موردبررسی قرار گیرد. در 
راستای برقراری عدالت سازمانی سال گذشته با انجام اقدامات 
کارشناسی، ساختار حقوق و دستمزد کارکنان را اصلاح کردیم 
و به همین جهت سال گذشته بیش از 50 درصد افزایش حقوق 
و مزایــای کارکنان را شــاهد بودیم، این اقدام ارزشــمندی 
رضایتمندی کارکنان شهرداری را به همراه داشت. یکی دیگر 
از کارهای مهمی که در این ایام انجام دادیم، شــهرداری در 
چارچوب توانمندی مالی و بودجه و مقررات می تواند رفاهیات 
کارکنــان را به نحوی پرداخت کند. در حــال حاضر به طور 
متوسط سرانه رفاهیات هرکدام از کارکنان شهرداری در بودجه 
بیش از یک میلیون تومان به صورت ماهیانه )سالانه 12 میلیون 
تومان( است که این رقم نســبت به ابتدای فعالیت مدیریت 
شــهری حدود چهار برابر افزایش یافته و نحوه توزیع آن نیز 
متفاوت شده است. یکی دیگر از مشکلات شهرداری جانشین 
پروری بوده اســت که باید به طورجدی به آن پرداخته شود تا 
مدیریت شهری در آینده برای انتخاب جایگزین کسانی که از 
سیســتم خارج می شوند، با مشکل مواجه نشود؛ امیدواریم هر 
چند در کوتاه مدت پاســخ نخواهد داد اما در بلندمدت استمرار 
داشته باشد. در واقع باید به موضوع مدیریت دانش در شهرداری 
به طورجدی پرداخته شده است، به هرحال افرادی که بازنشسته 
شده و از سیستم شهرداری خارج می شوند، بخشی از دانش را 
به همراه خود می برند، بنابراین با طراحی سامانه مدیریت دانش، 
ثبت تجربیات، دانش و اطلاعات کسانی که سال های گذشته 
در مدیریت شهری تأثیرگذار بودند به صورت فیلم، مصاحبه، 
عکس یا غیره انجام شــده که منبع ارزشمندی برای افرادی 
خواهد بود که در آینده می خواهند از این تجربیات استفاده کنند. 
با برگــزاری برنامــه ای تحت عنــوان »تجربه شــهر« از 
»محمدحسن ملک مدنی« شهردار سابق اصفهان برای ارائه 
برگــزاری اســتمرار  امــا  کردیــم،  دعــوت   تجربیــات 

 این برنامه ها تحت تأثیر شرایط کرونا قرار گرفت. یکی دیگر از 
کارهایی که باید به طورجدی در حوزه سرمایه انسانی شهرداری 
اصفهان انجام می دادیم، ترغیب افراد در آستانه بازنشستگی بود 
که باید سازمان را ترک کرده و جای خود را به نیروهای جوان 
می دادند. از این رو در ســال ۹۷ شــهرداری بسته تشویقی به 
شــورای شهر پیشــنهاد کرد که به تصویب رسید و علی رغم 
این که پیرو آن ســازمان های نظارتی در شکایتی ابطال آن را 
خواستار شدند، اما این موضوع باعث شد کسانی که در آستانه 
بازنشســتگی قرار داشتند با بسته های تشــویقی و ترغیبی 

بازنشسته شدند. از نیمه دوم سال 1۳۹6 تاکنون حدود هزار و 
۳00 نفر از کارکنان شهرداری بازنشسته شدند و این اتفاق مهم 
و ارزشمندی بود که در شهرداری در چهار سال اخیر رقم خورد. 
در این دوره مدیریت شهری، شهرداری را متهم کردند که تعداد 
زیــادی نیروی انســانی را بدون دریافــت مجوزهای قانونی 
استخدام کرده و افراد حزبی به کار گرفته یا خویشاوند سالاری 
کرده است، درحالی که در سه سال و نیم گذشته به جای هزار و 
۳00 نفری که بازنشسته شدند کمتر از 1۴0 نفر در شهرداری و 
سازمان های وابسته از شرکت های طرف قرارداد برای جبران 
ضعف نبودن ها به دلیل نداشــتن مجوز استخدام، مشغول کار 
شدند. این در حالی است که در یک دوره دو ساله، بیش از هزار 
و 600 نفر در این شهر وارد شهرداری شدند، بنابراین از افرادی 
که چنین ادعاهایی را مطرح کرده اند، می خواهم که انصاف به 
خرج داده و مقایسه کنند فاصله بیش از هزار و 500 نفر تا کمتر 

از 1۴0 نفر چقدر است.
Á  اين افراد در چه سال هايی به بدنه شهرداری

اضافه شدند؟
از سال ۸۹ به بعد مجوز رسمی برای استخدام در شهرداری 
اصفهان به اســتثنای یکــی دو مورد محدود صادر نشــده 
اســت اما از بیش از دو هزار و 500 نفری که در شــهرداری 
به صورت غیرمســتقیم کار می کنند، می توان گفت بیش از 
دو هزار و ۳00 نفر در 1۴ ســال قبل وارد شــهرداری شدند. 
در دوره 1۴ سال مدیریت شــهری گذشته، ورود افراد با نگاه 
خاص بوده اســت؛ متورم ترین سازمان در شهرداری اصفهان، 
سازمان فرهنگی اســت چرا که 250 پست مصوب سازمانی 
دارد و حــدود ۹۳0 نفر در آن مشــغول فعالیت هســتند که 
تخصص اکثر آنها مدیریت فرهنگی بوده اســت. در سه سال 
اخیر تلاش کردیم کمبودهایی که به واسطه بازنشستگی باید 
جبران می شد را از سازمان های متورم به صورت جا به جایی و 
تعیین محل کار جبران کنیم، اما نکته مهم این است که همه 
 نیروها تخصص ندارند و نمی توانند پاسخگوی نیاز شهرداری

 باشند.
Á  نيروی تعداد  در حال حاضر شهرداری چه 

انسانی دارد؟
نیروهای انسانی شهرداری در قالب کارکنان رسمی، پیمانی، 
کارمندان قراردادی و کارکنان شرکتی فعالیت دارند؛ چهار هزار 
و 525 پست سازمانی مصوب شهرداری و سازمان های وابسته 
داریم که این تعداد علاوه بر حدود 200 پســت سازمانی »با 
نام« اســت که جزو پست های مصوب نبوده و در واقع مربوط 
به افرادی است که پس از بازنشستگی پست سازمانی آنها نیز 
حذف می شــود. بر اســاس آمارهای موجود تعداد کسانی که 
در ســال 1۳۹6 در قالب چهار قرارداد ذکر شده در شهرداری 
فعالیت داشتند شامل ۷15 نفر کارمند رسمی، دو هزار و 1۴6 
نفر قراردادی و هزار و ۸۹۸ نفر نیروهای شرکتی در قالب تأمین 
نیرو بوده اســت. تا پایان سال گذشته نیز نزدیک به ۴00 نفر 
نیروی رســمی، حدود 200 نفر نیروی پیمانی داشتیم که در 
این مدت تبدیل وضعیت شــدند، نزدیک به هزار و 600 نفر 
نیروی قراردادی و دو هزار و ۳۷0 نفر نیروهای شرکتی در قالب 
تأمین نیرو داشــتیم البته این تعداد نیرو در این دوره مدیریت 
شهری به بدنه شهرداری اضافه نشدند بلکه حدود 500 نفر از 
کارکنان کنترل نظارت که قبلا در قراردادهای حجمی بودند 
در سال ۹۷ با دستور شهردار اصفهان و مصوبه کمیته سرمایه 
انسانی وضعیت آنها به قرارداد تأمین نیرو تبدیل شد. در مجموع 
باید اعلام کنم که بر اساس آمارها، سال ۹6 تعداد چهار هزار 
و ۷5۹ نفر نیرو در شــهرداری اصفهان مشغول فعالیت بودند 
و در حــال حاضر این تعداد چهار هزار و 602 نفر اســت البته 
این کاهش نیرو بخشــی از اقدامات جدی مدیریت شــهری 
برای سال هایی اســت که الآن در آن قرار داریم. در ارتباط با 
نیروهای بازنشســته شهرداری نیز باید اعلام کنم که در نیمه 
دوم ســال ۹6 تعداد 1۹۷ نفر، ســال ۹۷ تعداد ۳0۳ نفر، سال 
۹۸ تعداد ۳۷6 نفر، ســال گذشته ۳1۸ نفر و در مجموع یک 
هزار و 200 نفر در سه سال و نیم گذشته بازنشسته داشتیم. در 
حال حاضر تعداد نیروهای رسمی، پیمانی و قراردادی شهرداری 
با احتساب نیروهای ســازمان های وابسته دو هزار و ۷۴۷ نفر 
 و شــرکت های طرف قرارداد شهرداری و سازمان های وابسته
 یک هزار و ۴66 نفر هســتند البته نیروی انســانی مازاد در 
شهرداری نداریم زیرا پست های سازمانی شهرداری خالی مانده 
و به دنبال اخذ مجوز اســتخدام هستیم اما در تعدیل نیروی 
انســانی )نیروی انسانی به صورت درســت توزیع شده باشد( 
مشکل جدی داریم و در صدد حل آن هستیم. یکی از کارهایی 
که در حوزه سرمایه انسانی و تحول باید انجام می دادیم، توسعه 
ســرمایه انسانی از طریق ارائه آموزش بود. بر اساس آمارها در 
سال های گذشته تقریباً ساعات نفر- آموزش کارکنان تا دو برابر 
ارتقا پیدا کرد و به تعالی ســازمانی ورود پیدا کردیم، زیرا برای 

ارزیابی سازمان و برای توسعه کارکنان بسیار مؤثر و ارزشمند 
بود. شهرداری در سه سال اخیر در فرایند آموزش ها ارزیاب ملی 
تربیت کرده اســت؛ معتقدم مدل تعالی در شهرداری اصفهان 
یکی از مدل های خلاقانه ای بود که می تواند در آینده در بهتر 
عمل کردن شهرداری تأثیر جدی بگذارد و خوشبختانه آثار آن 
مشهود است زیرا در سه سال گذشته در تعالی سازمانی از سه 
ستاره به چهار ســتاره ارتقا یافته و می تواند به مرحله دریافت 

تندیس نیز برسد.
Á  دليل ورود شــهرداری بــه فرايند تعالی

ســازمانی چه بود؟ آيا قصد رقابت با ســاير 
شهرداری های كشور را دارد؟

در دنیا برای ارزیابی عملکرد سازمان ها، مدل های مختلفی 
وجــود دارد همچنین برای این که بدانیم ســازمان ما در چه 
وضعیتــی قرار دارد و چه مســیری را باید طی کند مدل های 
مربوطه وجود دارد. مدل EFQM )مدل تعالی سازمانی( یک 
مدل اروپایی برای ارزیابی عملکرد سازمان ها است که بر اساس 
برخی معیارها سازمان را ارزیابی می کند و بعد تا هزار امتیاز به 
عملکرد و فرایند، مدیران و کارکنان سازمان نمره می دهد که 
هر چه نمرات بیشتر باشد تعداد ستاره ها افزایش می یابد و حتی 
به مراحل دریافت تندیس زرین یا بلورین منتهی می شود. در 
شهرداری مدل های ارزیابی عملکرد وجود داشته است اما مدل 
ارزیابی عملکرد استانداردی که مورد قبول کارشناسان به صورت 
علمی باشد وجود نداشته است از این رو در این دوره به سمت 
مدل تعالی سازمانی پیش رفتیم تا برای همگان قابل فهم باشد. 
این مدل به صورت نهادینه و علمی معیارهای توانمند ساز را که 
در شهرداری موجب توانمندسازی سازمان شده و برخی نتایج را 
ارزیابی می کند و بعد فاصله بین توانمند سازها و نتایج را بررسی 
کرده و با توجه به نمره ای که می دهد مشخص می کند که چه 
اتفاقاتی باید بیفتد که سازمان روز به روز شرایط بهتری داشته 
باشــد. ارزیابان فرایند تعالی سازمانی از خارج از سازمان نتایج 
داوری ها را مشخص کرده و اعلام می کنند ارزیابی نیز بر اساس 
اظهارنامه خود شهرداری بررسی می شود. در شهرداری اصفهان 
در حوزه های سرمایه انسانی، فرایند رهبری و فرایند نتایج به 
صورت علمی نهادینه شــده و این از برکات حاصل از اجرای 
مدل تعالی سازمانی در شهرداری است. بسیاری از افرادی که 
ابتــدا با این فرایند مخالف بودند، در حال حاضر از طرفداران و 
جزء افرادی هســتند که به صورت جدی در این حوزه فعالیت 
داشته و شخصا حضور دارند. این که سازمان های خدماتی کمتر 
در کشــور ورود به این مدل تعالی سازمانی می کردند، یکی از 
نقایصی بود که در کشور وجود داشته است اما با ورود شهرداری 
 اصفهان ســایر شــهرداری ها نیز درصدد انجــام این فرایند

 برآمده اند.
Á  در شهرداری تلاش شــده افراد در جايگاه

واقعی خود قرار گيرند، اما موضوع مهم بهره وری 
نيروهای انسانی است؛ ميزان بهره وری نيروهای 
شهرداری چگونه است؟ آيا تعادلی بين نيروهای 

شهرداری در ميزان انجام كار وجود دارد؟
کمبــود بهره وری بــه صورت جدی یکی از مشــکلات 
شهرداری اصفهان اســت؛ در برنامه راهبردی اصفهان 1۴05 
یکی از اهداف کلان بهره وری سرمایه های سازمانی است، زیرا 
با این ضعف روبرو بودیــم بنابراین باید برای رفع این کمبود 
تلاش می کردیم. بهره وری سرمایه های انسانی را می توان به 
دو بخش بهره وری هزینه سرمایه انسانی و دیگری بهره  وری 
خود سرمایه انسانی تقســیم کرد که به ازای یک نفر یا یک 
واحد سرمایه انسانی چه خروجی هایی باید داشته باشیم. یکی از 
دلایل اجرای مدل تعالی سازمانی این بود که بدانیم این تعادل 
چگونه باید برقرار شــود البته قبول دارم که یکی از مشکلات 
ما در شهرداری اصفهان توزیع نادرست سرمایه های انسانی و 
فعالیت هایی اســت که باید در شهرداری در قالب بهره وری و 
کارایی اثربخشــی انجام شود. مشکل توزیع فرآیندها و توزیع 
کار بین کارکنان فقط مشکل شهرداری نیست، بلکه در همه 
سازمان ها می تواند به عنوان یک معضل باشد اما سازمان های 
موفق سازمان هایی هستند که طول صف مراجعه کنندگان به 
کارکنان آن منطقی و عادلانه باشد. در شهرداری چنین مشکلی 
وجود دارد که دلایل آن وجود اشــکالات در فرایندهای جذب 
نیرو در سال های گذشــته و ضعف اختیار بوده است. معتقدم 
گام نخست برای حل این مشــکل مجوز استخدام درست و 
فرایندهایی است که باید در زمینه استخدام صورت بگیرد و فکر 
می کنم که این ضعف فقط منحصر به شــهرداری اصفهان و 
مدیریت شهری نیست بلکه نهادهای بالادستی نیز باید کمک 
کنند که این مشکل شهرداری حل شود. شهرداری اصفهان 
بیش از دو هزار پست ســازمانی بلا تصدی دارد که می تواند 
برای آن استخدام داشته باشد، اما هنوز موفق به دریافت مجوز 

استخدام نشده است.

معاون شهردار اصفهان از چالش های پيش رو در مديريت منابع انسانی شهرداری می گويد

لزوم رفع معضل جانشین پروری در شهرداری
انجام واكسيناسيون نيمی از 

سالمندان آران و بيدگل
به گفته سرپرست شبکه بهداشــت و درمان آران و 
بیدگل نزدیک به 50 درصد سالمندان این شهرستان از 
آغاز طرح ملی واکسیناسیون علیه ویروس کرونا تاکنون 

واکسن زدند.
اعظم باقری به ایرنا گفــت: پنج هزار و 2۳0 نفر در 
این شهرستان از آغاز واکسیناسیون علیه ویروس کرونا 
تاکنون واکســن دریافت کردند کــه از این تعداد، چهار 
هزار و ۹۸ نفر را ســالمندان بالای 60 ســال و بقیه را 
کارکنان بهداشــتی و درمانی، بیماران خاص، پاکبانان، 
بنیاد شــهید و معلولان ذهنی تشکیل می دهند. او ادامه 
داد: اکنون میانگین تزریق واکسن به  سالمندان بالای ۸0 
سال در آران و بیدگل نزدیک 51 درصد، ۷0 تا ۸0 سال 
حدود ۴1 درصد و 65 تا ۷0 سال نزدیک 20 درصد است 
که همچنان هم ادامه دارد. سرپرست شبکه بهداشت و 
درمان آران و بیدگل با بیان اینکه درصد واکسیناســیون 
سالمندان در شــهرهای تابعه سفیدشــهر، نوش آباد و 
ابوزیدآباد از مرکز این شهرستان کمتر است، ادامه داد: در 
مجموع میانگین واکسیناسیون سالمندان آران و بیدگل 
از میانگین کشــوری پایین تر و ضروری اســت در این 
زمینه اعتمادسازی های لازم انجام شود تا شاهد افزایش 
شــمار افراد واکسینه باشیم. او با بیان اینکه برای افزون 
بر 500 نفر از جمعیت هدف در آران و بیدگل واکســن 
نوبت دوم تزریق شــده است، ادامه داد: با ورود به مرحله 
واکسیناسیون همگانی از همه امکانات شبکه بهداشت و 
درمان آران و بیدگل برای این مهم بهره گرفته می شود و 
بر پایه اولویت های اعلام شــده مرحله به مرحله پیش 
خواهیم رفت. باقری تصریح کرد: در مرحله واکسیناسیون 
عمومی همچنــان نیازمند همــکاری و همراهی همه 
اقشــار جامعه خواهیم بــود و همچنان بر تداوم رعایت 
شــیوه نامه های بهداشتی تأکید می شود. او با بیان اینکه 
هیچ نگرانی، محدودیت و کمبودی برای واکسیناسیون 
افراد واجد شــرایط وجود ندارد، ادامه داد: واکسن کرونا 
به تعداد کافی تأمین شــده اســت و واکسیناسیون افراد 
واجد شــرایط تا تزریق واکســن به آخرین فــرد ادامه 
خواهد داشت. سرپرست شــبکه بهداشت و درمان آران 
و بیدگل با بیان اینکه کشور و شهرستان همچنان درگیر 
ویروس کرونا اســت، گفــت: در آران و بیدگل تاکنون 
۹ هزار و ۹00 بیمار با مشــکل تنفسی به بیمارستان و 
مرکزهای سرپایی مراجعه کردند که آزمایش سه هزار و 
۳00 نفر مثبت بوده است. او با بیان اینکه درصد رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در آران و بیدگل در برهه کنونی 
کاهش یافته اســت، اظهار داشت: اکنون شاهد افزایش 
برگزاری آیین های با جمعیت شــلوغ در مناطق مختلف 
شهرستان هســتیم. باقری با اشــاره به تداوم وضعیت 
نارنجــی آران و بیدگل ادامه داد: شــمار بســتری ها و 
مراجعه بیماران سرپایی در این شهرستان در ماه اخیر تا 
حدودی کاهش داشته که امید می رود با افزایش رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی، شاهد کاهش بیشتر بستری ها 
و تبدیل وضعیت به زرد و ســفید در هفته های پیش رو 

باشیم.

دانشگاه كاشان در جمع 100 
دانشگاه برتر آسيا

به گفته معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه کاشان بر 
اساس اعلام اخبار پایگاه رتبه بندی تایمز 2021، دانشگاه 
کاشان در میان 100 دانشگاه برتر آسیا قرار گرفت و رتبه 

اول میان دانشگاه های جامع کشور را کسب کرد.
به گزارش فــارس، مجید منعــم زاده اظهار کرد: بر 
اساس اعلام اخبار پایگاه رتبه بندی تایمز 2021، دانشگاه 
کاشان در میان 100 دانشگاه برتر آسیا قرار گرفت و رتبه 
اول میان دانشگاه های جامع کشور را کسب کرد. معاون 
پژوهشی و فناوری دانشگاه کاشان گفت: در گزارش اخیر 
رتبه بندی دانشگاه های آسیایی سال 2021 از ایران تعداد 
۴۷ دانشگاه حضورداشــته و در این رتبه بندی دانشگاه 
کاشــان رتبه هفتم را در بین دانشــگاه ها و مؤسسات 
پژوهشــی و آموزشــی آموزش عالی کسب کرده است. 
او آموزش، پژوهش، اســتنادات، درآمد صنعتی و وجهه 
بین المللی را از شــاخص های این رتبه بندی عنوان کرد 
و افزود: دانشگاه کاشان نسبت به سال 2020 ارتقا یافته 
و 10 پله صعود کرده است. پایگاه رتبه بندی تایمز یکی 
از نظام های رتبه بندی معتبر در ســطح بین المللی است 
که در ســال 201۳ میلادی برای اولیــن بار رتبه بندی 
دانشگاه های آسیایی را در کنار رتبه بندی های بین المللی 

خود انجام داد.

توزيع روزانه سه هزار بسته 
پستی در شهرستان شهرضا

روزانه بیش از ۳ هزار بســته پســتی در شهرستان 
شهرضا توزیع می شود.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما، رئیس اداره پست 
شهرستان شهرضا افزود: با توجه به شرایط شیوع کرونا، 
حجم بسته های پستی، 1۸0 درصد افزایش یافته و روزانه 
هزار و ۷00 بســته پستی ارســالی و 500 بسته پستی 
اینترنتی ورودی داریم. علیرضا گلابی، میزان بسته های 
اینترنتی ورودی را بیشتر از بسته های ارسالی از شهرستان 
برشمرد و گفت: استقبال کســبه شهرضا از روش های 
نوین تجارت و خریدوفروش اینترنتی بسیار اندک است. 
او افزود: این اداره آمادگی عقد قرارداد با کسبه شهرستان 
برای رونق تجارت اینترنتی و خروج از بن بست اقتصادی 
را دارد. هم اکنون 16 دفتر ICT در شهرضا و 6 دفتر در 
روســتا ها به همراه ۴ نمایندگی فعال روستایی به مردم 

خدمات پستی ارائه می دهند.

    شهر   استان

پيشرفت ۹3درصدی پروژه 
مركز همايش های بين المللی

مدیر پروژه مرکز همایش هــای بین المللی اصفهان از 
پیشــرفت ۹۳ درصدی آن خبر داد و گفت: در این پروژه 2۳ 
هکتار فضای سبز انجام می شود که شاهد بیش از ۹۸ درصد 

از عملیات اجرایی آن هستیم.
محســن ترابی به ایمنا گفت: سالن اصلی پروژه مرکز 
همایش های بین المللی اصفهان در قسمت دکوراتیو سقف 
به وســعت ســه هزار و ۳00 مترمربع در حــال حاضر ۹۹ 
درصد پیشــرفت دارد. او با بیان این که در قسمت دکوراتیو 
بدنه پیشــرفت بیش از ۹۸ درصدی را شــاهد هســتیم، 
خاطرنشــان کرد: تجهیز سالن اصلی از یک ماه پیش آغاز 
شده اســت و نصب تجهیزات از قبیل صندلی و موکت تا 
یک هفته آینده انجام می شود؛ همچنین نورپردازی عمومی 
ســالن اصلی شــامل 11۴ عدد چراغ، عملیات مهندسی 
و زیرساخت و بخشــی از نصب آن انجام شده است. مدیر 
پروژه مرکز همایش های بین المللی اصفهان با بیان این که 
در فضای کنکورس )بدنه خارجی ســالن اصلی( ۹۷ درصد 
پیشرفت دارد که شامل پنج هزار مترمربع لوور چوبی است، 
گفت: پوشــش کف فضای کنکورس بیــش از ۹2 درصد 
پیشــرفت دارد که شامل شش هزار و 500 مترمربع سنگ 
اسلب است. او خاطرنشان کرد: فضای اداری شامل 2۴ دفتر 
و فضای لابی و غذاخوری و سالن جلسات شاهد پیشرفت ۹2 
درصدی هستیم که تا پایان خرداد ماه تکمیل می شود. ترابی 
از پیشرفت ۹۹ درصدی سالن هال )سالن کنفرانس( خبر داد 
و گفت: پوشش سقف این سالن نیز شامل 26 هزار متر ورق 
زیپ و 22 هزار متر کامپوزیت تاکنون ۹۸ درصد پیشــرفت 
داشــته است. او گفت: محوطه ســازی و مسیر ویژه شامل 
اجرای ۳1 هزار مترمربع ســنگ کف، ۹6 درصد پیشرفت 
داشته است، خاطرنشــان کرد: روشنایی مسیر ویژه شامل 
6۳0 عــدد چراغ پلار دی و ۳20 عدد چراغ چهارم تری، ۹5 
درصد پیشرفت دارد همچنین ایجاد سیستم روشنایی محوطه 
شــامل 1۸۴ عدد چراغ ۹ متری، ۹۸ درصد پیشرفت داشته 
است. مدیر پروژه مرکز همایش های بین المللی اصفهان با 
اشاره به فضای سبز محوطه، گفت: 2۳ هکتار فضای سبز 
در این پروژه انجام می شود که تاکنون ۹۸ درصد از عملیات 
 VIP اجرایی آن انجام شده است همچنین ساخت ویلاهای
شامل هشت دستگاه ویلا به مساحت ۴50 متر پیشرفت ۹۸ 
درصدی دارد. او با بیان این که تاکنون ۷5 درصد قراردادهای 
پروژه تحویل شــده و 25 قرارداد جاری در حال انجام است، 
گفت: پیشرفت فیزیکی پروژه مرکز همایش های بین المللی 

اصفهان ۹۳ درصد است.

نياز ورود دستگاه های اجرايی 
به ساماندهی بازار اصفهان

به گفته مدیرکل پیشــگیری و رفع تخلفات شــهری 
شهرداری اصفهان ساماندهی وضعیت بازار اصفهان نیازمند 
حضور عملیاتی و هماهنگ دســتگاه های اجرایی است تا 

بتوانیم شرایط مطلوبی در آن برقرار کنیم.
حسن محمدحسینی به ایمنا گفت: بازار اصفهان به طول 
شش کیلومتر و با قدمت چند صدساله جزء آثار ارزشمند میراثی 
به شــمار می آید که با مشکلات متعددی در فضای خود از 
جمله سد معبر مغازه ها روبه رو است. او با بیان این که برای رفع 
مشکل سد معبر در بازار اصفهان شهرداری اقدامات زیادی 
انجام داده تا حقوق شهروندی شهروندان تضییع نشود، افزود: 
میزهای ثابت و متحرک به عنوان محلی برای ویترین اجناس 
مغازه داران مورداستفاده قرار می گیرد که در این راستا تاکنون 
تعدادی اخطار به کسبه داده شده و حتی تعدادی از این میزها 
جمع آوری شده تا حدودی به وضعیت بازار نظم داده باشیم. 
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان 
گفت: برای رفع معضل سد معبر بازار فقط شهرداری مسئول 
نیست بلکه باید ســایر دستگاه های مرتبط از جمله میراث 
فرهنگی، اتاق اصناف، اداره اوقاف و انجمن بازار نیز به این 
موضوع ورود کنند؛ در واقع ساماندهی وضعیت بازار اصفهان 
نیاز به حضور عملیاتی و هماهنگ دستگاه های اجرایی دارد تا 
بتوانیم شرایط مطلوبی در آن برقرار کنیم. محمدحسینی اظهار 
کرد: بر اساس تبصره یک بند دو ماده 55 قانون شهرداری ها 
ســد معابر عمومی و اشغال پیاده روها و استفاده غیرمجاز از 
فضای میدان ها، پارک ها و باغ های عمومی برای کســبه یا 
هر عنوان دیگری ممنوع بوده و شهرداری مکلف است از آن 
جلوگیری کرده و توسط مأموران خود برای رفع موانع موجود 
و آزاد کردن مسیر معابر و اماکن اقدام کند. او با بیان این که 
وجود مالکیت های متعدد بازار اصفهان از دیگر مشکلات آن 
است، گفت: باید دستگاه های ذی ربط برای تأمین ایمنی بازار، 
جلوگیری از تردد موتورسیکلت ها و ایمن سازی ساختمان های 

قدیمی آن ورود کنند.

بهره برداری از پارک كوی ميلاد 
تا مهر 1400

به گفته مدیر منطقه 10 شهرداری اصفهان ساخت پارک 
کوی میلاد که یکی از خواسته های چندین ساله شهروندان 
ساکن در این محله بود، در دستور کار شهرداری منطقه قرار 
گرفته و تا مهرماه سال جاری مورد بهره برداری قرار می گیرد.

حمید شهبازی به ایمنا گفت: برای احداث پارک کوی میلاد 
به مساحت چهار هزار و 500 مترمربع اعتباری افزون بر 15 
میلیارد ریال در نظر گرفته شده است. او تأکید کرد: امروزه با 
توجه به افزایش حجم ترافیک و آلودگی های زیست محیطی، 
توسعه فضای سبز و کاشت درخت همچنین ایجاد محیطی 
نشاط بخش در شهر از ضروریات مهم در زندگی شهرنشینی 
اســت. او تأکید کرد: وجود مکان هایی مانند بوســتان ها، 
فضای ســبز و پردرخت در شهرها به عنوان مکان هایی با 
ویژگی های زیســت محیطی و اجتماعی، می تواند علاوه بر 
کاهش پیامدهای منفی به ارتقای زندگی شهری و توسعه 

پایدار شهر بینجامد. 
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جامعه
   كوتاه از كشور   كوتاه از اصفهان

كاهش هفت درصدی فوت 
ناشی از كرونا در هفته دوم 

خرداد
گروه جامعه: سخنگوی وزارت بهداشت، با بیان اینکه 
شاهد کاهش هفت درصدی در موارد فوتی کرونا در هفته 
دوم خردادماه بودیم، گفت: البته در برخی شهرستان های 
قرمز با انتشار ویروس کرونا جهش یافته هندی و آفریقای 
جنوبی مواجه هســتیم که مطمئنا در صورت عدم رعایت 
پروتکل های بهداشتی شاهد تکرار تجربه روزهای سخت 
گذشته خواهیم بود. دکتر سیما سادات لاری، درباره آخرین 
وضعیت بیماری کووید 1۹ در کشــور، گفت: در هفته دوم 
خردادماه شاهد کاهش ۳/6 درصدی در تعداد موارد بستری 
کووید 1۹، کاهش ۷ درصدی در موارد فوتی و کاهش 2/۷ 
درصدی در تعداد مراجعات سرپایی مثبت کرونا نسبت به 
هفته قبل تر هســتیم. او افزود: بیشترین میزان بروز موارد 
مثبت بســتری کرونا در کشور در هفته گذشته به ترتیب 
در اســتان های چهارمحال و بختیاری، ایلام، خوزستان و 
هرمزگان و همچنین بیشترین میزان بروز موارد مرگ ومیر 
ناشــی از بیماری کووید 1۹ در اســتان های البرز، قزوین، 
چهارمحال و بختیاری و آذربایجان شــرقی گزارش شده 
اســت. لاری ادامه داد: با وجود مشاهده تداوم روند نزولی 
در موارد بیماری کووید 1۹ در هفته گذشته، شیب کاهشی 
نمودار موارد بیماری در کشور بسیار کند و در برخی استان ها 
متوقف شده که این موضوع می تواند به عنوان زنگ خطری 
جدی برای ما قلمداد شــود. لاری گفــت: طبق آخرین 
بررســی های صورت پذیرفته میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی در کشور حدود ۷0 درصد است که با حد مطلوب 
فاصله زیادی دارد. او افزود: این در حالی اســت که میزان 
عمل به توصیه های بهداشــتی در برخی استان ها مانند 
سیستان و بلوچستان، ایلام، همدان، کردستان و آذربایجان 
غربی به مراتب پایین تر از میزان متوســط کشور است. او 
ادامه داد: در هفته دوم خردادماه تعداد 1۳۳۳ مورد از مراکز 
تهیه، توزیع، عرضه و فروش مواد غذایی و اماکن عمومی و 
کارگاهی کشور به دلیل عدم رعایت پروتکل های بهداشتی 
پس از اخطار، پلمب شــده اند. بنا بر اعلام  وبدا، سخنگوی 
وزارت بهداشت اظهار کرد: همان طور که پیش تر به اطلاع 
رسانده ایم، در برخی شهرستان های قرمز با انتشار ویروس 
کرونا جهش یافته هندی و آفریقای جنوبی مواجه هستیم که 
مطمئنا در صورت عدم رعایت پروتکل های بهداشتی شاهد 

تکرار تجربه روزهای سخت گذشته خواهیم بود.

الکترونيکی شدن خدمات 
سلامت اجتناب ناپذير است

گروه جامعه: به گفته رئیس ســتاد مقابله با کرونا در 
کلانشــهر تهران خدمات الکترونیک ســلامت یکی از 
نیازهای قطعی نظام سلامت محسوب می شود و در حال 
حاضر الکترونیکی شــدن خدمات سلامت و بویژه اجرای 

نسخه نویسی الکترونیک اجتناب ناپذیر است.
علیرضا زالی، در خصوص اجرای طرح نسخه نویسی 
الکترونیک، اظهار کرد: خدمات الکترونیکی سلامت منجر 
به افزایش دسترسی، شفافیت، سرعت بالا در ارائه خدمات 
شده و در اجرای برنامه های مبتنی بر مشتری مداری مفید 
خواهد بود. او ادامــه داد: حلقه اصلی خدمات الکترونیک 
سلامت، نسخه الکترونیکی است که اجرای آن به پشتوانه 
غنی نیاز دارد. نظر سازمان بیمه سلامت نیز همواره این بوده 
که با اجرای برنامه های آموزشــی و تعامل با دانشگاه های 
علوم پزشکی، طرح نسخه نویسی الکترونیکی در حداقل 
زمان ممکن اجرایی شــده و از صاحبــان این فرآیند هم 
استفاده شود. رئیس ستاد مقابله با کرونا در کلانشهر تهران 
تصریح کرد: برای تکمیل طرح نسخه نویسی الکترونیک 
به هماهنگی ها و همراهی هایی نیاز است که دانشگاه های 
علوم پزشــکی نیز در این زمینه اعلام آمادگی کرده اند. او 
گفت: خدمات الکترونیک سلامت یکی از نیازهای قطعی 
نظام سلامت محســوب می شود و خلاف نگاه های اولیه 
که این خدمات را غیرضروری می دانستند، در حال حاضر 
الکترونیکی شــدن خدمات سلامت و به خصوص اجرای 
نسخه نویسی الکترونیک اجتناب ناپذیر است. زالی افزود: 
ریل گذاری مناســبی در زمینه اجرای طرح نسخه نویسی 
الکترونیــک انجام شــده و در آینده نیز این مســیر ادامه 
 پیدا می کنــد، زیرا اجرای این موارد اجتناب ناپذیر اســت.
او گفت: شیوع ویروس کرونا به ما نشان داد که باید مراودات 
جدیدی در حوزه خدماتی و اداری شــکل بگیرد و اگر این 
طرح قبل از شــیوع بیماری کووید 1۹ پیشرفت مناسبی 
پیدا می کرد، ضرورت آن بیشــتر حس می شد و استفاده از 
فرآیندهای الکترونیک و کاهش رفت وآمدهای فیزیکی به 
علت شــیوع ویروس کرونا، به اجرای طرح نسخه نویسی 

الکترونیک شتاب مناسبی داده است.

بهره برداری از 140 
دستگاه سی تی اسکن در 

بيمارستان های كشور
رئیس مرکــز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: بهره برداری 
از 1۴0 دستگاه سی تی اسکن اسپیرال از جمله دستاوردهای 

پویش 1۴ ماهه »ره سلامت« است.
کیانوش جهانپور روز گذشته در توییتر نوشت: ره آورد 
1۴ ماه تلاش مدافعان ســلامت در پویش سراسری »ره 
سلامت«، توسعه، نوسازی و بازســازی 1۴0 بیمارستان، 
بهره بــرداری از 1۴0 دســتگاه CT-SCan اســپیرال، 
افتتاح 1۴00 پروژه بزرگ آموزشــی، بهداشتی و درمانی و 
بهره برداری از 1۴ هزار تخت بیمارستانی با اعتباری افزون بر 
1۴0 هزار میلیارد ریال است. طرح پویش ملی ره سلامت از 
اردیبهشت سال 1۳۹۹ آغاز شده و قرار است تا پایان دولت 

دوازدهم به پایان برسد.

رشد 33درصدی طرح های 
دام پروری اشتغال كميته 

امداد
گــروه جامعــه: در ســال گذشــته از مجمــوع 
ــوع  ــاس ن ــر اس ــده ب ــاد ش ــتغال ایج ــای اش طرح ه
ــد  ــروری رش ــاورزی و دام پ ــای کش ــت، طرح ه فعالی

۳۳درصــدی، داشــته اســت.
ــه امــداد امــام  معــاون اشــتغال و خودکفایــی کمیت
ــال  ــت: س ــار داش ــان اظه ــتان اصفه ــی )ره( اس خمین
بــا  دام پــروری  و  گذشــته، طرح هــای کشــاورزی 
211۳طــرح و پرداخــت تســهیلات بــه مبلــغ ۷5 
ــدی  ــد ۳۳ درص ــان، رش ــون توم ــارد و 512 میلی میلی

ــت. ــته اس داش
ــای  ــن طرح ه ــت: همچنی ــی گف ــا کیان محمدرض
خدماتــی نیــز بــا 2۸0۹ طــرح و پرداخــت تســهیلات به 
مبلــغ 111 میلیــارد و 655 میلیــون تومــان، بیشــترین 
ــته  ــدی داش ــد ۳5 درص ــت و رش ــهیلات را دریاف تس
ــداد  ــه ام ــی کمیت ــتغال و خودکفای ــاون اش ــت. مع اس
اســتان، درخصــوص وام هــای در جریــان افــزود: 
می شــوند  تســهیلات  مشــمول  کــه  طرح هایــی 
ــد  ــرار می گیرن ــارت ق ــت نظ ــاله تح ــورت 5 س به ص
ــروری  و در حــال حاضــر در بخــش کشــاورزی و دام پ
ــزار و ۸۳5  ــات 11 ه ــوزه خدم ــرح و در ح 10۸00 ط
طــرح در حــال نظــارت هســتند. او در زمینــه پرداخــت 
ــت:  ــان داش ــان بی ــه مددجوی ــتغال ب ــهیلات اش تس
وام هــای پرداختــی بــرای اشــتغال ۷ درصــد از اعتبــارات 
صنــدوق امــداد ولایــت، ۹۳ درصــد از اعتبــارات بانکــی 
ــت.  ــوده اس ــتایی ب ــدار روس ــتغال پای ــارات اش و اعتب
ــه اینکــه کمیتــه امــداد  ــا اشــاره ب کیانــی همچنیــن ب
ــان  ــه مددجوی ــده ب ــاد ش ــتغال ایج ــظ اش ــرای حف ب
کمــک می کنــد، گفــت: کمــک بــه بازاریابــی و فــروش 
ــای اشــتغال از  ــان طرح ه ــدی مجری محصــولات تولی
جملــه خدماتــی اســت کــه کمیتــه امــداد برای اشــتغال 
ــه  ــد. او در ادام ــه می ده ــان ارائ ــه مددجوی ــدار ب پای
ــه  ــا غرف ــاط ب ــق ارتب ــزود: در ســال گذشــته از طری اف
ــرکت  ــا ش ــه ای ب ــلام« تفاهم نام ــا س ــب وکار »ب کس
توســعه و تدبیــر جوامــع ســلام منعقــد گردیــد و تعدادی 
از کارشناســان فنــی اشــتغال ادارات بــه شــرکت مزبــور 
اعــزام و آموزش هــای لازم را در زمینــه بازاریابــی و 
فــروش محصــولات تولیــدی فراگرفتنــد و تعــداد بیش 
از ۹0 غرفــه بــرای فــروش اینترنتــی محصــولات ایجاد 

شــده اســت.

امدادرسانی به 15۹ 
حادثه ديده در هفته گذشته

 
گــروه جامعــه: معــاون امــداد و نجــات جمعیــت 
هــلال احمــر اســتان اصفهــان از امدادرســانی نیروهای 
هــلال احمــر بــه 15۹حادثه دیــده در 5۹حادثــه در 

هفتــه گذشــته خبــر داد.
ــک  ــوادث ی ــه ح ــاره ب ــا اش ــی ب ــوش کریم داری
هفتــه گذشــته گفــت: در ایــن مــدت نیروهــای 
هــلال احمر،5۹مــورد حادثــه را پوشــش امــدادی 
ــت  ــن ماموری ــورد از ای ــزود: ۴1م ــی اف ــد. کریم دادن
ــات حضــوری،  ــورد خدم ــاده ای، ۷م ــا در حــوادث ج ه
۷حادثــه شــهری، 2حادثــه ســاحلی  و 2حادثــه صنعتــی 
و کارگاهــی بــوده اســت. معــاون امــداد و نجــات 
ــه از  ــان در ادام ــتان اصفه ــر اس ــلال احم ــت ه جمعی
ــه  ــه 5۸نجات یافت ــدادی ب ــای ام ــانی نیروه خدمت رس
ــور  ــه ط ــر ب ــداد 1۸نف ــن تع ــت: از ای ــر داد و گف خب
ــان  ــرای درم ــم ب ــر ه ــده و ۴0نف ــان ش ــرپایی درم س
بــه مراکــز درمانــی انتقــال یافتند. بــه گفتــه داریــوش 
کریمــی در ایــن مــدت، 1۷۷نیــروی عملیاتــی در 
ــتگاه  ــری 55دس ــا به کارگی ــی ب ــم عملیات ــب 6۸تی قال
آمبولانــس و خــودروی نجــات در امدادرســانی بــه ایــن 
حــوادث مشــارکت داشــته انــد. معــاون امــداد و نجــات 
ــان خاطرنشــان  ــر اســتان اصفه ــت هــلال احم جمعی
کــرد در ایــن مــدت ۴مــورد عملیــات رهاســازی توســط 
نیروهــای ایــن جمعیــت هــلال احمــر اســتان انجــام 
شــده اســت. کریمــی همچنیــن بــه مشــارکت فعــال 
جمعیــت هــلال احمــر در طــرح کنتــرل منــع تــردد در 
ــز حضــور و پوشــش  جاده هــای اســتان اصفهــان و نی
امــدادی مراســم ســالگرد ارتحــال ملکوتــی بنیــان گزار 
جمهوری اســلامی توســط پرســنل امــدادی، نجاتگران 
و اعضــای ایــن جمعیــت در ایــن مــدت اشــاره کــرد.

اهدا 250 واحد خون در 
سالروز قيام 15 خرداد

بــا اجــرای طــرح نــذر خــون در اصفهــان 250 واحد 
خــون در ســالروز قیــام 15 خــرداد اهدا شــد.

صداوســیما، مدیرکل  گزارش خبرگــزاری  بــه 
ــر در  ــت: ۴۳0 نف ــان گف ــتان اصفه ــون اس ــال خ انتق
روز هــای 15 و 16 هم زمــان بــا ســالروز قیــام 15 
خــرداد و شــهادت امــام صــادق )ع( بــه مرکــز انتقــال 
خــون خواجــو مراجعــه کردنــد کــه از ایــن تعــداد 250 
نفــر موفــق بــه اهــدای خــون شــدند. علــی فتوحــی، 
مصــرف خــون و فرآورده هــای خونــی را بویــژه بــرای 
ــت و  ــگی دانس ــاز همیش ــک نی ــمی ی ــاران تالاس بیم
ــره  ــه ذخی ــاز ب ــده اســت و نی ــی زن ــون بافت ــزود: خ اف
ــه  ــر ادام ــروط ب ــان مش ــتان اصفه ــون اس ــک خ بان
ــدگان  ــت. او از اهداکنن ــده اس ــراد اهداکنن ــه اف مراجع
ــگاه خبــری ســازمان  ــه پای ــا مراجعــه ب ــا ب خواســت ت
ESFaHan. انتقــال خــون اســتان اصفهــان بــه نشــانی

ــرای دریافــت نوبــت اینترنتــی، روز و زمــان  IbTo.IR ب
ــد. ــه کنن ــدای خــون مراجع ــرای اه مشــخصی ب

بنا به گفته سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: 
نسبت مرگ ومیر در میان بیماران مبتلا به کووید 1۹بستری در 
بیمارستان های اســتان در چند ماه اخیر روند کاهشی داشت و 

خرداد امسال به پنج درصد رسید.
آرش نجیمی به ایرنا گفت: نگاهی به آمار کرونا در اســتان 
اصفهان نشان می دهد که در نیمه نخست خرداد امسال از میان 
بیمارانی که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت و قطعی بود و در 
بیمارستان ها بستری بودند، حدود پنج درصد آنها جان باختند. 
او با بیان اینکه بیشــترین نسبت مرگ و میر در بیماران مثبت 
کرونایی بستری مربوط به دی ماه پارسال با 2۴درصد بود، اظهار 
داشت: عواملی مانند افزایش بیماران بدحال و بستری شده در 
بخش مراقبت های ویژه در این شاخص اثرگذار است. سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان به نمودار هفتگی شناسایی کل 
موارد مثبت )بســتری و ســرپایی( کرونا در یک سال اخیر نیز 
اشــاره و اضافه کرد: بر اساس این آمار، بیشترین نرخ شناسایی 
کل موارد مبتلا به کووید1۹ در استان مربوط به اواخر فروردین 
امســال با حدود 15هزار مورد شناسایی در یک هفته است. او 
خاطرنشان کرد: تعداد موارد کل مثبت )بستری و سرپایی( کرونا 
در استان اصفهان پس از یک روند کاهشی از آبان تا اوائل بهمن 
پارســال، از نیمه دوم بهمن مجدد روند افزایشی به خود گرفت 
بطوریکه در اواخر فروردین امســال به اوج خود رسید. نجیمی 
ادامه داد: روند شناسایی کل موارد مثبت کرونا در استان از اواخر 
فروردین امسال شروع به کاهش یافت و در اوائل خرداد به حدود 
2هزار نفر در یک هفته رســید. او با بیان اینکه در زمان حاضر 
تعداد بیماران دارای علائم کرونا بســتری در بیمارستان های 
اصفهان به کمتر از هزار نفر رســیده اســت، تصریح کرد: این 

شــاخص در اوج موج چهارم کرونا در سال جاری در استان به 
2هزار و 500 نفر هم رسید.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان همچنین از تزریق 
حدود ۳00 هزار دوز واکســن کرونا در این اســتان خبر داد و 
گفت: حدود 260 هزار دوز در نوبت نخســت و ۴0 هزار دوز در 

نوبت دوم به گروه های هدف تزریق شده است. او با بیان اینکه 
تاکنون حدود 65 درصد از گروه سنی بالای ۸0 سال در استان 
اصفهان واکسن کرونا را دریافت کردند، افزود: این شاخص در 
گروه سنی ۷5 تا ۸0 سال معادل 65 درصد، بین ۷0 تا ۷۴ سال 
حدود  5۹ و در گروه 65 تا 6۹ ســال حدود 10 درصد اســت. 

نجیمی تاکید کرد که در زمان حاضر واکسیناسیون گروه های 
هدف بالای 65 سال فقط از طریق ثبت نام در سامانه سلامت 
به نشانی  SalaMaT.goV.IR و اعلام فراخوان انجام می شود 
و افراد بدون داشــتن فراخوان از مراجعه به مراکز بهداشــت و 

واکسیناسیون خودداری کنند.

نسبت مرگ ومير در بيماران كرونايی بستری در اصفهان كاهش يافت

تزريق ۳۰۰ هزار دوز واکسن کرونا در استان اصفهان

 به گفته جامعه شناس شهر خوب از منظر جامعه شناسی 
باید دو ویژگی دسترسی  خوب به امکانات شهری و آسایش 
داشته باشد، اگر این دو مورد با همدیگر در یک شهر جمع 
شود آن شهر از نظر جامعه شناسی مناسب ترین مکان برای 

زیست  اعضای شهری است.
مرتضی پدریــان در خصوص مؤلفه های یک شــهر 
خوب برای زندگی شــهروندان، به ایمنا گفت: شهرنشینی 
کلیدی ترین نقطه های زندگی بشر است، یعنی اگر بخواهیم 
تمدن بشــری را تقســیم بندی کنیم، مهم ترین شــروع 
تمدن بشــری از دوران شهرنشینی بوده است و به شهر از 
دیدگاه های مختلفی می توان نگاه کرد. او اضافه کرد: یکی 
از مسائل مهم شــهری مؤلفه های بصری است و با توجه 
به ساختار معماری شهرسازی می توان به این موضوع نگاه 
کرد. رنگ ها و مبلمان شهری از دیدگاه روانشناسی هم قابل 

توجه است.
Á  لزوم ارتباط سالم شهروندان در گره های

شهری
این جامعه شــناس با تاکید بر این که شهرها باید محل 
بهتری برای زندگی شهروندان باشد، تصریح کرد: یکی از 
بحث های حوزه جامعه شناسی شهری نوع روابط اجتماعی، 
گذرگاه ها و تقاطع هایی اســت که در آن مردم با همدیگر 

ارتباط دارند و باید در شهرها به این موضوع توجه داشت.

پدریان در مورد اهمیت ارتباط چهره به چهره افراد، ادامه 
داد: به عبارتی گره های شــهری باید به گونه ای باشد که 
در آن هــا مردم بتوانند یک ارتباط ســالم و چهره به چهره 
با همدیگر داشته باشــند همچنین باید شهروندان از نظر 
جامعه شناسی با حقوق و تکالیف شهری آشنایی کافی داشته 
باشــند یعنی این که باید یک شهروند بداند در شهری که 
زندگی می کند حقوق و تکلیف او چیســت. او در خصوص 
ویژگی های یک شهر خوب که در آن شهروندان احساس 
امنیت و سلامت جســمی روحی داشته باشند، اظهار کرد: 
علاوه بر منظرهای شهرســازی و معماری باید به صورت 

مجموعه ای به بسترهای یک شــهر خوب نگاه کنیم، اما 
در اصفهان گره هایی در تقاطع های شهری مانند چهارباغ، 
میدان نقش جهان، میدان جمهوری و میدان آزادی می بینیم 
این گره ها باید به گونه ای باشــد که ارتباط شهروندان در 
آن ها، متناسب و سالم باشد از طرف دیگر وقتی شهروندان 
در این گره ها قرار می گیرند احساس امنیت خاصی به آنها 

دست دهد و خاطره خوبی از شهر داشته باشند.
Á  دسترسی و آســايش دو مؤلفه مهم برای

شهروندان
این استاد دانشگاه تصریح کرد: نکته دیگر این که شهر 

خوب از منظر جامعه شناسی باید دو ویژگی دسترسی خوب 
به تســهیلات شهری و آسایش داشته باشــد، اگر این دو 
مورد با همدیگر در یک شــهر جمع شــود آن شهر از نظر 
جامعه شناســی مناســب ترین مکان برای زیست اعضای 
شــهر است و این دو ویژگی در فرایند شهرسازی و زندگی 
شــهری حائز اهمیت بالایی اســت. او اضافه کرد: ممکن 
است شــهروندی در نقطه ای از شــهر دسترسی خوبی به 
تسهیلات شهری داشته باشد، برای مثال در خیابان حافظ 
زندگی کند و دسترسی خوب و عالی به میدان نقش جهان، 
بازار، فروشگاه ها و درمانگاه ها دارد، اما در آن نقطه از شهر 
برای تردد روزانه و برای پارک خودرو شــخصی آســایش 
ندارد و جای یکی از ویژگی های شهر برای زندگی مناسب 
شهروندان خالی است. این جامعه شناس، خاطرنشان کرد: 
از نظر شهرسازی باید شهر خوب و شهر زندگی دو ویژگی 
دسترسی به تسهیلات شهری و آسایش را داشته باشد، اما 
کارکردهای شهر جزء ساختارهای شهری است و خروجی 
شــهرها می شــود. پدریان تصریح کرد: در حقیقت شهر 
را باید به گونه ای ســاخت که دسترســی و آسایش در آن 
برای شــهروندان برقرار باشد و در این نوع شهرها به افراد 
احساس آرامش و راحتی دست دهد و هیچ دغدغه، نگرانی، 
احساس ترس، ناامیدی و دل زدگی از شهر در و وجود آنها 

شکل نگیرد.

جامعه شناس:

شهرنشينی كليدی ترين نقطه  زندگی بشر است
دسترسی  به  امکانات شهری و آسايش دو مؤلفه مهم زندگی شهری  است

رئیس  امور شاهد و ایثارگران اداره کل آموزش وپرورش 
استان اصفهان آخرین  جزئیات ثبت نام دانش آموزان مقطع 
ابتدایی، میان پایه  و متوســطه مدارس شاهد، گروه های 
جامعه هدف این مدارس برای  ثبت نام و نحوه امتیازبندی 

دانش آموزان  را تشریح کرد.
مرضیــه ذاکری در خصوص وضعیــت ثبت نام دانش 
آموزان برای مدارس شاهد، به ایمنا گفت: قرار بود ثبت نام 
مدارس شاهد از یکم خردادماه شروع شود، اما به دلیل این 
که سیاست وزارت آموزش وپرورش مبنی بر یکپارچه بودن 
سامانه ثبت نام سیدا از درگاه پادا بوده است، برای مدارس 
شاهد هم استثنا قائل نشدند و ثبت نام ها از طریق این سامانه 
صورت می گیرد. او با بیان این که قبلا سامانه سجا برای 
ثبت نام هم وجود داشت، افزود: این سامانه کامل بود اما با 
سیاست های جدید وزارت آموزش وپرورش و تغییر سامانه 

اعلام شــد ثبت نام دانش آموزان مدارس شاهد از هشتم 
خردادماه باشد، به دلیل ایجاد اشکال هایی در سامانه زمان 

ثبت نام تغییر یافت.
Á  در ثبت نام  دانش آموز هــدف  گروه  دو 

مدارس شاهد هستند
رئیس امور شاهد و ایثارگران اداره کل آموزش وپرورش 
اســتان اصفهان، تصریح کرد: ثبت نــام دانش آموزان در 
مدارس شــاهد به صــورت امتیازبندی اســت، دو گروه 
دانش آموز برای ثبت نام جامعه هدف موردنظر هستند، گروه 
نخست طرح شاهد شامل فرزندان شهدا، فرزندان جانبازان 
)بالای ۲۵ درصد( و فرزندان آزادگان هستند که می توانند 
بدون در نظر گرفتن محدوده هر مکانی که مدرسه شاهد 
وجود دارد در هر مقطعی متقاضی ثبت نام باشــند اما گروه 
دوم اولویت ثبت نام در مدارس شــاهد، ایثارگران هستند، 

فرزندان جانباز زیر ۲۵درصــد و گروه هایی که امتیاز آنها 
در ۱۷بند یک فرم مانند نوه شــهید، برادر شــهید، خواهر 
شــهید، نوه ایثارگر و دانش آموزانی که حافظ قرآن هستند 
برای روند ثبت نام محاسبه می شــود. او ادامه داد: این دو 
گروه ثبت نــام اولیه را از طریق ورود بــه درگاه پادا برای 
ثبت نام های دانش آموزان جدید مدارس شــاهد پایه اول 
ابتدایی انجام می دهند، سپس مطابق ۱۷ بند فرم امتیازهای 
خود را لحاظ می کنند، بعد از واردکردن امتیازها مدرســه 
موردنظر را انتخاب کرده و مدیران مدارس شرایط ثبت نام 
آنها را موردبررســی قرار می دهند. رئیس امور شــاهد و 
ایثارگران اداره کل آموزش وپرورش استان اصفهان، گفت: 
مدیر مدرســه در مدت دو هفته این امتیازها را بررســی 
کرده و از دانش آموز مســتندات را برای ثبت نام درخواست 
می کند، ثبت نام دانش آموزان گروه اول طرح شاهد قطعی 
است اما گروه دوم که اولویت ایثارگران را دارند مستندات 
آنها بررســی شده و با پیامکی به خانواده ها اعلام می کنند 
که فرزند آنها برای ثبت نام در مدرســه موردنظر پذیرفته 
شده اســت یا این که نتوانستند امتیاز حدنصاب را کسب 
کنند و باید دانش آموز را در مــدارس دیگر ثبت نام کنند. 
ذاکری با اشــاره به این که پیش ثبت نام پایه اول مدارس 
ابتدایی شاهد قبلا به وسیله تعدادی از والدین انجام شده 
است، اظهار کرد: در حال حاضر تاریخ ثبت نام تغییر یافته 
و کسانی که قبل از تاریخ ۱۲خردادماه وارد این درگاه شده 
و ثبت نام دانش آموز را انجام دادند، در حال حاضر ثبت نام 
آنها هیچ اعتبــاری ندارد و طی مکاتبــه ای که با وزارت 
آموزش وپرورش داشتیم اعلام شده است با ارسال پیامکی 
به والدین اطلاع رسانی می شود که شما قبل از ۱۲خردادماه 
ثبت نام دانش آموز را انجام دادیــد و باید یکبار دیگر وارد 
درگاه پادا شــوید و ثبت نام دانش آموز خود را دوباره انجام 

دهید.
Á  زمان ثبت نام مدارس شــاهد در استان

اصفهان
او در مورد آمار دانش آموزان مدارس شــاهد در سال 

گذشته، تصریح کرد: کل دانش آموزان طرح پراکنده شاهد 
قریب به هزار و ۴۰۰ نفر و دانش آموزان مدارس شــاهد 
حدود ۲۲ هزار نفر اســت، تعداد مدارس شــاهد در استان 
اصفهان ۷۳ مدرسه است در ناحیه شش آموزش وپرورش 
مدرسه شاهد نداریم اما در نواحی یک تا پنج مدارس شاهد 
برای ثبت نام دانش آموزان وجود دارد. رئیس امور شــاهد 
و ایثارگــران اداره کل آموزش وپرورش اســتان اصفهان، 
خاطرنشــان کرد: در شهرستان های نجف آباد، فلاورجان، 
زرین شــهر، مبارکه، فولادشهر، خمینی شــهر، شهرضا، 
کاشان، مبارکه مدرسه شــاهد داریم و گشایش نخستین 
مدرسه شاهد را در شاهین شــهر برای یکم مهر خواهیم 
داشت. او در مورد ثبت نام دانش آموزان در مدارس شاهد به 
خانواده ها، توصیه کرد: والدین برای ثبت نام دانش آموزان 
در مدارس عجله نکنند، هیچ امتیازی برای افرادی که یکم 
ثبت نام کنند وجود ندارد، تلاش می کنیم بدون حاشیه و این 
 که خانواده ها دغدغه ای داشته باشند ثبت نام ها انجام شود، 
به دلیل تغییر سامانه، ثبت نام به تأخیر افتاده است، اما سعی 
داریم به نحو مطلوبی دغدغــه خانواده ها را برای ثبت نام 
فرزنــدان برطرف کنیم. ذاکری تاکیــد کرد: خانواده ها تا 
۲۵ خردادماه فرصت دارند کــه دانش آموز مقطع ابتدایی 
را در مدارس شــاهد ثبت نام کنند، از ۲۲خردادماه ثبت نام 
مقطع متوسطه شروع می شود و از یکم تیرماه هم ثبت نام 
دانش آموزان متوســطه دوم را آغاز می کنیم، برای دانش 
آمــوزان میان پایه ثبت نام ها از یکــم مردادماه به صورت 
حضوری اســت. رئیس امور شــاهد و ایثارگران اداره کل 
آموزش وپرورش استان اصفهان، گفت: نکته حائز اهمیت 
این که دانش آموزان فقط مدرســه شاهد را برای ثبت نام 
انتخــاب نکنند، گــروه دوم باید حد نصــاب امتیازبندی 
را برای ثبت نام کســب کنند لازم اســت که این گروه از 
دانش آمــوزان در مدرســه دیگری هم ثبت نام داشــته 
باشــند تا در صورت کســب نکردن حد نصاب امتیازی 
 بندی مدارس شــاهد، حق آنها بــرای ثبت نام در مدارس

 دیگر ضایع نشود.

اعلام آخرين  جزئيات و زمان ثبت نام دانش آموزان مدارس؛

ثبت نام مدارس شاهد به تعويق افتاد
به دليل ايجاد اشکال هايی در سامانه زمان ثبت نام تغيير يافت
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5  فرهنگ و هنر 

»سـوگ آفتـاب«، »امـام مـردم« و »خطـوط خامـوش« نام 
سه نمایشـگاهی اسـت که این روزها در گالری های مختلف 
حـوزه هنـری اصفهان برپـا شـده و پذیرای علاقه منـدان به 

حوزه ی هنرهای تجسـمی اسـت.
مجتبـی شـاهمرادی، رئیـس حـوزه هنـری اسـتان اصفهان 
بـا اعـلام ایـن خبـر بـه ایسـنا گفـت: بـاور بـه این امـر که 
گرامیداشـت یاد و خاطره ی امام خمینـی )ره( با توجه به ابعاد 
مختلف شـخصیتی ایشـان در حـوزه ی هنری اصفهـان باید 
وجـه تمایـزی با دیگران داشـته باشـد، مـا را بر آن داشـت تا 
نمایشـگاه های »سـوگ آفتاب« و »امام مـردم« را برپا کنیم.

وی ادامه داد: نمایشـگاه »سـوگ آفتاب« در گالری سـعدی، 
سـه اثـر از سـه هنرمنـد خوشـنویس اصفهـان بـه نام هـای 
مجتبـی شـریفی، محسـن سـلیمانی و علـی خیـری را بـا 

اشـعاری از امـام خمینـی )ره( و تذهیبـی از زهـرا جعفری در 
معـرض دید عمـوم قـرار می دهد.رئیس حوزه هنری اسـتان 
اصفهـان تصریح کرد: نمایشـگاه »امام مـردم« نیز منتخبی 
از تصاویـر فـاز یـک پـروژه ی »هیسـتو فوتـو« اسـت که با 
بـه نمایـش گذاشـتن تصاویر امام خمینـی )ره( بـر در و دیوار 
مغازه هـای بـازار بـزرگ اصفهـان، بخشـی از تاریـخ مصـور 

انقـلاب را در یـاد و خاطـره ی مخاطبـان زنـده می کنـد.
وی افـزود: ایـن نمایشـگاه در خانۀ هنرمندان برپاشـده و تا 
20 خردادمـاه هـر روز از سـاعت ۹ تا 12 و 1۳ تـا 20 پذیرای 
علاقه منـدان است.شـاهمرادی، همچنیـن از برپایـی دومین 
رویداد »خطوط خاموش« در گالری های بوسـتان و گلسـتان 
عمـارت سـعدی نیز خبـر داد و گفت: در این نمایشـگاه که تا 
دوم تیـر ماه برپاسـت، شـاهد آثـاری از اقـلام کوفی، محقق، 

ریحـان، ثلـث، رقاع، توقیع، دیوانی و تعلیق از اسـاتیدی چون 
ناصر طاووسی، محسـن سلیمانی، سیدمحمد وحید جزایری، 
غفور اسـکندری سـخندری، همایون مقدس و شـهاب الدین 
ارفعـی هسـتیم.رئیس حـوزه هنـری اسـتان اصفهـان خاطر 
نشـان کـرد: در گالری تـک اثر هـم علاقه منـدان می توانند 

آثـاری از اسـتاد حبیـب الله فضائلی بـه همراه اسـباب کتابت 
و قلم هـای ایشـان را بـه همـراه قران هـای چاپـی نفیـس و 
تعـدادی از کتـب مرتبـط بـا پژوهـش در حـوزه ی خـط و 
خوشنویسـی به زبان های عربی، فارسـی، انگلیسـی و ترکی 

از نزدیـک ببینند.

 ميزبانی گالری های حوزه هنری اصفهان
از سه نمايشگاه

طرح تخفيف فصلی خانه كتاب؛ قرص مُسَکِن 
برای خريداران

میلاد دخانچی برنامه ساز و مجری تلویزیونی با اشاره به 
اولین مناظره نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری که روز 
شنبه از تلویزیون پخش شــد، به نکات مثبت و منفی این 

برنامه پرداخت.
میــلاد دخانچی مجــری تلویزیون که ســابقه اجرای 
برنامه های چالشــی همچون »جیوگی« و »سختانه« را در 
کارنامه خود دارد، درباره اولین قســمت از مناظره نامزدهای 
انتخابات ریاســت جمهوری سیزدهم به مهر بیان کرد: یک 
نکته نسبت به مناظره ها مشهود بود و آن اینکه طراحی برنامه 
در سطح مناظره نبود؛ اینکه یک سؤال بدهید به یک نفر و 
بگویید در سه دقیقه جواب بدهید و هرکسی در چند دقیقه 
به ســؤالاتی مخصوص به خودش پاسخ دهد واقعاً مناظره 

نیست.
وی با اشاره به نقش مجری ادامه داد: در طراحی برنامه 
این امکان دیده نشده بود که نامزدها بتوانند باهم حرف بزنند، 
بلکه طراحی همین بود کــه هر یک مونولوگ می گفتند و 
برخی از آن ها مثل بچه هایی بودند که با شــیطنت از قاعده 
بازی فرار کنند. آن چهار دقیقه دیگر هم بیشــتر ارزیابی از 
طرف مقابل بود و وقتی مناظره در این سطح طراحی می شود 
عاملیت مجری هم »پیشاپیش« و قبل از اجرای برنامه کم 

می شود.
دخانچی درباره اهمیت نقش مجری در مناظره ها عنوان 
کرد: شــما مناظره می گذارید و بعد انتخاب می کنید که چه 
کسی می تواند مناظره را مدیریت و جمع کند؛ یعنی عاملیت 
مجــری را بالا می برید ولی وقتی برنامه به شــیوه مناظره 
نیست، عاملیتی برای مجری هم وجود ندارد. اگر این برنامه 
را عمــو پورنگ هم اجرا می کرد فرقی نداشــت چون فقط 
باید گوی ها را درمی آورد، شــماره را می خواند و به هر نامزد 

می گفت سه دقیقه وقت دارید تا به سؤال جواب دهید.
این برنامه ســاز در بخش دیگر درباره کارگردانی مناظره 
یادآور شد: اگر این برنامه بیست سال پیش ساخته می شد با 
کارگردانی فعلی آن فرقی نداشت و پسرفت هم کرده است. 
یکی از مصادیق این پسرفت کارگردانی این است که وقتی 
یکی از نامزدها درباره نامزد دیگر حرف میزند شما می خواهید 
ری اکشــن نامزد دوم را ببینید درحالی که دوربین ثابت بود و 
کارگردانی این نوع برنامه باید پر از ری اکشــن شات روی 

طرفین و حتی مجری باشد.
وی نبود این کارگردانی را هــم به همان طراحی اولیه 
مرتبط دانســت و گفت: البته منظور از کارگردانی شخص 
سوییچ کننده نیســت چون او هم کاره ای نیست و بیشتر به 
یک نظــام طراحی ربط دارد. در تلویزیون کارگردان پخش، 
خیلی میدان عمل ندارد اما طراح برنامه می تواند ایده داشته 
باشد و کارگردان خوب بیاورد که سوییچ کند. تنها کاری که 
دقت کردم انجام شد زوم های نرمی بود که ابتدای مونولوگ 

هر شخص بیان می شد و کمی حس سینمایی می داد.
دخانچی درباره تاثیر ســاختار برنامه بر خروجی آن نیز 
توضیح داد: مناظره دربــاره اقتصاد صورت گرفته اما بیننده 
چیزی درباره تفاوت سیاســت و اقتصاد دستگیرش نشد که 
به نظرم بیشتر از مناظره کننده ها به بستر برگزاری مناظره 
مربوط می شــود به طور مثال اگر مجری این سؤال را طرح 
می کرد که به نظر شــما بزرگترین چالش اقتصادی کشور 
چیســت و چه راه حلی داریــد؟ و همین ســؤال را از همه 

می پرسید، وقتی یک نفر به صحرای کربلا می زد برای مردم 
مشــخص بود. از طرفی هم مجری نظر هر یک را پرسیده 
بود و بین آن ها بحث وجدل صورت می گرفت، درنهایت ایده 
زمان سنج هم درست بود تا هرکسی مساوی صحبت کرده 

باشد.
وی درباره سوال های تک تک از نامزدها بیان کرد: در این 
نوع پرســش، گویی برنامه مثل تست هوش است. در حالی 
که لزوماً نامزدها نباید به همه حیطه ها اشراف داشته باشند 
ما می خواهیم قدرت استدلال و اینکه چقدر می توانند خود را 

بقبولانند دریافت کنیم.
به هر شــبکه بگویند بین این هفت نفر می تواند مناظره 
برگزار کند و بــه این ترتیب مجریان مختلف برنامه را اجرا 
می کردند و ســاختارها هم متفاوت می شد. اتفاقاً در چنین 
شرایطی مجری ای مثل عمو پورنگ هم ممکن است بتواند 
به جایگاه درستی برســد و مثلًا از منظر شناخت و اشراف 
نامزدها نســبت به حوزه کودک و نوجوان آن ها را به چالش 

بکشــد و برنامه جذابی هم می شداین مجری تلویزیون در 
ادامه اضافه کرد: مقام معظم رهبری نکته ای گفتند که اگر 
نامزدها کارآمدی خود را نشان دهند، مشارکت بالا می رود. 
پس مشــارکت از طریق دعوا و کل کل بالا نمی رود و شما 
قرار است کارآمدی اینها را در قالب مناظره ببینید، درحالیکه 

در قسمت نخست این کارآمدی نمایش داده نشد.
وی درباره گزارش های سازمان نسبت به خروجی همین 
مناظره یادآور شد: صداوسیما اگر هم به طور مثال بگوید صد 
در صد ملت ایران در نظرسنجی ها بیان کرده اند که تلویزیون 
می بینند ما راهی برای راستی آزمایی نداریم. با این حال در هر 
مناظره و گفتگویی که بحث و جدل خودانگیخته دارد، یک 
فهم روان شناسانه از آن افراد پیدا می کنید. صداوسیما در این 
شــناخت کاری نکرده است آن چنان که در برنامه »مافیا« 
هم شما می توانید با شخصیت افراد آشنا شوید اما تلویزیون 
طراحی درســتی برای شناخت کارآمدی افراد در این برنامه 

خاص نداشت.
دخانچی افزود: البته کامل هم مشــخص نمی شود که 
مسئولیت این طراحی با خود تلویزیون است یا ستاد تبلیغات 
انتخابات که نمایندگانی از خارج از سازمان هم در آن حضور 
دارند، ولی می شد حداقل هر شــبکه مناظره خود را داشته 
باشد تا هرکســی طراحی خود را داشته باشد. به هر شبکه 
بگویند بین این هفت نفر می تواند مناظره برگزار کند و به این 
ترتیب مجریان مختلف برنامه را اجرا می کردند و ساختارها 
هم متفاوت می شد. اتفاقاً در چنین شرایطی مجری ای مثل 
عمو پورنگ هم ممکن است بتواند به جایگاه درستی برسد و 
مثلًا از منظر شناخت و اشراف نامزدها نسبت به حوزه کودک 
و نوجوان آن ها را به چالش بکشد و برنامه جذابی هم می شد.
وی درباره نگرانی نســبت به برگزاری مناظره از طرف 
تلویزیون بیان کرد: این نگرانی همیشه بوده است و تلویزیون 
در چنین مواردی یا می خواهد مونولوگ داشــته باشــد و یا 

ترجیح می دهد طنز و سرگرمی پخش کند.
دخانچی در پایان درباره پیشــنهادش نسبت به مناظره 
بعدی بیان کرد: باید یک ســوال کلیدی باشــد و با رعایت 
زمان بندی، فرصت بحث میان نامزدها ایجاد شــود. مجری 
هم وسط میدان باشد نه اینکه کیلومترها عقب تر از نامزدها 

بنشیند.

محمدعلی جعفریه معتقد است طرح های تخفیف فصلی 
خانه کتاب، برای حمایت از خواننده اســت و طی آن، دولت 
از طریق کتابفروشی ها، یارانه ای به خریداران پرداخت می کند 
که با توجه به افزایش قیمت کتاب، این تخفیف برای خریدار، 

مانند مُسَکِن عمل می کند.
به گزارش خبرآنلاین، تازه ترین طرح تخفیف فصلی خانه 
کتاب با عنوان »بهارانه کتــاب 1۴00« از 1۷ تا 2۴ خرداد 
برگزار می شــود. طرحی که هفدهمین دوره از پروســه ای 
اســت که طی آن معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ وارشاد 
اسلامی برای رونق بخشــیدن به بازار کتاب، تسهیلاتی را 
در قالب یارانه خرید کتاب از طریق کتابفروشی ها مستقیما 
به خریداران کتاب پرداخت می کند و موسســه خانه کتاب و 

ادبیات ایران مسئول اجرای آن است.
محمدعلی جعفریه، مدیر نشــر ثالث، در توضیح ویژگی 
طرح های فصلی خرید کتاب با تخفیف، می گوید: »طرح های 
تخفیف فصلی خانه کتاب جهت حمایت از خواننده اســت. 
بــه این معنا که دولــت از طریق کتابفروشــی ها یارانه ای 

به خریــداران و خوانندگان کتاب پرداخــت می کند تا آثار 
مدنظرشــان را با تخفیف خریداری کنند. در شرایط فعلی و 
با توجه به افزایش قیمت کتاب، این تخفیف موجب افزایش 
توان خریدار می شود و برای او مانند مُسَکِن عمل می کند که 
از نظر من، حُســنِ اول این اقدام است. حُسن دیگر آن این 
است که در بازه زمانی اجرای طرح، تعداد مراجعه کنندگان به 
کتابفروشی ها بیش از قبل می شود و در این مواجه حضوری، 
عموما به خرید کتاب هایــی علاوه بر آن چه به خاطرش به 

کتابفروشی مراجعه کرده اند هم ترغیب شوند.«
او در پاسخ به این سوال که آیا طرح های تخفیف فصلی 
که زمان برگزاری آن ها از پیش مشــخص اســت، موجب 
شرطی شدن خریدار می شود یا نه؟ به گونه ای که عادت کند 
در دیگر بازه های زمانی مراجعه ای به کتابفروشی ها نداشته 
باشد و تمام خرید خود را در طول مدت زمان برگزاری طرح 
انجام دهد، توضیح می دهد: »آن چه می گویید تا حدی درست 
اســت و تا حدی نه. تلاش ما بر این اســت که مردم را با 
فرهنگ کتابخوانی آشنا کنیم و این آشنایی هرچه قدر بیشتر 

باشد می توان امیدوارتر بود که تبدیل به عادت شود. تجربه 
شخصی ما نشــان می دهد که آن چه مورد اشاره شماست، 
تغییری آن چنانی در رفتــار مخاطب ایجاد نمی کند و حتی 
مخاطبی که در بازه زمانی طرح تخفیف فصلی، قدم اول را 
در راه آشنایی با فرهنگ کتابخوانی برداشته است پس از آن 

نیز برای برداشتن دیگر قدم ها، به ما سر می زند.«
جعفریه در پاسخ به این سوال که آیا ملزم بودن کتابفروشان 
به ثبت هم زمان اطلاعات خریدار در سامانه فروشگاه و سایت 
خانه کتاب، با توجه به کندی و ســرعت پایین اینترنت در 
بازه هــای زمانی گوناگون در کشــورمان منجــر به ایجاد 
صف هایی طویل در برابر صندوق داران کتابفروشی ها می شود 
یا خیر، می گوید: »هر فروشگاهی، سیاستی مخصوص به خود 
دارد و در برخی کتابفروشی ها، تعداد مراجعه کنندگان بیشتر و 
در بعضی کم تر است و کتابفروشی هایی با مراجعه کنندگان 
بیشتر با این مشــکل مواجه هستند. سرعت پایین اینترنت 
همواره یکی از مشــکلات ما بوده اســت، هرچند همیشه 
تلاش کرده ایم به گونه ای حل وفصلش کنیم. به عقیده من 
این مســئله در طرح تخفیف پیش رو بیش از دیگر طرح ها 
مشکل ساز خواهد شد، چرا که مدت زمانی هست که شاهد 
کندی بیش از پیش سرعت اینترنت نسبت به قبل هستیم 
و اگرچه گمان می کنم قابل حل نباشــد اما متولیان آن باید 

چاره ای برایش بیندیشند.«

او در مورد این که بســیار شنیده شده که کتاب فروشان 
نسبت به زمان تسویه خانه کتاب معترضند و می پرسند »چرا 
این تسویه مانند نمایشگاه بین المللی کتاب همان هنگام یا 
با فاصله زمانی کوتاهی صورت نمی گیرد«، می گوید: »نباید 
فراموش کرد کــه ما با نهادی دولتــی مواجه ایم که برای 
تخصیص بودجه با مشکلاتی مواجه است و باید از مراحلی 
چندگانه عبور کند، ضمن این که در چند طرح تخفیف فصلی 
اخیر شاهد بودیم که تسویه با کتابفروشی ها در زمان مناسبی 
انجام شد و به عقیده من مسئولان در حال تلاش برای کوتاه 
کردن این فاصله هستند. نکته مثبت این است که تسویه با 
کتابفروشی ها اگرچه دیر و زود دارد اما سوخت و سوز ندارد.«

گيشه آمريکا در قبضه سينمای 
وحشت

فیلـم »احضـار: شـیطان مـرا وادار کـرد« در نخسـتین 
هفتـه نمایـش در سـینماهای آمریـکا بـه فـروش 2۴ 

دسـت یافت. دلاری  میلیـون 
بـا واکسـینه شـدن 60 درصـد از جمعیـت آمریـکا بـا 
دریافت حداقل دوز اول واکسـن کرونا، سـینما به تدریج 
و پـس از بیـش از 15 مـاه به روزهـای معمـول خـود 
بازمی گردد و فیلم »احضار: شـیطان مـرا وادار کرد« در 
اکـران آغازین خود در بیش از ۳ هزار سـالن سـینمایی 
در آمریـکا به فـروش 2۴ میلیون دلاری دسـت یافت و 
بالاتـر از »یـک مکان آرام 2« در رتبه نخسـت گیشـه 

آخـر هفته میـلادی قـرار گرفت.
فیلم ترسـناک »یک مکان آرام« بـه کارگردانی »جان 
کرازینسـکی« نیز هفته گذشـته با فروش رکوردشـکن 
۴۸ میلیـون دلاری اکـران خـود را در آمریـکا آغاز کرد 
و در پنـج روز نخسـت اکـران به فروش چشـمگیر 5۸ 

میلیون دلاری درسـت یافت.
»یـک مـکان آرام 2« بـا بـازی »امیلـی بلانـت« در 
نقـش اصلـی، ایـن هفته نیـز بـه عملکرد خـوب خود 
در گیشـه ادامـه داد 1۹.5 میلیـون دلار از محل بیش از 
۳۷00 سـالن سـینما فروخت تا مجموع فروش گیشـه 
آمریـکای ایـن فیلم بـه ۸۸ میلیون برسـد. این فیلم در 
دیگر کشـورها نیز 1۹ میلیـون دلار فروخت تا مجموع 
فـروش جهانـی خـود را تاکنون بـه 1۳۸ میلیـون دلار 

رسـانده باشد.
آمریـکا  سـینماهای  از  درصـد   ۷5 امـروز  بـه  تـا 
بازگشایی شـده اند و عملکـرد خـوب دو فیلـم »احضار: 
شـیطان مرا وادار کرد« و »یک مـکان آرام 2«، ناظران 
را بـه بهبـود شـرایط سـینما پـس یـک دوره بسـیار 
اسـفناک بـرای سـینما در سراسـر جهان امیـدوار کرده 

ست. ا
امـا فیلم »سـریع و خشـن ۹« بـا بازی »ویـن دیزل«، 
»جـان سـنا« و »مایـکل رودریگوئـز« نیـز بـه لطـف 
فـروش 20۳ میلیون دلاری در سـینمای چین، فروش 
جهانـی خود را از مـرز 250 میلیون دلار عبـور داد. این 
فیلـم از تاریخ 25 جـولای در آمریکا نیـز اکران خواهد 
پرفروش تریـن  از  یکـی  می شـود  پیش بینـی  و  شـد 

فیلم های گیشـه تابسـتانی آمریکا باشـد.
عـلاوه بر چیـن که بخش قابل ملاحظـه ای از فروش 
فیلـم »سـریع و خشـن ۹« را تامین کـرده، کره جنوبی 
بـا 1۷.۷ میلیون دلار و روسـیه با 15.۸ میلیـون دلار از 
دیگـر بازارهـای پرفـروش، این فیلم اکشـن و هیجانی 

هستند.

تعويق در اكران »بتمن« به 
دليل نارضايتی توليدكنندگان

اسـتودیو فیلمسـازی بـرادران وارنـر از نسـخه نهایـی 
فیلـم ابرقهرمانـی »بتمن« با بازی »رابرت پتینسـون« 
راضـی نیسـت و احتمـال تعویـق در اکـران و ضبـط 

مجـدد برخـی از صحنه هـا را بررسـی می کنـد.
شـوبیز  ایِـس  اطلاع رسـانی  پایـگاه  گـزارش  بـه 
ابرقهرمانـی  سـینمای  طرفـداران   ،)aCESHowbIz(
ممکـن اسـت ناچار شـوند برای تماشـای فیلـم بتمن 
)THE baTMan( روی پـرده سـینماها کمـی بیشـتر 
صبـر کننـد. بنابر یـک گزارش غیررسـمی، قرار اسـت 
بـرای این فیلم ابرقهرمانی که فیلمبـرداری آن پیش تر 
چنـد بـاری بـه دلیـل شـیوع کرونـا متوقف شـده بود، 
تاریـخ اکـران جدیـدی اعـلام شـود چـون اسـتودیو 
فیلمسـازی بـرادران وارنـر از فیلم سـاخته شـده راضی 

. نیست
ایـن شـایعه از سـوی یکـی از کاربـران سـایت ردیـت 
 DICkToR( بـه نـام دیکتـور ون دومـکاک )REDDIT(
پسـتی  در  وی  شـد.  مطـرح   )Van DooMCoCk

نوشـت: یکـی از دوسـتانم بـرای اسـتودیو مـارول کار 
می کنـد همچنیـن بـه تازگـی از کسـی کـه می گفت 
جـزء عوامل فیلم بتمن اسـت، شـنیدم ایـن فیلم فوق 
العـاده اسـت امـا دسـت انـدرکاران بـرادران وارنـر بـه 
دلایل احمقانه از آن راضی نیسـتند. آنها فکر به تعویق 
انداختـن اکـران ایـن فیلـم را در سـر دارند امـا هنوز در 

ایـن بـاره تصمیـم نهایی گرفته نشـده اسـت.
دومـکاک در ادامـه مدعی شـد احتمالا اکـران بتمن به 
سـال 202۳ میـلادی موکـول خواهـد شـد. یک منبع 
آگاه بـه او گفتـه اسـت کـه تهیه کننـدگان ایـن فیلـم 
تجـاری بـه فکر فیلمبـرداری و ضبـط دوبـاره برخی از 
صحنه هـا هسـتند هرچند ایـن کار به معنـای افزایش 

هزینه هـای تولید اسـت.
فیلمبـرداری بتمـن بـه کارگردانـی مـت ریـوز و بازی 
رابرت پتینسـون، دوبـار به حال تعلیق درآمـد؛ اولین بار 
شـیوع کرونـا و تعطیلـی پروژه های سـینمایی سـاخت 
ایـن فیلـم را متوقـف کـرد و دومیـن بار مثبـت اعلام 
شـدن تسـت کرونای بازیگر نقـش اصلی. اواسـط ماه 
مارس )25 اسـفند ۹۹( کارگردان بتمن با انتشـار پستی 
در صفحـه توییتری خـود از پایان فیلمبرداری این فیلم 
پـس از بیـش از یـک سـال در انگلیـس خبـر داد. این 
فیلـم ابرقهرمـان قـرار بـود اول اکتبـر سـال 2021 )۹ 
مهـر 1۴00( روی پـرده سـینماها بـرود اما جـای خود 
را بـه فیلـم تل ماسـه سـاخته دنـی ویلنـوو داد و تاریخ 
اکرانـش بـه ۴ مـارس سـال 2022 )1۳ اسـفند 1۴00( 

موکول شـد.
عـلاوه بـر رابـرت پتینسـون که نقـش بتمـن را بازی 
می کنـد، در ایـن فیلـم زویـی کراویتـز در نقش سـلینا 
کایـل یـا کـت وومـن، کالیـن فـرل در نقـش آزوالـد 
کابلپـات یـا پنگوئـن گاتهـام، پُل دانـو در نقـش ادوارد 
نشـتون یـا ریدلـر و پیتـر سـارگارد در نقـش دادسـتان 

محلـه گاتهـام ظاهـر می شـوند.

صدای لالايی ايران خاموش 
شد

رحموک نصرتی، هنرمند پیشکسوت موسیقی نواحی 
و از خوانندگان استان سیستان و بلوچستان، یکشنبه 16 
خرداد 1۴00، در ۹0 سالگی بر اثر کهولت سن درگذشت.

هنرمندان  موسسه  عمومی  روابط  گزارش  به 
هنرمند  این  درگذشت  خبر،  این  اعلام  با  پیشکسوت، 

پیشکسوت موسیقی نواحی را تسلیت گفت.
رحموک نصرتی، دوم اردیبهشت سال 1۳10 متولد 
شد. او اهل شهرستان فنوج و یکی از خوانندگان استان 
سیستان و بلوچستان و از نسل میراث بانان موسیقی نواحی 
جنوب بود. او در سال ١٣٨۴ در دومین جشنواره بومی زنان 
مناطق و نواحی ایران حضور داشت و به همراه عصمت 
هودیانی روی صحنه رفت و هنر خود را به نمایش گذاشت. 
تخصص اصلی او خواندن لالایی ها و »زهیروک خوانی« 

بود.
رحموک نصرتی، مدرک درجه یک هنری داشت و از 

اعضای موسسه هنرمندان پیشکسوت بود.

پيام وزير ارشاد برای درگذشت 
مرادخانی

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پیامی درگذشت علی 
مرادخانی، معاون سابق امور هنری این وزارتخانه را تسلیت 

گفت.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، در متن پیام سیدعباس صالحی 

آمده است:
انالله و انا الیه راجعون

خبر درگذشت مدیر توانا و انسان والا، همکار عزیز، 
معاون سابق امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 

مرحوم علی مرادخانی موجب تاسف و تاثر عمیق گردید.
های  عرصه  در  مدیریت  مستمر  و  طولانی  دوران 
فرهنگی و هنری، در کنار اقدامات تاسیسی، نظام بخش 
و خلاقانه در این حوزه، او را به مدیری توانمند، کاربلد و 
کارآمد و مورد وثوق و احترام اصحاب فرهنگ و هنر بدل 

کرده بود.
اینجانب این ضایعه اندوهناک را به خانواده آن مرحوم، 
جامعه فرهنگ و هنر و همکاران و علاقه مندان ایشان 

صمیمانه تسلیت می گویم.
از درگاه خداوند متعال برای آن فقید سعید، علو درجات 
و آمرزش الهی و برای بازماندگان مکرم صبر و اجر مسالت 

دارم.«
علی مرادخانی - معاون سابق هنری و مدیر موزه 
موسیقی - صبح روز دوشنبه )1۷ خردادماه( پس از تحمل 
کرونا  به  ابتلاء  از  ناشی  عوارض  از  و  بیماری  دوره ای 

درگذشت.

مصطفی زمانی و صابر ابر در راه 
جشنواره فيلم فجر

بهروز شعیبی بازیگر و کارگردانی است که همیشه با 
ساخت آثار خود تصویری جدید از نوع نگاه خود به سینما و 
جامعه را بروز می دهد، شعیبی در آخرین تجربه کارگردانی 
خود فیلم سینمایی »روز بلوا« را برای حضور در سی و 
هشتمین جشنواره فیلم فجر آماده نمایش کرد و توانست به 
نظر مثبت بسیاری از منتقدان و سینماگران روبرو شود و در 
نهایت در اختتامیه جشنواره فجر ۳۸ در بخش های مختلف 
نامزد شود.شعیبی حالا این روز ها مشغول ساخت فیلمی به 
نام »بدون قرار قبلی« است فیلم که تا این لحظه از محتوا 
و سوژه آن خبری در دست نیست، فیلمبرداری »بدون قرار 
قبلی« به تهیه کنندگی محمود بابایی این روز ها در استان 
خراسان رضوی و استان البرز به اتمام رسید و گروه این 
روز ها در تهران مشغول ضبط ادامه کار هستند.مصطفی 
زمانی؛ به عنوان یکی از بازیگران اصلی »بدون قرار قبلی« 
نامش پیش از این رسانه ای شده و صابر ابر نیز یکی دیگر 
از بازیگرانی است که طبق آخرین خبر ها حضور در پروژه 
جدید بهروز شعیبی قطعی شده و جلوی دوربین رفته است 
تا اینجا از انتخاب بازیگران نمی توان به مضمون این فیلم 
سینمایی پی برد، اما شاید با وجود استفاده این کارگردان 
سینما از بازیگرانی همچون مصطفی زمانی و صابر ابر 
همچنین همان طور که از اسم آن بر می آید مخاطب با 

داستانی نسبتا عاشقانه مواجه خواهد شد.
تنها خبری که تا این لحظه از »بدون قرار قبلی« 
شعیبی که پنجمین فیلم سینمایی آن محسوب می شود 
توسط  جدیدش  فیلم  فیلمنامه  که  است  این  رسیده 
فرهاد توحیدی و مهدی تراب بیگی با نگاهی به یکی از 
داستان های مصطفی مستور نویسنده  معاصر ایرانی نوشته 
شده كه در آن داستانی اجتماعی و تازه از روابط انسانی را 

دست مایه ساخت قرار داده است.

اختتاميه آی فيلم برای 
خوانندگان افغانستانی »نواهنگ«
اولین دور رقابت های بزرگ خوانندگی میان استعدادهای 
جوان افغانستانی مقیم ایران که از کانال آی فیلم 2 روی 
آنتن می رفت، با برگزاری مراسم اختتامیه به پایان می رسد.
به گزارش معاونت برون مرزی صدا و سیمای جمهوری 
نو  رقابت  نهایی  مرحله  یافتن  پایان  با  ایران،  اسلامی 
خوانندگان افغانستانی مقیم ایران در قالب مسابقه بزرگ 
»نواهنگ«، شبکه آی فیلم مراسم اختتامیه این رویداد مهم 
هنری را فردا عصر با حضور چهره های شاخص فرهنگی و 
هنری ایران، افغانستان و تاجیکستان و شرکت کنندگان این 

رقابت مهیج، همچنین داوران مسابقه برگزار می کند.

ميلاد دخانچی مجری تلويزيون:  فرهنگ ايران  سينمای جهان

اگر عموپورنگ مجری مناظره بود فرقی می کرد؟

  چهره ها

نوبت اول

مصطفی حسینی- شهردار قهجاورستان

شهرداری قهجاورستان به استناد مصوبه شماره 99/189/ق/ش مورخ 1399/10/06 شورای اسلامی شهر قهجاورستان نسبت 
به اجاره پارکینگ عمومی با شرایط زیر اقدام نماید. 

سپرده شرکت در مزايده )ريال(تاريخ چاپموضوع آگهیقیمت پايه کارشناسی سالیانه )ريال(شماره مزايدهرديف

اجاره پاركينگ عمومی به 1۹۹11300/000/000
1400/03/1815/000/000متراژ ٧000 مترمربع

پیشنهاد دهندگان می توانند جهت اطلاع از موقعیت پارکینگ و دریافت فرم پیشنهاد قیمت همه روزه بجز ایام تعطیل از تاریخ درج آگهی تا پایان 
وقت اداری مورخ 1400/03/27 به شهرداری مراجعه و اسناد را دریافت نمایند. 

تلفن تماس شهرداری: 3۵776611 
زمان تحویل پیشنهادات: 1400/03/27

زمان بازگشائی پیشنهادات: 1400/03/29
ضمنا هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد و کمیسیون در رد یا قبول پیشنهادات مختار است .

آگهی مزایده

م الف: 114۵477

     قاب جادويی
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اقتصاد

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
از  عذرخواهی  ضمن  رسانه  اصحاب  با  خبری  نشست  در 
مشترکان این شرکت به دلیل مشکلاتی که در تأمین برق 
به  منجر  و  بود  آمده  وجود  به  اخیر  روزهای  در  آنها  پایدار 
خاموشی هایی در سطح شهرستان اصفهان شد، تأکید کرد: این 
خاموشی ها فقط مربوط به شهرستان یا حتی استان اصفهان 
نبوده بلکه سراسری بوده و مشکلاتی را برای همه مردم کشور 

به وجود آورده است.
محمد علی اکبری با اشاره به عدم تراز تولید و مصرف 
برق در کشور که علت اصلی خاموشی های اخیر در کشور 
و  به صورت شبکه سراسری  برق کشور  بوده گفت: شبکه 
رینگ است؛ یعنی همه به هم متصل اند و اینطور نیست که 
ما در یک شهرستان یا استان برق تولید کنیم و در همان 
استان یا شهرستان آن را مصرف کنیم و قطعا هر نیروگاهی 
که انرژی برق تولید می کند اصطلاحا آن را وارد شبکه برق 
کشور می کند و کلیه مصرف کنندگان هم از این شبکه برق 
دریافت می کنند و اینکه ما فکر کنیم در حال حاضر تراز تولید 
برق در این استان پایین تر از تراز مصرفمان است برای همین 
دچار خاموشی می شویم یا برعکس، اشتباه است چرا که این به 
صورت کلی است؛ یعنی اگر در کل کشور میزان تولید برق با 
میزان مصرف برابر نباشد و میزان مصرف بالاتر از تولید باشد 
شبکه برق دچار اختلال می شود و اصلاحا در شبکه برق افت 

فرکانس پیش می آید.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
میزان  که  بود  این  اخیر  خاموشی های  مشکل  کرد:  اظهار 

مصرف از میزان تولید برق در کشور بیشتر شده بود.
علی اکبری گفت: برق مصرفی صنایع ما چه در تابستان 
تولید داشته باشند چه در زمستان تفاوتی ندارد و ثابت است 
و آنچه تفاوت می کند بار سرمایشی است که بخش عمده 
آن در حوزه خانگی و تجاری است که همان بخش غیرمولد 
است و 2۳ هزار مگاوات برق مصرفی کشور ما در این بازه 
زمانی بخاطر روشن کردن کولرهاست و این عدد خیلی بالا 
و چشمگیر است، تقریبا برابر برق مصرفی سه کشور همسایه 

ایران است
علی اکبری در این باره توضیح داد: ساخت یک نیروگاه 
1000 مگاواتی 600 میلیون یورو هزینه در برد دارد و ما 2۳ 
هزار مگاوات بار سرمایشی داریم که هر 1000 مگاوات آن 
حدود 600 میلیون یورو ارزش دارد و این در حالی است که 
منابع کشور ما منابع ثابتی است و طبق اصل استراتژی یعنی 
تمرکز منابع محدود بر موضوعات معدود ما اگر نیروگاه بسازیم 
قطعا به همان نسبت نمی توانیم به امور دیگر کشور بپردازیم 
چون پول آن را صرف تأسیس نیروگاه کردیم و باید منابعمان 

را تقسیم کنیم.
اما اینکه چرا در سال جاری کشورمان برخلاف دو سال 
گذشته با مشکل قطعی برق مواجه شده به گفته مدیر روابط 
عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان دلایل متعددی 
دارد که مهمترین آن بحث استفاده از نیروگاه های برق آبی 

است که در سال 1۴00 به علت اینکه با خشکسالی مواجه 
شده ایم از توان نیروگاه های برق آبی کشور کاسته شده است.

وی افزود: اما به موازات این کاهش تولید که در نیروگاه 
برق آبی داریم با افزایش مصرف به چند دلیل مواجه شده ایم و 

تراز تولید و مصرف برق به هم خورده است.
علی اکبری در ادامه گفت: اولین علت افزایش مصرف برق 
در سال جاری، گرمای زودرس بوده که به عنوان مثال هر 
درجه افزایش دما بین 1000 تا 2000 مگاوات پیک مصرف 

کل کشور را بالا می برد.
وی افزود: خشکسالی همانطور که صنعت برق را در تولید 
دچار مشکل کرد منجر به افزایش مصرف برق هم شده و 
یکی از علل آن چاه های کشاورزی است که کشاورزها به دلیل 
اینکه یکسال است زاینده رود خشک شده و آب جاری ندارند 
و آب های زیرزمینی هم فوق العاده کاهش پیدا کرده الان برای 
آبیاری به اجبار فقط به چاه های کشاورزی روی آورده اند و 
در حالی که در گذشته شاید با دو ساعت کار چاه ها استخر 
ذخیره شان را پر می کردند اما الان بیش از 1۸ ساعت و با توان 

بیشتر کار می کند و مصرف برق را بالا برده است.
رشد  را  برق  مصرف  افزایش  بعدی  علت  اکبری  علی 
صنعت دانست و افزود: الان بار صنایع کشور رشد 20 درصدی 
داشته اند و در استان اصفهان نیز پیش بینی این است که ۴0 
درصد رشد بار صنعتی داشته باشیم که باید برای آنها برق 

پایدار تأمین کنیم.
وی با نام بردن از کرونا به عنوان دلیلی دیگر بر ازدیاد 
مصرف برق اظهار کرد: دستگاه های اکسیژن و وسایل مراقبتی 
که در منازل برای بیماران قرنطینه خانگی استفاده می شود 
منجر به افزایش مصرف برق شده و علاوه بر اینها اینکه به 
دلیل رعایت پروتکل های بهداشتی ویروس کرونا باید در هر 
فضایی یک دریچه برای هوای آزاد داشته باشیم در حالی که 

سیستم سرمایشی برای عملکرد مناسب نیاز به یک محیط 
ایزوله و بسته دارد، با باز بودن پنجره ها این وسایل سرمایشی 

با توان بیشتر کار می کنند و برق بیشتری مصرف می شود.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
نیز  را  غیرمجاز  ماینرهای  و  ارز  رمز  استخراج  دستگاه های 
عامل دیگر افزایش مصرف دانست و گفت: ما با دستگاه های 
قانون  در  چون  نداریم  مشکلی  مجوزدار  ارز  رمز  استخراج 
پیش بینی شده که موظفند برای تأمین برق خود یا با نیروگاه ها 
قرارداد ببندند و از توان مازاد آنها برق مورد نیازشان را خریداری 
کند یا خودشان برق را تولید کنند و در زمان های پیک مصرف 
هم از شبکه سراسری برق به آنها تحویل نمی شود مثل الان 
اما عمده مشکل ما  از 2 خرداد خاموش شده  آنها  برق  که 
الان با دستگاه های رمز ارز غیرمجاز است که مصرف برق آنها 
بالاست و به شبکه برق خسارت وارد می کنند چرا که هر ماینر 
مصرفش تقریبا برابر 10 منزل است و آسیب بعدی هم اینکه 
به تجهیزات و وسایل برقی همسایه ها و حتی خود آن مصرف 
کننده هم آسیب می زند چون نه پیش بینی تولید و نه پیش بینی 

شبکه انتقال برای آن شده و فوق العاده مصرف بالایی دارد.
وی با اشاره به اینکه 2۷ درصد کشفیات ماینر غیرمجاز در 
کشور بر اساس گزارشات مردمی است گفت: از سال گذشته 
که  شده  کشف  اصفهان  در  غیرمجاز  ماینر   ۴000 تاکنون 
بیشترین کشفیات مربوط به هفته گذشته بوده که در ابتدای 
جاده نایین و در یک کوره آجرپزی فقط 500 ماینر کشف شد 

و حتی کنتور را هم دستکاری کرده بودند.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اینکه نباید 
دچار خاموشی و قطعی برق می شدیم اما شدیم حالا خواسته 
و  نظم  است که طبق یک  مردم  و حداقل حق شهروندی 
برنامه ای این خاموشی ها انجام شود تا بتوانند بر اساس آن 
مدیریت و برنامه ریزی کنند گفت: به همین دلیل در اصفهان 

اواخر سال ۹۷  از  در شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
سامانه ای راه اندازی کردیم به نام »سپام« )سامانه پاسخگویی و 
اطلاع رسانی مشترکین( که در هیچکدام از شرکت های توزیع 
برق دیگر کشور پیاده سازی نشده و با وجود این سامانه اگر شما 
هیچ اطلاعی از برق مشترکتان نداشته باشید ولی می خواهید 
علت خاموشی یا زمان خاموشی برق خود را بدانید، راحت ترین 
راه آن این است که مکان مورد نظرتان را روی نقشه در این 
سامانه پیدا کنید و برنامه ریزی کنید و این سامانه نیاز شما به 
تماس با 121 و معطل شدن پشت صف انتظار را بر طرف 
می کند، چرا که در لحظه به شما درباره علت قطعی برق و 
مرحله به مرحله انجام عملیات شرکت برق و پیش بینی زمان 

وصل شدن اطلاع رسانی می کند.
وی افزود: برنامه هفتگی خاموشی های کمبود تولید که 
الان با آن مواجهیم نیز در این سامانه برای مشترکین قابل 
مشاهده است که هم می توانید از روی نقشه اطلاعات مورد 
نظر خود را دریافت کنید یا اینکه به وسیله رمز رایانه قبض 
برق خود، مکان دقیق مورد نظرتان را روی نقشه بیابید. حتی 
می توانید با اعلام ساعت مورد نظر دریابید که چه مکان هایی 
با خاموشی احتمالی مواجه است یا در روشی دیگر با مشاهده 

جدول درج شده در این سامانه از خاموشی ها مطلع شوید.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
لحاظ شده  متعددی  این سامانه بخش های  در  کرد:  عنوان 
از جمله ثبت گزارشات مردمی که باعث می شود دقیق ترین 
نظارت مردمی ثبت شود و پاسخگویی هم بهتر و زودتر از 
121 انجام می شود، به دلیل ثبت دقیق مکان و حتی امکان 
ارسال تصویر که باعث می شود پیمانکار شرکت برق مکان 
مورد نظر مشترک را بهتر روی تبلت خود پیدا کرده و در رفع 

مشکل اقدام کند.
علی اکبری با اشاره به اینکه ما از برنامه خاموشی ثبت شده 
در سامانه »سپتام« عدول نمی کنیم گفت: این برنامه هفتگی 
و احتمالی است؛ یعنی بر اساس میزان مصرف و تولید است 
که اگر میزان مصرف پایین باشد و تولید افزایش یابد عملا 
نیازی به خاموشی نداریم برای مثال از هفته گذشته نیروگاه 
اتمی بوشهر هم وارد مدار شد تا تولید جوابگوی مصرف باشد.

وی همچنین گفت: اگر در برنامه، ساعت خاموشی مکانی 
از ۹ تا 11 بود، ساعت 11 به بعد قطع نمی شود اما ممکن 
بازه دو ساعته هر  این  است سر ساعت ۹ قطع نشود و در 
زمان با افزایش بار مصرفی مواجه شویم برق مشترکین را قطع 
می کنیم، ضمن اینکه خاموشی ها را به صنایع با پیامک 10 

دقیقه قبل اطلاع رسانی می کنیم.
علی اکبری خاطر نشان کرد: اگر تجهیزات برقی مشترکین 
به واسطه این خاموش ها آسیب ببیند تا ۷2 ساعت می تواند به 
121 اعلام حادثه و خرید تجهزات کند که کارشناسان شرکت 
برق به محل اعزام می شوند و با بربرسی وسایل و تجهیزات 
مورد نظر براساس اطلاعات شبکه از آنها می خواهند وسایل 
خود را تعمیر یا تعویض کرده و با ارائه فاکتور، هزینه آن را 

دریافت کنند.

یک کارشناس بازار مسکن درباره برنامه نامزدهای انتخابات 
ریاست جمهوری برای بخش مسکن گفت: عمده کاندیداها از 
احداث یک میلیون مسکن صحبت می کنند اما مردمی که با این 
سطح پایین درآمدی از عهده حداقل های زندگی خود برنمی آیند 
آیا توان و حتی فرصت فکر کردن به خرید مسکن را دارند؟ ابتدا 
باید قدرت اقتصادی خانوارها را برای خرید نقدی یا اقساطی 
افزایش داد.فرشید پورحاجت در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در 
روزهای گذشته کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری مباحثی 
را درخصوص تامین مسکن اقشار جامعه مطرح کردند که عمدتا 
توضیح واضحاتی مبنی نیاز به احداث یک میلیون مسکن بود اما 
باید ببینیم در مقام اجرا چه اتفاقی می افتد. دولتهای قبل هم برای 
حوزه مسکن برنامه داشتند اما عمده تجربیاتشان با شکست مواجه 
شده است.وی افزود: در حال حاضر بنگاههای تولیدی مسکن 
به یک ناامیدی رسیده اند و در حال ترک این بازار هستند. اینکه 
برخی کاندیداهای محترم اعلام می کنند قرار است یک میلیون 
واحد را بسازند اعداد درشت و دهن پرکنی است اما سوال این 
است که با کدام مکانیزم و زیرساخت می خواهند این کاررا انجام 

دهند؛ آن هم در وضعیتی که فضای کسب و کار برای فعالان 
بخش مسکن کاملا پرمخاطره شده است.این کارشناس بازار 
مسکن تاکید کرد: برای ساخت یک میلیون واحد مسکونی، ابتدا 
باید قدرت اقتصادی مردم را افزایش دهیم تا بتوانند به صورت 
نقدی یا اقساطی واحد مدنظر خود را خریداری کنند. می گویند 
فضا را برای بخش خصوصی فراهم می کنیم تا مسکن تولید کند. 
بر فرض که بسازند، خریدارش چه کسی است؟ مردمی که با این 
سطح پایین درآمدی از عهده حداقل های زندگی خود برنمی آیند 

آیا توان و حتی فرصت فکر کردن به خرید مسکن را دارند؟
این کارشناس بازار مسکن با بیان اینکه فقط هزینه آهن آلات 
برای احداث یک واحد مسکونی به متری یک میلیون تومان 
رسیده است گفت: یک میلیون تومان هم به نهادها، دستگاهها و 
ارگانهای مرتبط با حوزه مسکن می رسد که تماما نگاه درآمدی 
به این حوزه دارند. مجلس هم با قوانین دست و پاگیر، شرایط را 
دوچندان سخت کرده است. به طور متوسط در کشور حدود سه 
میلیون تومان هزینه زمین و ساخت می شود و سود را هم که در 
نظر نگیریم تا واحد تکمیل شود هزینه پنج تا شش میلیون تومان 

روی دست سازنده می گذارد. کدام یک از اقشار پایین و حتی 
متوسط توان پرداخت چنین مبالغی را برای خرید مسکن دارند؟

پورحاجت تصریح کرد: اغلب کاندیداهای فعلی از ساخت 
سالیانه یک میلیون مسکن سخن گفته اند که جزو بدیهیات 
است؛ اما برنامه هایی که ارایه می دهند باید کاملا علمی، عملیاتی 
و اجرایی باشد. طی ۴2 سال بعد از انقلاب اسلامی، طرحهای 
توسعه در دولتهای مختلف برای حوزه مسکن برنامه ریزی شده 
و ماحصل تمام این گفتمانها چهره شلخته ای است که در شهرها 
می بینیم. ما نه در شهرسازی موفق بودیم و نه در تولید مسکن. 
مصداق بارز این است که عمده جوانان ما از حداقل حق خود 
که داشتن سرپناه مناسب طبق قانون اساسی است محرومند. در 

بحث اشتغال هم دچار مشکل هستند.
وی گفت: حاشیه نشینی دارد شهرهای ما را می بلعد. شهرها 
به مکانهایی غیراستاندارد تبدیل شده و از نظر شکل و ظاهر، 
نشانه ای از فرهنگ ایرانی ـ اسلامی ندارند. طی 2۴ سال گذشته 
طرحهایی برای بخش مسکن ارایه شد که از هر دو نظر کمی و 
کیفی ناموفق بودند. در 12 سال اخیر هم ادغام دو حوزه مسکن و 

راه تحت عنوان وزارت راه و شهرسازی، منجر به غلبه طرحهای 
حمل و نقل بر طرحهای بخش مسکن شده و کام مردم از این 
ادغام شیرین نشده است.دبیر کانون انبوه سازان با اشاره به پروژه 
مسکن مهر که از سال 1۳۸6 آغاز شده است خاطرنشان کرد: 
تجربه این طرح شکست خورده هم پیش روی ما است. درست 
است که حدود 2 میلیون و 200 هزار خانوار صاحب مسکن شدند 
اما 1۴ سال طول کشید و هنوز تکمیل نشده است. این ضعف 
انسجام و برنامه ریزی را در پروژه مسکن مهر نشان می دهد.
به گفته پورحاجت، ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال 
احتیاج به یک وزارتخانه مستقل، مدیران مستقل، بدنه کارشناسی 
متخصص و اجرای قوی دارد.وی اظهار کرد: فعالان خط تولید 
مسکن در بدترین شرایط جنگ اقتصادی، پرچمدار تولید این 
واقعی سیاستهای  به صورت  باید  آینده  دولت  کشور هستند. 
تشویقی برای بخش خصوصی فراهم کند. اینکه در صحبتهای 
انتخاباتی از خانه دار کردن مسکن صحبت می شود به نظرم مردم 
گوششان از این حرفها پر شده است. سطح دسترسی مسکن برای 

کارگران به بالای 60 سال رسیده آن هم اگر تورم ثابت بماند.

مدير روابط عمومي شركت توزيع برق شهرستان اصفهان عنوان كرد

تعميرات اساسي 4 واحد برق مصرفي کولرها در ايران معادل برق مصرفي ۳ کشور 
عملياتي در شركت پالايش 

نفت اصفهان 
 به منظور تعمیرات اساسی، روز 1۸ خرداد ماه خوراك 
واحدهای آیزوماكس و هیدروژن و آمین كنتكتور شماره 2 
شركت پالایش نفت اصفهان قطع شده و به واحد نگهداری 
و تعمیرات شركت واگذار می شود. مدیر نگهداری وتعمیرات 
بیان  این خبر و  با اعلام  شرکت پالایش نفت اصفهان 
اینكه واحد گوگرد و مشعل شماره 2 شركت نیز تعمیرات 
اساسی خواهد شد، گفت: از آنجایی كه در جهت بهبود 
كیفیت عملكرد و پیشگیری تبعات ناشی از فعالیت بی وفقه 
دستگاه های پالایشی، واحدهای عملیاتی باید در فواصل ۳ 
تا ۴ سال تعمیرات اساسی شوند، این شركت حتی با وجود 
شرایط شیوع كرونا، ناگزیر به انجام تعمیرات است، بنابراین 
برنامه ریزی های لازم به گونه ای صورت گرفته كه در كنار 
حفظ مسایل ایمنی، تمام پروتكل های بهداشتی با دقت ویژه 
رعایت شود. علیرضا قزوینی زاده افزود: طبق پیش بینی ها 
تعمیرات اساسی شركت به مدت 2۸ روز طول خواهد كشید 
كه البته با هدف سرعت بخشی كار برای در مدار قرار گرفتن 
واحدها، تلاش می كنیم با فعالیت مستمر 2۴ ساعته و تلاش 
بی وقفه، مدت زمان پیش بینی را به حداقل برسانیم. وی 
تصریح كرد: در این دوره از تعمیرات به علت حجم بالای 

كار، حدود 1۴00 نفر نیروی انسانی فعال خواهند بود.
 قزوینی زاده ادامه داد: خوراك واحد آیزوماكس شماره 
دو به طور متوسط روزانه 22 هزار و 500 بشكه در روز 
و واحد هیدروژن ۷000 كیلوگرم در ساعت است؛ بنزین، 
گاز مایع، نفت سفید، سوخت هوائی و نفت گاز از تولیدات 
واحد آیزوماكس است؛ و آمین كنتكتور نیز حذف گوگرد 
از محصولات را بر عهده دارد. مدیر نگهدای و تعمیرات 
شركت پالایش نفت اصفهان گفت:  تمام پرسنل شركت 
از آغاز به  پیمانکاری درگیر در تعمیرات اساسی، قبل  و 
 HSE کار تعمیرات، دوره آموزشی ایمنی را زیر نظر اداره
خوشبختانه  سبب  بدین  گذرانده اند.  اصفهان  پالایشگاه 
اول  اولویت  زیرا  نبوده ایم  حادثه ای  بروز  شاهد  کنون  تا 
مسئولان اجرایی این پالایشگاه ایمنی و برنامه ریزی تعریف 

شده است.

برگزاری نشست مديران 
منتخب روابط عمومی عضو 

اتاق بازرگانی
دومین نشست صمیمانه مدیران منتخب روابط عمومی 
به  برگزارشد.  اصفهان  بازرگانی  اتاق  عضو  شرکت های 
اتاق بازرگانی اصفهان در دومین  گزارش روابط عمومی 
نشست صمیمانه مدیران منتخب روابط عمومی شرکت های 
عضو اتاق بازرگانی اصفهان مهدی شایسته فرد، مدیرحوزه 
ریاست و ارتباطات اتاق بازرگانی اصفهان هدف از برگزاری 
این نشست را ایجاد هم افزایی میان روابط عمومی های 
مشترک،  منظورهمکاری های  به  اتاق  های عضو  بنگاه 
موجود  یکدیگروپتانسیل های   ظرفیت های  از  اطلاع 
درپارلمان بخش خصوصی اصفهان به منظور رونق هر چه 
بیشتر کسب و کارها و درنتیجه بهبود چرخه اقتصاد استان 
بیان کرد. وی با بیان اینکه در جلسه نخست این نشست 
نتایج خوبی حاصل شد، از برگزاری این نشست به صورت 
دوره ای در بنگاه های عضو اتاق خبر داد. در ادامه احسان 
شهیر، مدیر مرکز توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان 
با بیان اینکه مدیریت چرخه اقتصاد شعار این مرکز است، 
افزود: در این مرکز ضمن شناسایی نقاط قابل بهبود موثر در 
اقتصاد استان، با طراحی و اجرای ساز و کارهای مختلف به 
بهبود وضعیت کسب و کارها کمک خواهیم کرد .وی ضمن 
تشریح خدمات ارایه شده در این مرکز، شبکه سازی، ترویج 
دهی، شتاب دهی و توانمندسازی را از فعالیت های این مرکز 
نام برد. در ادامه این نشست مدیران روابط عمومی شرکت 
های مدعو به معرفی بنگاه های خود پرداختند. همچنین 
کمک اتاق بازرگانی به ارتقاء سواد فناورانه بنگاه ها برای 
استفاده از ابزارهای فن آوری ، پوشش اخبار و دستاوردهای 
مهم شرکت های عضو و تشکیل کارگروه بازاریابی و روابط 

عمومی ازپیشنهادات ارایه شده در این نشست بود.

نامزدهای رياست جمهوری 
برنامه اقتصادی روشنی ندارند

یک کارشناس اقتصادی گفت: اولین مناظره انتخاباتی 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری نشان داد که 
کاندیداها برنامه اقتصادی دقیق و روشنی ندارند و صرفا به 
بیان کلی و بدیهیات گویی چون تقویت تولید، رشد صادرات 
و ... بسنده کردند. میثم هاشم خانی در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: در طول پخش اولین مناظره انتخاباتی، حرف های 
شفاف و صریح اقتصادی زده نشد و بخش اعظم مناظره به 
جواب های متقابل کاندیداها به یکدیگر و کلی گویی درباره 
مسائل اقتصادی پرداخته شد. اگر کسی نمی دانست که این 
یک مناظره اقتصادی است، با دیدن آن هم متوجه نمی شد، 
زیرا در کل مناظره اقتصادی نبود. وی افزود: یک دهم از کل 
زمان مناظره حرف های مشخصی زده شد که آن ها هم کلی 
و بدیهه گویی بودند که قابل سنجش نیستند. این کارشناس 
اقتصادی با اشاره به دو موضوع اقتصادی فراموش شده 
در اولین مناظره انتخاباتی گفت: دو موضوع امروز اقتصاد 
یکی تورم بالا و دیپلماسی اقتصادی و روابط خارجی کمک 
کننده به اقتصاد است که به آن ها اشاره ای نشد، درحالیکه 
انتظار می رفت همه کاندیداها به این موضوعات توجه کنند. 
هاشم خانی ادامه داد: همچنین، در طول مناظره تقریبا 
تفاوت  دیدگاه  بتوان  صحبت های خاصی گفته نشد که 
کاندیداها را درباره موضوعات اقتصادی مختلف درک کرد؛ 
بنابراین، تمام کاندیداهای ریاست جمهوری برنامه اقتصادی 
دقیقی ندارند و از آغاز تبلیغات تاکنون در حال فکر کردن 

هستند که اتفاق تلخی است.

كاهش 16 درصدی قيمت خانه 
در برخی مناطق

معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی از کاهش 16 درصدی 
قیمت خانه در فروردین و اردیبهشت ماه در برخی مناطق تهران 
خبر داد و گفت: بازار مسکن، کاهش و پایداری قیمت ها را تجربه 
می کند. محمود محمود زاده در گفت و گو با ایرنا درباره چشم انداز 
بازار مسکن، اظهار داشت: اگر اتفاق ویژه ای در سایر بازارهای 
موازی رخ ندهد حداقل تا پایان تابستان پایداری قیمت ها را در 
حوزه مسکن پیش بینی می کنیم. وی از افت ۳ درصدی قیمت 
مسکن در فروردین ماه امسال خبر داد و گفت: این رقم در 
اردبیهشت امسال حدود 2 درصد بود با این تفاوت که در پی آنالیز 
قیمت ها در مناطق مختلف پایتخت شاهد هستیم که در برخی 
مناطق تهران در ماه گذشته تا 16 درصد کاهش قیمت داشتیم. 
محمودزاده ادامه داد: وضعیت آنالیز قیمت ها در فروردین امسال 
نیز حاکی از رشد قیمت در 5 منطقه تهران و کاهش قیمت 
در 1۷ منطقه پایتخت است که این وضعیت در اردیبهشت ماه 
دوباره تکرار شد. وی پیش بینی کرد که اگر بتوان سوداگران 
را از بازار مسکن خارج کرد و در عین حال در قالب طرح های 
اجرایی فعلی به بازار عرضه و تقاضا تعادل بخشید، کاهش و 
پایداری قیمت مسکن رخ خواهد داد. محمودزاده ادامه داد: بازار 
مسکن نسبت به حرکت منفی و مثبت بازارهای رقیب واکنش 
نشان می دهد و بازار مستقلی نیست که به صورت قطعی بتوان 
درباره آن اعلام نظر کرد. معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی 
گفت: اجرای سیاست های مسکنی در چند سال اخیر مثل تولید 
انبوه مسکن از طریق برنامه مسکن ملی و تحویل مسکن مهر 
و ثبت نام در سامانه املاک و اسکان و شناسایی خانه های خالی 
و عزم دولت برای دریافت مالیات از خانه های خالی کمک کرده 
که میزان نگهداری سرمایه در ملک کاهش داشته باشد و اگر 
بازارهای موازی با شوک قیمتی مواجه نشود سمت و سوی بازار 
به سمت کاهش قیمت و پایداری قیمت ها است. به گزارش 
ایرنا، در هفته های گذشته قیمت آپارتمان های شهر تهران برای 
پیدا کرد. بهای فروش واحدهای  دومین ماه متوالی کاهش 
مسکونی که در پایان سال ۹۹ از مترمربعی ۳0 میلیون تومان 
هم عبور کرده بود اکنون تا سطح 2۸.۷ میلیون تومان پایین 
آمده که بیانگر 5 درصد کاهش در مدت دو ماه است. انتظارات 
کاهشی از بهای ارز و طلا باعث کاهش قیمت پیشنهادی در 
فایل های )سفارش( فروش و عرضه بیشتر به بازار شده است 
با این حال وضعیت معاملات در حالت رکود به سر می برد 
که خروج تقاضای سرمایه ای ازبازار مسکن در دو ماه گذشته و 
نبود تقاضای مصرفی و هم چنین انتخابات ریاست جمهوری و 

مذاکرات برجام از دلایل آن است.

تاثير مثبت عرضه كالاها در 
بورس كالا بر شرايط سهام 

شركت ها
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: به هر میزان که 
شرکت ها بتوانند محصولات خود را در شرایطی آزادتر و به 
دور از مداخلات قیمتی به فروش برسانند، در میزان بازدهی 
شرکت های مدنظر تاثیرگذار خواهد بود و بازدهی بالاتر برای 
هر شرکتی به معنای تاثیر مثبت بر روند قیمت سهام آن شرکت 
است. به گزارش ایرنا از پایگاه خبری بورس کالا، »محمدعلی 
دهقان دهنوی« با اشاره به افزایش تنوع عرضه محصولات در 
بورس کالای ایران در ماه های اخیر اظهار داشت: شرکت های 
ایران عرضه  بورس کالای  در  را  بورسی که محصولاتشان 
می کنند، در واقع بستری رقابتی را برای فروش محصولات خود 
انتخاب کرده اند که این موضوع در رشد بازدهی شرکت ها و 
به دنبال آن بهبود شرایط سهام شرکت ها اثر مثبتی خواهد 
داشت. وی به مزایای عرضه محصولات شرکت ها در بورس 
کالا اشاره کرد و اظهار داشت: براساس قانون، شرکت هایی که 
بتوانند محصولات خود را از طریق سازوکار بورس کالا عرضه 
کنند، کالای آن شرکت ها از شمول قیمت گذاری و برخی دیگر 
از مداخلات خارج خواهد شد. دهقان دهنوی گفت: در بورس 
کالا، فضایی رقابتی و آزاد برای شرکت ها فراهم می شود و 
شرکت ها  محصولات  برای  مناسب تر  قیمتی  بستر،  این  در 
کشف می شود. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار به عرضه 
محصولات معدنی و سیمان در بورس کالا و تاثیر آن بر سهام 
این شرکت ها در بورس اشاره و تاکید کرد: هر کالایی که بتواند 
وارد بورس کالا شود دیگر قیمت گذاری دستوری بر روی آن 
معنایی ندارد. به گزارش ایرنا، پیشتر رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار اعلام کرد: بورس کالای ایران در ماهیت خود یک 
پلتفرم معاملات است و این بستر معاملات، تعیین کننده قیمت 
نیست، بلکه مکانی را فراهم کرده که قیمت ها براساس عرضه 
و تفاضا کشف شود؛ بنابراین هرگونه اعمال دستوری قیمت در 
بورس کالای ایران به معنی انحراف قیمت و ضربه زدن به 

اقتصاد کشور است.

توليد بدون كارخانه، راهکار 
جديد استفاده از ظرفيت خالی 

واحدها
معاون وزیر صمت گفت: اجرای طرح »تولید بدون کارخانه« 
با حداقل سرمایه گذاری ثابت و کمترین زمان مورد نیاز برای 
ورود بازار، پاسخگوی بخشی از نیازهای بخش تولید و صادارت 
خواهد بود. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت صمت، 
سعید زرندی یکی از سیاست های جدی وزارت صمت در سال 
۹۹ و 1۴00 را موضوع استفاده از ظرفیت خالی واحدهای تولیدی 
اعلام کرد و گفت: وزارت صمت به جای تمرکز بر روی سرمایه 
گذاری اولیه، صنایع دارای پتانسیل و صنایعی که در سال های 
گذشته ظرفیت سازی های خوبی در آنها شده را محور کار قرار 
داده است. معاون طرح و برنامه وزارت صمت یکی از دلایل 
بهبود وضعیت تولید در سال گذشته را استفاده از ظرفیت های 
خالی تولید دانست و تصریح کرد: در این خصوص دلایل زیادی 
نقش داشته اما از مهم ترین آن ها استفاده از ظرفیت های خالی 
واحدهای تولیدی و پیگیری احیای واحدهای راکد و تکمیل 

طرح های نیمه تمام بوده است. 

معـاون بهـره بـرداری ذوب آهـن اصفهـان بـا بیـان 
اینکـه ذوب آهـن در وضعیـت فعلـی کـم آبـی نزدیـک 
۷5 درصـد تولیـد نیروگاه های بـرق خود را از دسـت داده 
اسـت، گفـت: در حـال حاضـر به دلیل کـم آبـی، نیروگاه 
هـای ذوب آهـن نزدیـک ۷0 مـگاوات بـر سـاعت تولید 
بـرق دارنـد، بنابراین ناچار بـه خرید 100 مـگاوات برق از 

شـبکه سراسـری هستیم.
مهـرداد تولائیـان در گفت وگـو با ایسـنا، دربـاره تاثیر 
قطعی هـای مکـرر بـرق بـر تولیـد مجموعـه ذوب آهن، 
اظهـار کـرد: شـرایط تولیـد ذوب آهـن بـا سـایر فولادی 
هـای کشـور متفـاوت اسـت، چراکـه سـایر فـولادی هـا 
کـوره قـوس الکتریکی دارنـد و اصل فرایند آنها براسـاس 

بـرق اسـت، امـا ذوب آهـن ایـن گونه نیسـت.
وی بـا بیـان اینکه ذوب آهن شـاید در مـوارد مختلف 
متضـرر شـود، امـا وابسـتگی ایـن صنعـت به برق بسـیار 
کمتـر از سـایر صنایع اسـت، گفـت: بنابرایـن محدودیت 
هایـی کـه شـبکه توزیع بـرق بـرای پیک هـای مصرف 
مشـخص کـرده و مانـع فعالیـت شـرکت هـا و مجموعه 
هـای صنعتـی مـی شـود، در مـورد ذوب آهـن صـادق 

. نیست

معـاون بهره بـرداری ذوب آهـن اصفهـان البته تاکید 
کـرد: ذوب آهن تـوان تولید نزدیک 200 مـگاوات برق را 
دارد و همـواره در پیـک مصـرف به خصـوص فصل گرم، 
نـه تنها نیازی به شـبکه بـرق ندارد، بلکه حتی به شـبکه 
سراسـری بـرق نیـز کمک می کنـد، اما کم آبـی بر تولید 

نیـروگاه هـای ذوب آهن اثرگذار بوده اسـت.
وی بـا تاکید بر اینکه متاسـفانه ذوب آهن در وضعیت 
فعلـی کـم آبـی نزدیـک ۷5 درصـد تولیـد نیـروگاه های 
بـرق خـود را از دسـت داده اسـت، تصریـح کـرد: ایـن 
موضـوع موجـب شـده تـا ذوب آهـن، بـاری را به شـبکه 
بـرق کشـور وارد کند، چراکـه نیاز برق خـود را دیگر نمی 
توانـد تولید کند، از سـوی دیگر این مسـئله هزینه زیادی 
بابـت خریـد برق روی دسـت ذوب آهن گذاشـته اسـت.

وی گفـت: ذوب آهـن امـروز نه تنها ناچار اسـت برق 
مـورد نیـازش را از شـبکه دریافـت کند، بلکـه دیگر نمی 
توانـد کمکـی به شـبکه سراسـری برق داشـته باشـد، در 
صورتیکـه اگـر همانند سـال های گذشـته دچـار کم آبی 

نبودیـم، تـوان تولید برق را داشـتیم.
بـه گفتـه تولائیـان، ذوب آهـن اصـولا در تابسـتان و 
پیک های مصرف به شـبکه سراسـری فروش بـرق دارد، 

اما امسـال شـرایط ایـن مجموعه ویژه و نیـروگاه های آن 
تقریبا متوقف شـده اسـت.معاون بهره بـرداری ذوب آهن 
اصفهـان همچنیـن اضافـه کـرد: ذوب آهـن به جز سـال 
هـای کـم آبی، طبق قـراردادی در سـاعات پیک مصرف، 
به شـبکه سراسـری بـرق تحویـل می دهـد، اما امسـال 
در پیـک مصـرف نـه تنهـا نمی توانـد برق تحویـل دهد، 
بلکـه بـرای تامین برق خود، انرژی را از شـبکه سراسـری 

خریداری مـی کند.
وی بـا بیـان اینکـه شـرکت ذوب آهـن بیـن 150 تـا 
1۷0 مـگاوات در سـاعت مصـرف بـرق دارد، توضیح داد: 
اگـر نیـروگاه هـای ذوب آهـن در مـدار باشـد تولیـد برق 
تـا سـقف 200 مـگاوات در سـاعت دارنـد کـه در پیـک 
مصـرف، مـازاد تولید خود را به شـبکه سراسـری برق می 

فروشـد، امـا در حـال حاضـر بـه دلیل کـم آبی، نیـروگاه 
هـای ایـن صنعت نزدیـک ۷0 مـگاوات بر سـاعت تولید 
بـرق دارنـد، بنابراین ناچار بـه خرید 100 مـگاوات برق از 

شـبکه سراسـری هستیم.
تولائیـان بـا بیان اینکه تابسـتان امسـال بـه دلیل کم 
آبـی ذوب آهـن دو ضـرر کـرد، گفـت: ذوب آهـن اکنون 
عـلاوه بر مشـکل تامیـن آب خود، نه تنها برق به شـبکه 
سراسـری نمی فروشـد بلکه برق مورد نیازش را از شـبکه 
خریـداری می کنـد.وی دربـاره تاثیر قطعی بـرق بر تولید 
ذوب آهـن، تاکیـد کرد: اگرچه ذوب آهن اصفهان امسـال 
براسـاس کمبود بـرق، کاهش تولید نداشـته، امـا کم آبی 
ضـرر زیـادی بـه این مجموعه بـزرگ صنعتـی وارد کرده 

است.

معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان مطرح كرد؛

ضرر ذوب آهن از كم آبی و قطعی برق

يک كارشناس خطاب به نامزدهای رياست جمهوری:

بر فرض كه مسکن بسازيد، قدرت خريد مردم چه می شود؟

   خبر
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
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ورزش
   خبر كوتاه  منهای فوتبال

مدافع ذوب آهن مذاكره با 
استقلال را تاييد كرد

چندی پیش خبر مذاکره اســتقلال با عبدا... حسینی 
مدافع ذوب آهن مطرح شد. این بازیکن در رابطه با شایعاتی 
که از علاقه اســتقلال به جذب او حکایت دارد گفت: بله 
صحبت هایی با من انجام شده است ولی واقعا الان وقت 
فکر کردن به این مســائل نیست. همه تمرکز من روی 
ذوب آهن و شرایط حساسی است که تیم دارد و دیدارهای 
باقی مانده تا پایان فصل است تا بهترین نتایج را بگیریم و 
ذوب آهن را از این وضعیت نجات دهیم. ضمن اینکه من 
فصل آینده هم با ذوب آهن قرارداد دارم و به تیم هایی که 
خواهان جذب من هستند گفته ام باید به وقتش با باشگاه 

مذاکره کنند.

مصاف شاگردان قلعه نويی با 
ذوب آهن در مشهد

تیم فوتبال گل گهر جهت حفظ آمادگی خود برای ادامه 
رقابت های لیگ برتر، اردویی یک هفته ای را از شنبه هفته 
جاری در مشــهد آغاز کرده است که تا شنبه هفته آینده 
ادامه خواهد داشت. همچنین دو بازی دوستانه برای این 
اردو تدارک دیده شده است. بر همین اساس، گل گهر روز 
چهارشــنبه در ورزشگاه ثامن به دیدار پدیده می رود و روز 
جمعه هم دیداری دیگر با ذوب آهن اصفهان در ورزشگاه 

امام رضا )ع( انجام خواهد داد .

گلايه های هافبک ملی پوش 
بانوان سپاهان

هافبک ملی پوش فوتبال بانوان ســپاهان اعتقاد دارد 
وقفه دوساله ای که در برنامه های تیم ملی فوتبال بانوان 
ایجاد شــد به هماهنگی بازیکنان، آسیب رسانده است. 
فاطمــه عادلی پیش از اعزام تیم ملــی فوتبال بانوان به 
تورنمنت سه جانبه بلاروس اظهار کرد: ازنظر شرایط اردو، 
بعد از دو ســال تعطیلی فوتبال ملی، سه اردوی خوب را 
پشت سر گذاشتیم. اردوهایی که به لحاظ تعداد روز و کم 
بودن فاصله بین اردوها یک امتیاز مثبت بود و موجب شد 
ســریع تر به هماهنگی برسیم. وی گفت: دو سال گذشته 
که هیچ اردویی نداشــتیم به هماهنگی تیم ملی آسیب 
رســاند و با این وضعیت نباید انتظار داشت در مسابقات 
بلاروس نتایج خوبی به دست آوریم، چراکه دو سال تیم 
ملی را نداشتیم و تیم های بلاروس و ازبکستان که در این 
تورنمنت سه جانبه حضور دارند در این مدت با برنامه تر بوده 
و اردوهــای منظمی برگزار کردند. این تورنمنت به منظور 
آمادگی برای مسابقات شــهریورماه است تا بتوانیم نقاط 
ضعــف و قوتمان را در این دو بازی متوجه شــویم. وی 
افزود: درباره آمادگی بازیکنان، طی این ســه اردو به حد 
عالی خودمان نرســیده ایم و نیاز به زمان بیشتری داریم، 
بااین حال تمرینات خوبی را پشت سر گذاشتیم تا این دو 
بازی دوســتانه را به بهترین نحــوه انجام دهیم. هافبک 
ملی پوش ســپاهان با اشاره به وضعیت این دوره از اردوها 
ازنظر امکانات و ســایر موارد، گفت: خوشبختانه شرایط 
اسکان و تغذیه بسیار بهتر از گذشته است، البته این شرایط 
و امکانات برای تیم های ملی بانوان یا آقایان فرقی ندارد 
و نباید این گونه باشد که بگویم الان شرایط عالی شده و 
تعجب کنیم. وی ادامه داد: مریم ایراندوست سرمربی تیم 
ملی برای ایجاد شــرایط خوب اردو و امکانات کادر فنی 
پیگیری  و تلاش های زیادی متحمل شــد و امیدوارم که 
این شــرایط برای ما عادی شده و ادامه دار باشد. عادلی با 
اشاره به کار فرهنگی باشگاه سپاهان در ارسال هدیه برای 
بازیکنان سپاهانی حاضر در تیم ملی، گفت: رفتار باشگاه 
ســپاهان همانند موارد دیگر مثل امکانات و برخوردهایی 
که در طول برگزاری تمرینات و مســابقات لیگ داشتند 
حرفه ای بود. اکنون که درگیر اردوی ملی هســتیم، به ما 
توجه خوبی برای رفت وآمد به محل اردو می شود و این کار 
آخر پیش از اعزام که به قول معروف توشــه راه و هدایایی 
برای ما ارسال کردند، موجب انگیزه و خوشحالی مان شده 
است، بهتر بگویم احساس غرور کردیم و دوست دارم که 
فقط سپاهان تنها باشــگاهی نباشد که خوب و حرفه ای 
رفتار می کند و سایر باشگاه ها نیز با الگوبرداری از سپاهان 

در بازیکنان ایجاد انگیزه کنند.

آخرين فرصت پرسپوليس 
برای توافق با بنگستون

باشگاه پرســپولیس باید مطالبات مهاجم هندوراسی 
سابق خود را پرداخت کند. وکیل مهاجم اسبق پرسپولیس 
درباره آخرین وضعیت پرونده شــکایت جری بنگستون 
از این باشــگاه اظهار داشــت: پس از شکایت بنگستون 
از پرســپولیس، این باشــگاه در زمان مدیریت حمیدرضا 
گرشاســبی به فیفا اعلام کرد با وی توافق می کنیم و به 
ما فرصت بدهیــد. در آن زمان این بازیکن ۷0 هزار دلار 
از پرسپولیس طلب داشت که باشگاه 20 هزار دلار از این 
طلب را به وی پرداخت کرد و 50 هزار دلار باقی ماند. وی 
افــزود: در آن توافق نامه آمده مرجع حل اختلاف طرفین 
دادگاه CaS است. حدود دو سال با این امید که یک مدیر 
به پرسپولیس بیاید و بدهی به بنگستون را پرداخت کند، از 
وی مهلت گرفتم اما اکنون صبرش تمام شده و اصرار دارد 
به دادگاه CaS برویم. اقدامات ابتدایی را انجام داده ایم و 
اگر باشگاه همچنان به این پرونده بی توجه باشد، مراحل 
باقی مانده را پیگیری می کنیم. وکیل مهاجم هندوراســی 
سابق پرسپولیس درباره اینکه آیا در دوران مدیریت فعلی 
این باشگاه هم پیگیر دریافت طلب موکل خود بوده است، 
عنوان کرد: یکی دو بار از طریق روابط بین الملل باشــگاه 
به مدیریت پرسپولیس پیغام دادم و نامه مستقیم هم برای 
خود باشگاه ارسال کرده ام اما فعلا به این پیگیری ها ترتیب 

اثر نداده اند.

سرمربی تيم واليبال سپاهان 
در پاكستان

سرمربی تیم والیبال سپاهان اصفهان برای هدایت تیم 
ملی والیبال پاکستان فدراسیون والیبال این کشور به توافق 
رســید. رحمان محمدی راد که در حال حاضر هدایت تیم 
سپاهان را بر عهده دارد در شرایطی هدایت این تیم را بر عهده 
گرفت که پیش ازاین پیشنهاد حضور در کادر فنی تیم ملی 
والیبال را رد کرده بود و به نظر می رسد دلیل این تصمیم وی 
هم پیشنهاد پاکستانی ها بوده است. مبلغ قرارداد محمدی راد 
با فدراسیون پاکستان ماهیانه پنج هزار دلار است و تا سال 
202۳ اعتبار دارد. فدراسیون پاکستان پیش ازاین از فدراسیون 
والیبال ایران خواســته بود که یک مربی را به آن ها معرفی 
کند و فدراسیون والیبال ایران هم اقدام به معرفی رحمانی راد 
کرد. نکته قابل تامل این است که مشخص نیست چرا خبر 
توافق قرارداد محمدی راد با فدراسیون پاکستان توسط وی یا 

فدراسیون والیبال ایران منتشرنشده بود.

سرمربی تيم دوچرخه سواری 
سپاهان ماندنی شد

مهران اسماعیلی ســرمربی تیم دوچرخه سواری فولاد 
مبارکه ســپاهان قرارداد خود را با طلایی پوشــان تمدید 
کرد. مهران اسماعیلی ســرمربی تیم دوچرخه سواری این 
باشگاه پس از گفتگو با محمدرضا ســاکت قرارداد خود را 
برای هفتمین سال پیاپی با سپاهان تمدید کرد. اسماعیلی 
از ســال 1۳۷0 تا 1۳۸0 عضو تیم ملی دوچرخه ســواری 
ایران بود و موفق شــد در ســال 1۳۷6 به همراه تیم ملی، 
قهرمانی آسیا و پنجم جهان در رشته دور امتیازی را کسب 
کند. وی موفق به کسب چندین عنوان بین المللی و پیراهن 
کوهستان و طلایی در تورنمنت های بین المللی به همراه تیم 
ملی ایران شــده است. مهران اسماعیلی به عنوان سرمربی 
تیم دوچرخه ســواری فولاد مبارکه سپاهان در رقابت های 
پیست، چهار مقام قهرمانی و سه نایب قهرمانی لیگ برتر و 
در رقابت های جاده یک مقام قهرمانی، چهار نایب قهرمانی، 
یک مقام سومی و یک مقام چهارمی را کسب کرده است. 
اســماعیلی دارای مدرک داوری درجه یک ملی و مربیگری 
سطح یک فدراسیون جهانی دوچرخه سواری است و از سال 
1۳۹۳ تاکنون هدایت تیم دوچرخه ســواری فولاد مبارکه 
 ســپاهان و در مقاطعی مربیگری تیم ملی دوچرخه سواری

 را بر عهده داشته است.

گيتی پسند با كشاورز به دنبال 
شروعی زودهنگام

در حال حاضر تکلیف نیمکت دو تیم مدعی لیگ برتر 
فوتسال مشخص شده است و وضعیت چند تیم دیگر ازجمله 
قهرمان چهار دوره گذشته این مسابقات در ابهام قرار دارد. 
باوجوداینکه هنوز زمان شــروع فصل آینده مسابقات لیگ 
برتر فوتسال مشخص نشــده است اما باشگاه های مدعی 
دست به کار شده اند تا تیم خود را برای فصل آینده جمع کنند. 
گیتی پسند که چهار سال از رسیدن به عنوان قهرمانی بازمانده 
است، نخستین تیمی بود که سرمربی خود را معرفی کرد. بعد 
از قطع همکاری با وحید شمسایی، این تیم اصفهانی سراغ 
محمد کشاورز رفت و او را به عنوان سرمربی جدید انتخاب 
کرد. کشاورز سابقه بازی و حتی سرمربیگری در تیم گیتی 
پســند را دارد و فصل قبل هم هدایت تیم راگا را بر عهده 
داشت. به نظر می رسد در سال جام جهانی، گیتی پسند تمام 
ظرفیتش را برای پس گرفتن عنوان قهرمانی با کشاورز به کار 
ببندد. کراپ الوند که سال گذشته نخستین فصل حضورش 
در لیگ برتر را تجربه می کرد، با حضور چند بازیکن مدعی و 
ملی پوش ازجمله مهدی جاوید در دور پایانی لیگ به عنوانی 
بهتر از پنجمی دست نیافت. این تیم برای جبران اتفاقات فصل 
قبل، سراغ جواد اصغری مقدم سرمربی سن ایچ رفت. اصغری 
مقدم هرچند در سه سال حضورش در سن ایچ قهرمان نشد 
اما تیمش همواره علاوه بر مسائل اخلاقی، ازنظر فنی یک 
مدعی بود و سال گذشته تا دو هفته مانده به پایان مسابقات 
در صدر جدول قرار داشت. به جز کراپ و گیتی پسند، تیم های 
مدعی دیگر هنوز چیزی به صورت رســمی برای کادر فنی 
خود تعیین و اعلام نکرده اند. مس سونگون که چهار سال 
متوالی قهرمان لیگ ایران شده است، به احتمال زیاد ازجمله 
تیم هایی است که ســرمربی اش را عوض می کند. علیرضا 
افضل در دو ســال حضورش در مــس با این تیم قهرمان 
شد اما به نظر می رسد فصل بعد در مس نخواهد بود. گفته 
می شود حمید بی غم جدی ترین گزینه مسی ها است و این 
مربی که آخرین قهرمانی ایران در جام باشگاه های آسیا را با 
همین تیم مس رقم زده بود، به نیمکت نماینده ورزقان نزدیک 
 است. ســن ایچ هم با جدایی اصغری مقدم با خلا بزرگی

 مواجه شده است.

اردوی المپيکی تيم ملی 
شمشيربازی در گرجستان

تیم ملی شمشــیربازی اسلحه ســابر که برای حضور 
دربازی هــای المپیک آماده می شــود، دور جدیــد اردوی 
آماده ســازی خود را در گرجســتان پیگیری می کند. اعزام 
تیم ملی شمشــیربازی اسلحه سابر به گرجستان بر اساس 
دعوت نامه دریافتی از مسئولان شمشیربازی این کشور انجام 
می شود. به همین منظور این تیم چهارشنبه )1۹ خردادماه( 
عازم تفلیس می شود تا دور جدید تمریناتش را در این شهر 
پیگیری کند. این اردو به صورت مشــترک همراه با کشور 
میزبان، مصر و فرانسه دنبال خواهد شد. مجتبی عابدینی، 
علی پاکدامن و محمد رهبری که حضورشان در المپیک توکیو 
قطعی است همراه با محمد فتوحی، فرزاد باهرارسباران و نیما 
زاهدی ترکیب تیم اعزامی به تفلیس را تشکیل می دهند. این 
 بازیکنان به مدت 10 روز در زیر نظر پیمان فخری تمریناتش

 را انجام خواهند داد.

مربی تیم فوتبال ســپاهان به تشــریح شرایط فعلی 
طلایی پوشان اصفهانی پرداخت. به گزارش فارس، علیرضا 
مرزبان در مورد برپایی اردوی ســپاهان در منطقه کردان 
و بازی تدارکاتی مقابل صنعــت نفت آبادان که با نتیجه 
یک بریک به پایان رســید، اظهار داشت: از کیفیت کاری 
بازیکنان، وضعیت بدنی و مسائل تاکتیکی تیم خیلی راضی 
هستیم و قدم های خوبی را روبه جلو برمی داریم. برگزاری 
اردو بازیکنان را از خانواده هایشــان دور می کند و این تنها 
مشــکلی اســت که وجود دارد. وی افزود:  در هفت هفته 
پایانی بازی های خیلی سختی داریم. برای تمرکز بیشتر، 
دیدارهای قبلی و مشــکلاتمان را آنالیز می کنیم. کیفیت 
بازی مــا باید روبه جلو تغییر کند. بــا تمریناتی که انجام 

می دهیم، برای از بین بردن مشــکلاتمان و اضافه کردن 
مسائل استراتژیک تلاش می کنیم تا بدانیم چطور حرکت 
بهتری را روبه جلو داشــته باشــیم. وی افزود: بازی خیلی 
خوبی مقابل نفت آبادان داشتیم. معیارهای تاکتیکی که از 
بازیکنان انتظار داشتیم، فوق العاده خوب انجام شد. نتیجه 
برای ما مهم نیست. مسائل تاکتیکی که می خواستیم، تیم 
به اجرا گذاشت و از این بابت خیلی خوشحال هستم. مربی 
سپاهان در مورد اینکه این تیم با برد پنج بر یک مقابل مس 
رفسنجان به تعطیلات رفت و به همین خاطر هجمه ها و 
اتهاماتی مطرح شد که این نتیجه برای بالا رفتن تفاضل 
سپاهان رقم خورد، گفت: نتیجه بازی گل گهر و پرسپولیس 
چه شد؟ این جواب من به هجمه ها است. اگر نتیجه پنج بر 

یک ما حرف وحدیــث دارد، نتیجه پنج بر صفر بعضی هم 
حرف وحدیث بزرگ تــری دارد. مرزبان دربــاره اینکه آیا 
سپاهان می توانست بازیکنان بیشتری در تیم ملی داشته 
باشد، عنوان کرد: بازیکنانی از تیم های دیگر هم هستند که 
لیاقت دارند به تیم ملی دعوت شــوند. این مسئله دردناک 
است چون این تیم بر اساس بالانس تاکتیکی انتخاب نشده 
اما در مورد این مسائل نباید زیاد صحبت کنیم تا تیم ملی 
در آرامــش کار کند و به جام جهانی برود. حس خوبی که 
مردم می توانند داشته باشــند، برای من مهم تر از مسائل 
مربوط به یک یا چند بازیکن تیم ها باشد. مرزبان در مورد 
برنامــه لیگ برتر و وقفه های طولانی آن، گفت: تیم ملی 
برای برگزاری اردو هرچقدر زمان می خواست، ما صددرصد 

موافق بودیم اما مسئله این است که پرسپولیس معترض بود 
که بازی هایشان قبل از ما انجام شود. ما حاضریم در یک 
روز و یک ساعت بازی کنیم. امیدوارم مسابقات سپاهان و 
پرسپولیس که فاصله کمی در جدول دارند و برای قهرمانی 
مبارزه می کنند، هم زمان برگزار شوند. هیچ امتیازی را در 
این نمی بینیم که تیمــی زودتر یا دیرتر بازی کند. در این 
دیدارها محکوم به برد هســتیم و مهم نیســت که قبل یا 
بعــد از هم بازی کنیم. اگر ســازمان لیگ برنامه را عوض 
کند و بازی ها را هماهنگ بگذارد، استقبال می کنیم و هیچ 
اعتراضی هم نداریم. وی درباره اینکه قهرمانی ســپاهان 
ممکن اســت برایش مشکل ســاز شــود چون پیاده روی 
ســنگینی را از تهران تا اصفهان بایــد انجام بدهد، اظهار 
داشت: همیشه به قول خودم وفا کرده ام. حتی زمانی که دو 
هوادار سپاهان با موتور به فولادشهر می آمدند و جانشان را 
از دست دادند، به یاد آن ها گفتم اگر سپاهان قهرمان شود 
با پای پیاده از فولادشــهر به باشگاه برمی گردم که هفت 
ســاعت پیاده روی کردم. در طول شــب در راه و اتوبان ها 
بودم. 5:20 دقیقه صبح به اصفهان رسیدم که مستقیم به 
طباخی رفتیم و کله پاچه خوردم. اگر سپاهان قهرمان شود 
به قول خودم عمل می کنم و از اســتادیوم به استادیوم با 
پای پیاده می روم. مربی سپاهان تصریح کرد: بحث کری 
خواندن نیســت. بحث احساس خوبی است که می توانیم 
داشته باشیم. رقابت زیبایی بین ما و سپاهان وجود دارد و 
باید زیبا بماند. ریشه هر دو تیم از شاهین است. باید این را 
بدانیم که وارد هیچ تشنجی نشویم. می توانیم با هم کری 
بخوانیم و رقابت قهرمانانه داشته باشیم. هواداران هم باید 
حرمت هم را نگه دارند. هر تیمــی حق این را دارد که در 
مورد قهرمانی صحبت کند. باشگاه های دیگری هم هستند 
کــه کیفیت خوبی دارند و می توانند ادعای قهرمانی کنند. 
آخر فصل مشخص می شود قهرمان کیست. مهم این است 

که در کنار مبارزه و تلاش، اخلاق را زیر پا نگذاریم.

سخنگوی باشگاه ذوب آهن می گوید منصفانه نیست بیایند 
بازی سایپا و پیکان را سه بر صفر به سود سایپا کنند و این یک 
ظلم آشکار است. رسول کربکندی درباره وضعیت ذوب آهن و 
اردوی آمادگی این تیم اظهار کرد: تیم بعد از چهار روز استراحت 
صبح و بعدازظهر تمریناتش را پیگیری کرد و یک دیدار دوستانه 
مقابل پدیده برگزار کرد و یک ســفر هم به مشهد دارد تا یک 
بــازی مقابل پدیده و یک بازی مقابــل گل گهر برگزار کند. 
به هرحال به خاطر شرایط کرونا برگزاری بازی دوستانه کمی 
سخت است اما بچه ها به مشهد خواهند رفت و مقابل این دو 
تیم قرار می گیریم. او در پاســخ به این پرسش که »رای بازی 
سایپا و پیکان برمی گردد یا خیر« گفت: امید داریم نتیجه برگردد 
و اکنون کمی این ماجرا سیاسی شده است و نمایندگان مجلس 

اصفهان و قائم شهر شدیدا دارند فشار می آورند. اینجا باید دید 
زور چه کسی بیشتر است اما طبق اصول نباید سه امتیاز به سایپا 
تعلق گیرد، چون چنین اتفاقی چند سال پیش برای تیم ما هم 
افتاد و اتفاقا با سایپا هم بازی داشتیم. باید سه بازیکن خارجی 
استفاده می کردیم اما در یک دقیقه آخر یک بازیکن دیگر را هم 
وارد زمین کردیم که جریمه اش کسر یک امتیاز و جریمه مالی 
بود. ســخنگوی باشگاه ذوب آهن اضافه کرد: منصفانه نیست 
بیایند بازی ســایپا و پیکان را سه بر صفر به سود سایپا کنند و 
این یک ظلم آشکار است. ماشین سازی هم با ما بازی داشت و 
همین تخلف را انجام داد اما کار خاصی انجام ندادند و فقط برای 
بازیکن دوازدهم یک اخطار در نظر گرفتند. او درباره شایعاتی 
در مورد پیشــنهاد استقلال و پرسپولیس به برخی از بازیکنان 

ذوب آهن بیان کرد: بازیکنان ما فعلا قرارداد دارند و ما واقعا اصلا 
به این مسائل فکر نمی کنیم. ما فعلا می خواهیم خودمان را در 
لیگ حفظ کنیم و بعدازآن در این رابطه و در رابطه با فصل آینده 
تصمیم خواهیم گرفت. هنوز هیچ اقدامی برای هیچ بازیکنی 
نشده است. کربکندی ادامه داد: بازیکنی که قراردادش یک ساله 
است بعد از پایان قراردادش هرجایی که می خواهد می تواند برود. 
البته قرارداد بیشتر بازیکنان دوساله است اما برای برخی هایشان 
هم یک ســاله است. این شایعات بازی بازیکنان است و با این 
بازار آشفته فوتبال، هرکسی هر قیمتی می دهد و هر حرفی را 
می زند. در کل هنوز هیچ پیشنهادی به باشگاه ارائه نشده است. 
او درباره ادامه رقابت های لیگ گفت: امسال شرایط خاصی برای 
ذوب آهن رقم خورد. در بازی اول داور در دقیقه ۹۴ برای فولاد 

پنالتی گرفت و بازی بعد دقیقه یک بازیکن ما اخراج شد. این 
اشتباهات در چند هفته اول برعلیه تیم ما شد و به ما خیلی لطمه 
زد. از آن روز تیم ما در مســیر بدی قرار گرفت و نتایج خوبی 
کسب نکرد. یک شرایط خاص برای ما رخ داد و دیگر تیم ها در 

شرایطی که ما پیدا کردیم قرار نگرفتند.

ظلم آشکار كميته انضباطی به ذوب آهن از نگاه كربکندی

ســپاهانی ها این روزها در اردوی کردان کرج حضور دارند و 
خود را برای ادامه رقابت های لیگ برتر آماده می کنند. شاگردان 

محرم نویدکیا در این اردو یک بازی دوستانه نیز مقابل صنعت 
نفت آبادان برگزار کردند که این بازی با تساوی به پایان رسید. 
شایان مصلح، مدافع سپاهانی ها در گفت وگویی درباره این اردوی 
آمادگی کرد: شرایطمان خوب اســت و در کمپ کردان اردوی 
آمادگی مان راداریم پشــت ســر می گذاریم و امیدواریم شرایط  

بدنی مان روزبه روز بهتر شود. هوا در تمام نقاط کشور گرم است 
اما این جا کمی خنک تر است و امکانات خوبی برای ما مهیا شده 
است و همه چیز دست به دست هم داده 
تا بتوانیم اردوی خوبی داشته باشیم. 
او ادامه داد: تیممان شرایط خوبی دارد 
و باید برای بازی سخت مقابل فولاد 
که دو سه هفته دیگر برگزار می شود، 
آماده شویم. بازی های سختی را پیش 
روداریــم و هر بازی بــرای ما حکم 
فینال را دارد. تیم ما باید حواســش 
باشد کوچک ترین فرصتی را از دست 
ندهد زیرا رقابت  برای قهرمانی بسیار 
حساس اســت. باید حواسمان باشد 
بازی به بــازی جلو برویم و امتیازات 
لازم را کسب کنیم. باید در هر بازی 
سه امتیاز به دست بیاوریم. مدافع تیم سپاهان درباره وقفه های 
زیاد لیگ گفت: به دلیل بازی های آسیایی و بازی های تیم ملی 
به هرحال یک سری وقفه ها در تیم ملی پیش آمد که این باعث 
شــد یک ســری وقفه ها در روند بازی ها به وجود بیاید. ما باید 

شرایطمان را حفظ کنیم تا بتوانیم به موفقیت برسیم. 

شیح دیاباته و هرویه میلیچ دو بازیکن خارجی استقلال هستند 
که از حدود دو هفته قبل ایران را ترک کردند و هنوز برنگشته اند. 

دیاباته و میلیچ در شرایطی از ایران به 
کشــورهای خود رفتند که از ماه های 
قبل مطالبات زیادی را طلبکار هستند 
و به همین خاطر دلخوری هایی داشتند. 
ازاین رو شنیده می شد که به خاطر این 
مطالبات مالی احتمال دارد این دوستاره 
خارجــی هرگز به ایــران برنگردند اما 
چند روز قبل بود که گفته شــد میلیچ 
و دیاباته درخواســت داده اند تا باشگاه 
استقلال ویزای کار آن ها را تمدید کند و 
همچنین برایشان بلیت برگشت بگیرد. 
ازاین رو مسئولان باشگاه استقلال در 
تلاشند تا هر طور شده مشکلات ویزا 

و بلیت میلیچ و دیاباته را حل کنند. از سوی دیگر گفته می شد که 
با حل مشکل حضور این دوستاره خارجی، آن ها نهایتا به تهران 
برمی گردند اما همچنان این اتفاق نیفتاده است. این در حالی است 
که باشــگاه استقلال با مشکلات مالی زیادی دست وپنجه نرم 
می کند و بعید اســت فعلا بتواند بدهی های دلاری و یورویی به 

دو خارجی اش را تسویه حساب کند. از سوی دیگر هنوز مشخص 
نیست دیاباته و میلیچ چه زمانی به ایران برمی گردند و چه قصدی 

در صورت برگشتن دارند. از طرف دیگر فرهاد مجیدی سرمربی 
استقلال نیز نگران وضعیت جسمانی دو خارجی تیمش است و از 
مسئولان باشگاه خواسته هرچه سریع تر مقدمات بازگشت آن ها 
را فراهم کنند. هرچند که با توجه به اختلافات پیش آمده میان 

مدیران باشگاه بعید است فعلا اتفاق خاصی بدهد.

اميدوارم سپاهان در پايان فصل جشن 
قهرمانی بگيرد

 دوستاره خارجی استقلال همچنان 
دور از ايران

ســازمان لیگ فوتبال ایران با ارسال نامه ای به ستاد مبارزه 
با کرونا خواهان حضور تماشاگران در مسابقات هفته های پایانی 
لیگ برتر شد. با شــیوع ویروس کرونا از حدود یک سال ونیم 
گذشته رقابت های لیگ برتر فوتبال بدون حضور تماشاگران برگزار 
می شود و این مسئله شرایط عجیبی را در رقابت ها به وجود آورده 
است. حالا اما مسئولان سازمان لیگ فوتبال درخواست داده اند تا 
تماشاگران با رعایت پروتکل های بهداشتی به ورزشگاه ها برگردند. 
ازآنجایی که تنها هفت هفته تا پایان رقابت های لیگ برتر فوتبال 
باقی مانده و البته با ورود واکسن کرونا شیوع ویروس هم تا حدی 
کاهش یافته، سازمان لیگ فوتبال خواهان آن شده تا تماشاگران با 
ظرفیت محدود و البته با رعایت پروتکل ها به ورزشگاه ها برگردند 
و مثل بسیاری از کشورهای دنیا در ورزشگاه تماشاگر مسابقات 

تیم های محبوبشان باشند. سهیل مهدی، رئیس کمیته مسابقات 
ســازمان لیگ دراین باره گفته است: »این درخواست مربوط به 
شهرهایی است که در وضعیت قرمز قرار ندارند و به صورت پایلوت 
مدنظر قرار می گیرد. تصمیم بر این شده حدود 100 نفر به عنوان 
تماشاچی برای هر تیم در ورزشگاه حضور یابند و مدیریت مسئله 
100 درصد بر عهده باشــگاه ها قرار دارد و بحث بلیت فروشی 
مطرح نیست تا بتوانیم به مدل مشخصی از برگزاری مسابقات با 
حضور تماشاگران در ورزشگاه ها هنگام برگزاری مسابقات فوتبال 
دست یابیم.« اما نحوه گزینش افرادی که به ورزشگاه می روند، 
چگونه است؟ مهدی گفته است: »برای افراد واجد شرایط سقف 
سنی 65 و کف سنی 1۸ سال تعیین خواهد شد. تماشاگران باید 
ماسک بزنند، صندلی ورزشگاه ها علامت گذاری خواهند شد و 

موارد دیگری به منظور برگزاری صحیح مســابقات مدنظر قرار 
خواهد گرفت. بقیه مســائل را به عهده باشگاه ها می گذاریم.« 
این شیوه مدنظر سازمان لیگ برای امتحان بازگشت تماشاگران 
به ورزشــگاه ها است و برای سال آینده اگر شرایط مساعد باشد 
افراد بیشتری به ورزشــگاه می روند. سازمان لیگ قصد دارد با 
برگزاری مسابقات با حضور 100 تماشاگر شرایط را برای بازگشت 
تماشــاگران بسنجد و اگر این تجربه موفق بود برای سال آینده 
با 20 درصد ظرفیت ورزشگاه ها ورود تماشاگران آزاد شود. البته 
همین درخواســت هم نیازمند مجوز ستاد مبارزه با کرونا است. 
مسئولان ســتاد باید دراین باره بررسی های لازم را انجام بدهند 
و اگر موافق بودنــد از این به بعد بازی ها با حضور حداکثر 100 

تماشاگر برگزار شود.

احتمال حضور تماشاگران در هفته های پايانی ليگ برتر

 گفتگو با عليرضا مرزبان
 پيرامون شرايط فعلی سپاهان

 روبه جلو 
حرکت می کنیم
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 سراپا اگر زرد و پژمرده ایم
ولی دل به پاییز نسپرده ایم

قیصر امین پور
زادروز صابر ابر، بازیگر ایرانی هر قدر به طبیعت نزدیک شوی، زندگانی شایسته تری را پیدا 

می کنی. 
نیما یوشیج

خدا به کسانی که ایمان آورده اند و کارهای شایسته انجام داده اند، وعده داده است که برای آنان آمرزش و پاداشی 
بزرگ است. 

۹مائده

مناسبتسخن بزرگان جرعه ای آیات نورانی
کتاب

مدیر پژوهشکده انرژی دانشگاه اصفهان از اجرای چند طرح 
پژوهشی در زمینه انرژی های تجدید پذیر و بهینه سازی مصرف 

انرژی در پژوهشکده انرژی دانشگاه اصفهان خبر داد.
احسان بنی اسدی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: پژوهشکده 
انرژی دانشــگاه اصفهان از سال 1۳۸6 با موافقت قطعی وزارت 
علــوم، در قالب یک گروه تحقیقاتی انــرژی آغاز به کارکرد و 
در ســال 1۳۹1 پس از کســب موافقت اصولی به پژوهشکده 
تبدیل شــد و اکنون با سه زیرگروه پژوهشی مشغول به فعالیت 
اســت. او افزود: انجام فعالیت های مختلف علمی- پژوهشــی 
در زمینه استفاده هر چه بیشــتر از تبدیل انرژی و تولید، توزیع 
و مصرف بهینه صورت های مختلف انرژی و همچنین کاهش 
تلفات و انرژی در دســتگاه های قدرت و توزیع از رســالت های 
این پژوهشکده اســت. معاون پژوهشی و تحصیلات تکمیلی 
دانشکده فنی مهندسی در خصوص سه زیرگروه پژوهشی این 
پژوهشکده، گفت: گروه های پژوهشی تبدیل انرژی، برنامه ریزی 
و بهره برداری سیستم های قدرت و انرژی های تجدید پذیر در این 
مرکز فعال هستند که با 20 نفر اعضای هیئت علمی از گروه های 
مهندســی برق، مکانیک، شیمی، عمران و یک نفر فیزیک به 
انجام پروژه های تحقیقاتی این حوزه مشغول هستند. بنی اسدی 
بابیان اینکه از ســه سال پیش در حوزه انرژی های تجدید پذیر 

فعالیت هایی در خصوص انرژی خورشیدی و باد آغازشده که بر 
اساس نقشــه راه اهداف و رویکردهای آن تعیین شده است، در 
خصوص شاخص ترین پروژه های در حال اجرای این پژوهشکده، 
خاطرنشــان کرد: در حال حاضر چند طرح شاخص در حال اجرا 
داریم که در سه هســته انرژی های تجدید پذیر، وسایل نقلیه 
الکتریکی و بهینه سازی مصرف انرژی در ساختمان های صنعت 
اســت. این عضو هیئت علمی گروه مهندسی مکانیک دانشگاه 
اصفهان، توضیح داد: پروژه خاص در هسته انرژی های تجدید 
پذیر پژوهشکده انرژی دانشگاه اصفهان در خصوص سیستم های 
تولید و ذخیره سازی انرژی های تجدید پذیر فعالیت می کند که 
به موجب آن تولید برق و حرارت و ذخیره آن انجام می شود. بنی 

اسدی ادامه داد: در هسته وسایل نقلیه الکتریکی بر روی خودروها 
و وســایل نقلیه سبک که به صورت الکتریکی یا هیبریدی کار 
می کنند، متمرکز است. این نمونه خودروها بحث جدیدی است، 
در کمتر از یک سال گذشته چند پایان نامه در گروه برق و مکانیک 
بر روی این موضوع کارشده است. او در توضیح فعالیت های هسته 
بهینه ســازی مصرف انرژی در ســاختمان های صنعت، گفت: 
در این حوزه پروژه خاص سیستم های سرمایش خورشیدی به 
معنی استفاده از سیستم های خورشیدی برای تأمین برودت در 
ســاختمان باهدف کاهش مصرف برق و گاز در حال اجرا است. 
بنی اســدی همچنین از اجرای چند پروژه بهینه سازی مصرف 
انرژی در صنعت مانند همکاری با فولاد مبارکه و وزارت نیرو خبر 
داد. مدیر پژوهشکده انرژی دانشگاه اصفهان از اعلام فراخوان 
جذب محقق پســادکتری با حمایت صنعت در این پژوهشکده 
خبر داد و اعلام کرد: جهت انجام یک طرح پژوهشــی صنعتی 
در پژوهشکده انرژی دانشگاه اصفهان با موضوع »شبیه سازی 
باتری سرب اسیدی« به یک محقق پسادکتری با شرایط داشتن 
مدرک دکتری دریکی از رشــته های مهندسی مکانیک، مواد و 
مهندســی شیمی یا رشته شیمی نیازمند هستیم. او اضافه کرد: 
شخص موردنظر باید سابقه کار با نرم افزارهای شبیه سازی عددی 

سیستم های الکتروشیمیایی را داشته باشد.

اجرای پروژه های تحقيقاتی كاربردی در پژوهشکده 
انرژی دانشگاه اصفهان

رئیس مرکز فنــاوری راهبــردی معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری، تصویب لایحه جهش تولید 
شرکت های دانش بنیان را عاملی برای پشتیبانی هرچه 

بیشتر از این نوع شرکت ها دانست.
اسماعیل قادری فر، رئیس مرکز فناوری راهبردی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری در گفت وگو 
با باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص لایحه جهش 
تولید شــرکت های دانش بنیان اظهار کــرد: به منظور 
حمایت هر چه بیشتر از شرکت های دانش بنیان طرحی 
تحت عنوان قانون جهش تولید شرکت های دانش بنیان 
به مجلس شــورای اســلامی در یک ماه گذشته ارائه 
شــد که کلیات این طرح در صحن مجلس به تصویب 

رســید. او افزود: این طرح که توسط فراکسیون اقتصاد 
دانش بنیان مجلس اسلامی برای حمایت از کسب وکار 
شرکت های دانش بنیان ارائه شده است، برداشتن موانع 
بر سر راه توسعه کسب وکار این شرکت ها از قبیل اخذ 
مالیات، بازار ســازی مناسب و تســهیل گری در ارائه 
مجوز ها به شــرکت های دانش بنیان را از اهداف قانون 
جهش تولید شــرکت های دانش بنیــان در نظر گرفته 

است.
 قادری فر بیان کرد: با تصویب این قانون پشتیبانی 
هرچه بیشتر از شرکت های دانش بنیان صورت خواهد 
گرفت و سهم مناســبی برای ارائه محصولات فناوری 
داخلی روزبــه روز افزایش میابد. او گفت: دولت موظف 

است باهدف جهت دهی، حمایت های مالیاتی، به سمت 
توسعه نوآوری و اقتصاد دانش بنیان فهرست شرکت های 
دانش بنیان و محصولات موردنیاز دستگاه های اجرای را 
به صورت تخصصی و مجزا شناســای، کند و فهرست 
آن ها را به صورت ســالانه اعلام کند که این کار سبب 
می شود تا دستگاه های اجرایی با افزایش تقاضا بخشی از 
بودجه سالانه خود را برای بازار سازی و تسهیل خرید از 
فهرست ارائه شده، اختصاص دهند. رئیس مرکز فناوری 
راهبردی تصریح کرد: ارائه کمک های بلاعوض دولتی 
به شرکت های دانش بنیان و فناور باهدف توسعه فناوری 
از دیگر خدمات این قانون است؛ همچنین دستگاه های 
اجرایــی مجازند املاک، زمین و ســاختمان های خود 
را برای اســتقرار شــرکت ها و مؤسســات دانش بنیان 
واحد هــای فناور خــلاق بدون واگــذاری مالکیت در 
اختیار شــرکت های دانش بنیان قرار دهند. قادری فر با 
اشــاره به افزایش پارک های علــم و فناوری گفت: در 
قانون جهش تولید به دانشــگاه ها و مؤسسات آموزشی 
غیردولتی اجازه داده می شــود تا نســبت به تأسیس و 
 راه اندازی پردیس های استانی پارک علم و فناوری اقدام

 کنند. 
او گفــت: معاونت علمی که و فناوری رئیس جمهور 
مسئولیت پیگیری اجرای این قانون را بر عهده دارند که 
و موظف اســت که هر ۶ ماه یک بار گزارش اجرای آن 
را به کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
ارائــه دهنــد. امیدواریم در اوایل تابســتان با تصویب 
نهایی این قانون حمایت های خوبی از کسب وکار های 

شرکت های دانش بنیان انجام شود.

اصفهان در دوره سلجوقیان نوشته علی اکبر کجباف 
کتابی در بیان شکوه این خطه تاریخی در دوره سلجوقیان 
و تلاش این حکومت درراه به عظمت رســاندن شــهر 

اصفهان در جهان است.
به گزارش ایرنا، اصفهان از قرن چهارم هجری مرکز 
حکومت امرای شیعی مذهب و مستقل آل بویه و سپس 
مرکز سیاسی اسلام در روزگار سلجوقیان شد. سلجوقیان 
تلاش کردند اصفهان را به عظمتی برسانند که شایسته 
امپراتوری بزرگ آنان باشــد. طغرل بیگ که این شهر را 
به دلایلی چــون آب وهوای خوش به پایتختی برگزیده 
بود برای تشــویق مردم شهر به تجارت و نیز ثروتمندان 
به اقامت در آنجا، ســاکنان اصفهان را به مدت سه سال 
از پرداخت مالیات معاف کرد و خود نیز به ســاخت ابنیه 
نفیس و مراکز مذهبی همت گماشــت. او با کمک وزیر 
دانشمند خود، عمید الملک کندری، بناها و مساجد زیبایی 
ساخت و برای تأمین امنیت شهر حصار بزرگ پیرامون 
آن را بازســازی کرد. سلجوقیان تلاش داشتند از این راه 
عظمت خود را به رخ جهانیان بکشند و به حق نیز موفق 
شدند. اصفهان دوره سلجوقی مقر و مآمن سلاطین، محل 
خزانه دولتی، وصول مالیات، سرمایه گذاری بزرگان برای 
ساخت مساجد و مدارس، تهیه کتاب و کتابخانه، آرامگاه 
مشاهیر علمی و سیاسی، رحله های علما و امالی نویسی 
بزرگان، جنگ و درگیری های محلی مذهبی و غیره بود. 
در کتاب حاضر، نگارنده پس از بیان نحوه شــکل گیری 
حکومت سلجوقی در ایران، اوضاع سیاسی، اقتصادی و 
فرهنگی استان اصفهان را در این دوره بررسی کرده است. 
همچنین درباره پیشینه فعالیت های اسماعیلیان اصفهان، 

آل خجنــد و آل صاعد در آن دوره مطالبی را بیان کرده 
است. در پایان کتاب نیز توضیحاتی درباره میدان عتیق 
ارائه کرده و تصاویری از مکان های مختلف اصفهان در 
دوره سلجوقی آورده است. در بخشی از کتاب می خوانیم: 
اصفهــان از قرن چهارم هجــری مرکز حکومت امرای 
شیعی مذهب و مســتقل آل بویه و سپس مرکز سیاسی 
اسلام در روزگار سلجوقیان بوده است. پادشاهان سلجوقی 
نظیر طغرل بیگ و ملکشاه تلاش کرده اند تا اصفهان را 
به چنان رونقی برسانند که نشان دهنده عظمت امپراتوری 
بزرگ آنان باشد، گویا در این امر نیز موفق بوده اند. کتاب 
اصفهان در دوره سلجوقیان نوشته علی اکبر کجباف سال 
۱۳۹۰ در ۲۴۶ صفحه با شمارگان یک هزار نسخه توسط 
انتشارات سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان به 

چاپ رسید.

رئیــس اداره ی میــراث فرهنگی گردشــگری و 
صنایع دستی کاشــان خبر داد که پایگاه جهانی تریپ 
ادوایزر، بار دیگر اقامتگاه ســنتی ســرای عامری ها را 
به عنوان یکی از 25 هتل برتر خاورمیانه در سال 2021 

معرفی کرده است.
مهران ســرمدیان به ایســنا گفت: اقامتگاه سنتی 
ســرای عامری ها، یکی از زیباترین خانه های تاریخی 
کاشــان با معماری ایرانی اســت که در دوره ی زندیه 
ساخته شده و بعدها به مرور گسترش یافته است. او ادامه 
داد: بخش های بیرونی و درونی این خانه با گچ بری های 
زیبا و منبت کاری ظریف تزئین شــده و همچنین، بنا 
دارای چندین حیاط اســت که رعایــت اصل تقارن در 
ایــن حیاط ها به آن زیبایی دوچندان بخشــیده. معاون 
مدیرکل و رئیس اداره ی میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی کاشان یادآور شد که این سرا در سال 2016 
مفتخــر به دریافت برنده جایــزه بین المللی نورپردازی 
lIgHTEnnIng awaRD  شده و جایزه ی ملی مرمت 

و احیای بناهــای تاریخی را نیز دریافت کرده اســت. 
ســرمدیان خبر داد: پایگاه جهانی تریپ ادوایزر که طی 
سال های متمادی از سال 2016 تا 2020 اقامتگاه سرای 
عامری ها را به عنوان اقامتگاه منتخب گردشگران معرفی 
کرده بود، به تازگی اعلام کرد که این اقامتگاه سنتی در 
فهرست 25 هتل برتر خاورمیانه سال 2021 رتبه هفدهم 

را از آن خودکرده است.

مرمت نيمی از بازارچه 
سنتی باغشهر 

تاريخی نطنز
تاکنون نیمی از بازارچه سنتی باغشهر تاریخی نطنز 

در استان اصفهان مرمت شده است.
به گزارش صداوسیما، شــهردار نطنز گفت: سقف 
این بازارچه در پی بارندگی ها دچار ریزش شــده است 
و برای بازســازی این بازار با حدود ۸00 ســال قدمت، 
تاکنون 60 میلیارد از 150 میلیارد ریال اعتبار تخصیصی 
هزینه شده است. علی پیراینده افزود: عملیات بازسازی 
شامل تعمیر ســقف بازار، دیواره مغازه ها، سنگ فرش و 
تعمیر و بازسازی مغازه های تخریب شده است. شهردار 
نطنز افزود: در بازارچه ســنتی شــهر نطنز کارگاه های 
سفال و سرامیک سنتی و صنایع دستی از گذشته تاکنون 
وجود داشته است، اما با تخریب سقف بازار و مغازه های 
قدیمی، بســیاری از صنایع دســتی همچون آهنگری، 
نمدبافی،  چلنگری، گیوه دوزی، ســبدبافی، زری بافی، 
چاقوســازی و شیرینی پزی ســنتی از بین رفته است. 
پیراینده گفت: با احیا، مرمت و بازســازی بازارچه سنتی 
شهر نطنز علاوه بر ســاخت و راه اندازی 15 فروشگاه 
صنایع دستی، صنعت گردشگری توسعه یافته و بسیاری 
 از صنایع دستی فراموش شده نطنز احیا و دوباره مشغول

 به کارمی شوند.

كتاب اصفهان در دوره سلجوقيان تجلی 
شکوه اين دوره تاريخی

سرای عامری ها در 
ميان برترين هتل های 

خاورميانه

درخشش موزه مردم شناسی ارامنه در ميان موزه های برتر
در ســیزدهمین دوره آییــن انتخاب موزه برتــر، موزه 
مردم شناسی ارامنه جلفای نو واقع در کلیسای وانک اصفهان، 

موفق به کسب رتبه نخست در چهار شاخص شد.
به گزارش ایمنا، سیزدهمین دوره آئین انتخاب موزه برتر 
توسط کمیته ملی موزه ها با شعار شورای بین المللی موزه ها: آینده 
موزه ها: بازیابی و تصور دوباره در اردیبهشت ۱۴۰۰ برگزار شد و 
برترین های موزه و موزه داری در ۱۳ شاخص از پیش اعلام شده 
معرفی شــدند. موزه مردم شناســی ارامنه جلفای نو واقع در 
مجموعه کلیسای وانک در چهار شاخص اعمال استانداردهای 
فیزیکی یعنی گردآوری، معرفی، خلاقیت و نوآوری رتبه اول 
و در ۳ شــاخص نگهداری و حفاظت، مناسب ســازی برای 
معلولان و آموزش، رتبه دوم و در شاخص پژوهش رتبه سوم 
را کســب کرد. این موارد شاخص هایی است که موزه برتر را 
می ســازد اما موزه برتر به چه معنا است و مهمترین شاخص 
آن چیست؟ واروژ میناسیان، رئیس شورای خلیفه گری ارامنه 
اصفهان و جنوب ایران، دراین باره  می گوید: موزه برتر موزه ای 
است که همیشــه و درهرحال، فعال و پویا بوده و خلاقیت و 
نوآوری داشته باشد. یک موزه تنها چینش و نمایش تعدادی 
اثر ارزشمند نیست بلکه مهمترین شاخصه یک موزه موفق، 
برقراری ارتباط میان بازدیدکنندگان با آثار و فضای موزه است 
که با پویایی و نوآوری امکان پذیر می شود. مرمت تخصصی 
فضای داخلی و خارجی موزه توسط متخصص میراث فرهنگی، 
تغییر کاربری ساختمان کنونی از سالن نمایش به موزه، استفاده 
از پوشش مخصوص بر روی کف برای جلوگیری از ساییدگی 
و ایجاد گردوخاک در موزه، کشف اتاق ها و بخش های نهان در 
معماری ساختمان، نورپردازی استاندارد فضای داخلی و خارجی 
کل مجموعه، تجهیز آرشــیو کلیســای وانک با جدیدترین 
امکانات مرمت نسخ خطی، نقشــه ها و کتب قدیمی، ایجاد 
فضای سبز و گل کاری متناسب با فصول، تعبیه نیمکت های 
مناسب در محوطه بیرونی موزه جهت استفاده بازدیدکنندگان، 
ایجاد اقامتگاه_هتل مناسب در نزدیکی ساختمان مکان موزه 
برای اقامت مسافرین و گردشگران داخلی و خارجی ازجمله 
مواردی است که موزه مردم شناسی ارامنه جلفای نو در شاخص 

اعمال استانداردهای فیزیکی واجد آن ها بود.
Á شاخص گردآوری

ایده تأسیس موزه مردم شناسی ارمنیان جلفای نو از حدود 
۱۰ سال پیش موردبحث و پژوهش شوراهای خلیفه گری و 
مجمع نمایندگان ارامنه بوده و گروه های مطالعاتی مختلفی در 
این زمینه تشکیل شد و مکان های مختلفی برای آن در نظر 
گرفته شد. طی این سال ها اعلان های مختلفی در خصوص 
جمع آوری اشیا مرتبط با این موضوع در میان ارامنه منتشر شد و 
درنتیجه آن، کل اشیا و پوشاک به نمایش گذاشته شده در موزه 
توسط ارامنه ساکن در جلفای اصفهان و شهرهای اطراف اهدا 
شد. از افرادی که به این موزه اشیایی را اهدا کردند در مراسم 
افتتاحیه تقدیر شد، برخی اشیا نیز از مراکز آموزشی، فرهنگی 
و هنری ارامنه در اصفهان به این موزه منتقل شــده است. از 
طرفی برای همه اشیا شناسنامه تهیه شده و مشخصات این 
اشیا در تارنمای میراث فرهنگی ثبت شده است، به دلیل داشتن 
بخش موقت در موزه و تغییر هرساله موضوع مورد نمایش در 
آن، گروه پژوهش به صورت مداوم در پی گردآوری اشیا جدید 

برای موزه است.
Á شاخص معرفی

ارائه لیست خبرنامه ها، وب سایت ها، روزنامه ها و مجلاتی 
که به معرفی موزه پرداخته اند، طراحی و چاپ بروشور معرفی 
موزه به ۳ زبان های ارمنی، فارسی و انگلیسی به صورت مجزا، 

معرفی موزه در آگهی تصویری ســی و ســومین جشنواره 
بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان اصفهان، مصاحبه با 
خبرگزاری جمهوری اسلامی ایران، ارائه لایوها و گزارش های 
تصویری آماده شده توسط خبرگزاری ها و بلاگرها، شرکت در 
مسابقات معماری و کسب رتبه های برتر ازجمله فعالیت های 

موزه در حوزه شاخص معرفی بود.
Á شاخص خلاقيت و نوآوری

سناریوی بازدید هماهنگ با بستر طراحی استفاده نمادین 
از نور طبیعی برای نمایش غسل تعمید به نماد تولد، استفاده از 
بنای برج ناقوس در پس زمینه گالری کلیساهای ویران شده، 
شــروع ســناریوی بازدید با ورودی محقر و کوچک به نماد 
ســختی کوچ ارامنه، استفاده از کف ســازی خاک به منظور 
نمایــش منطقه بایری کــه در اختیار ارامنه قرار داده شــد، 
نمایش بدون حفاظ برخی از اشیای موزه و افزایش تعاملات 
بین مخاطب و اشــیای موزه، ارتباط متقابل با محیط و ایجاد 
حس کنجــکاوی در مخاطب با اســتفاده از طراحی برخی 
قســمت ها )مانند روزنه هایی بــه دیوارنگاره های خانه های 
تجار(، درگیر ســاختن حواس مخاطب با کف سازی متناسب 
با موضوع در ســالن اول، طراحی داخلی و گرافیک محیطی 
و هویت بصری موزه متناســب و همخوان با بستر مجموعه 
کلیسای وانک، طراحی بخش موقت در موزه دائمی به منظور 
ایجاد پویایی و نــوآوری، ایجاد امکان راهنمای صوتی برای 
مجموعه، فروشگاه صنایع دســتی و سوغاتی از محصولات 
 هنری ایرانی-ارمنی نیز در حوزه شاخص خلاقیت و نوآوری

 انجام شد. 
Á  100 در زمان همه گيری كرونا، بازديد موزه از

در صد به 3 درصد رسيد
رئیس شــورای خلیفه گری ارامنه اصفهان ادامه می دهد: 
برای معرفی موزه مردم شناســی ارامنه جلفــای نو، ما مداوم 
با خبرگزاری ها در ارتبــاط بوده ایم و برای هر برنامه جدیدی 
گزارش خبری داشتیم. برنامه افتتاحیه مجللی برای موزه داشتیم 
که بازخورد بسیار خوبی در خبرگزاری ها داشت. با خبرگزاری 
جمهوری اســلامی ایران مصاحبه ای شده  که از شبکه های 
تلویزیونی پخش شده، شرکت در جشنواره های مختلف ازجمله 
جشــنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان و فیلمبرداری در 
فضای موزه، شــرکت در مسابقات مختلف ازجمله مسابقات 
معماری و کســب موفقیت و معرفی موزه در زمینه معماری 
خارجی و داخلــی هم در ایران و هم خــارج از ایران، ارتباط 
با بلاگر ها و برگزاری لایو با آن ها، ارائه بروشــور سه زبانه و 
تبلیغات شــفاهی، همگی راه های دیگری برای معرفی موزه 

بوده اند ولی باوجود همه این معرفی ها، بهترین تبلیغ، کیفیت 
است و ما توانسته ایم با ایجاد مفهوم و جذابیت بصری در موزه، 
کیفیــت و برتری آن را برای بازدیدکنندگان تأمین و تضمین 
کنیم. میناسیان با اشاره به این که تبلیغات تأثیر زیادی برافزایش 
میزان بازدیدها داشــته است، اظهار می کند: از زمان گشایش 
موزه باوجود افزایش قیمت ورودی به دلیل اضافه شدن بخش 
جدید در مجموعــه، افزایش ۳۰ درصدی بازدید در مجموعه 
دِیر آمنا پرگیچ مقدس کلیسای وانک داشته ایم همچنین موزه 
مردم شناسی کمکی شد برای موزه خاچاطور گساراتسی که 
پیشینه بیشتر و ظاهر ســنتی تری دارد تا بازهم در فهرست 
موزه های پربازدید قرار گیرد. ولی در زمان همه گیری کرونا و 

اعمال محدودیت ها بازدیدها از ۱۰۰ درصد به ۳ درصد رسید.
Á  مسئولان اصفهان با همکاری های همه جانبه

انتظارات ما را برآورده كرده اند
او ادامه می دهد: به منظور گسترش موزه از همان ابتدا بخش 
موقتی در نظر گرفته شــده تا هرساله آثار جدیدی در رابطه با 
مردم شناســی، تاریخ و ارامنه جلفای نو به نمایش گذاشــته 
شــود که این خود باعث پژوهــش و گردآوری های جدید و 
درنتیجه نوآوری و پویایی بیشتر شده و راهی برای جلوگیری 
از یکنواختی موزه شد. همانطور که قبلًا این بخش موقت به 
ادوات موسیقی اختصاص داشــت و بعداً این ادوات به موزه 
جدید، گنجینه موسیقی ارامنه جلفا، منتقل شد و اکنون در این 
بخش تاریخ تئاتر و ســینما شامل اولین دستگاه پخش فیلم 
که توسط تونی هوهانسیان به هتل جهان در اصفهان آورده 
شد، به نمایش گذاشته شده است. رئیس شورای خلیفه گری در 
خصوص حمایت های مســئولان استان از این موزه، تصریح 
می کند: در افتتاحیه موزه مردم شناسی ارامنه جلفای نو دکتر 
عباس رضایی اســتاندار اصفهان، دکتــر معین رئیس وقت 
شــورای شــهر اصفهان، مرحوم فریدون الهیاری مدیرکل 
ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان، 
حجت الاسلام والمسلمین انصاری مدیرکل وقت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان، دکتر عیدی معاون فرهنگی شهرداری، 
مهندس رضایی مدیر شــهرداری منطقه ۵ اصفهان، رئیس 
و اعضای انجمــن موزه داران اصفهان و ریاســت موزه های 
استان حضور داشتند و به طورکلی حمایت معنوی مسئولان 
استان همیشه شامل حال شورای خلیفه گری بوده و همیشه 
با حضورشــان در مراســم و برنامه های مختلــف و اعطای 
مجوزهــای لازم برای پروژه های مختلــف باعث دلگرمی 
 ما بوده اند و بــا همکاری های همه جانبه خــود انتظارات ما

 را برآورده کرده اند.

قانون جهش توليد راهی برای حمايت بيشتر از 
شركت های دانش بنيان

صندوق نوآوری و شکوفایی از ۵۰۰ شرکت آسیب دیده 
از کرونا حمایت کرده و از سوی دیگر ۳۴ طرح دانش بنیان 
بــه ارزش ۸۷۲ میلیارد تومان در راســتای جهش تولید 

تسهیلات دریافت کرده اند.
به گــزارش مهر، صنــدوق نوآوری و شــکوفایی بر 
شــرکت ها  از  حمایــت  قانــون   ۵ اســاس ماده 
و مؤسسات دانش بنیان، از سال ۱۳۹۲ فعالیت خود را آغاز 
کرده است و از نیمه دوم سال ۱۳۹۷ به بعد با بهره گیری از 
ظرفیــت تمام نهادهــای فعال در زیســت بوم نوآوری و 
روش های تأمین مالی نوین و اهرمی سازی منابع، نسبت 
به شــکل دهی و حمایت از نظام تأمین مالی نوآوری اقدام 
کرده است. در دوره دو الی ۳ ساله بیش از ۱۲,۶۰۰ میلیارد 
تومان انواع تســهیلات و خدمات مالی به شــرکت های 
دانش بنیان در سراســر کشور ارائه شــده که بیش از ۱۲ 
برابر عملکرد سال های گذشته )از سال ۹۲-۹۷( صندوق 
است. با توجه به کارگیری گسترده شبکه همکاران و بهبود 
فرآیندها، ضمن کاهش زمان ارائه خدمات، قیمت تمام شده 

آن به میزان چشمگیری کاهش یافته است.
Á  ارائه تسهيلات صندوق نوآوری و نمودار 

شکوفايی از سال ۹٧ به بعد
از آذرماه ســال ۹۷ به بعد ۸ هزار و ۵۲۲ میلیارد تومان 
قرارداد منعقدشــده که از این میزان وام ارائه شــده ۷ هزار 
سوی شــرکت های دانش بنیان  از  آن  میلیــارد   ۴۸۰ و 
پرداخت شــده اســت. این آمار نشــان می دهد که ارائه 
تسهیلات صندوق ۸.۸ برابر از سال ۹۷ به قبل بیشتر شده 
است. همچنین با توجه به نام گذاری سال ۱۳۹۹ به عنوان 
»جهش تولید«، صندوق نوآوری و شکوفایی تعداد ۳۴ طرح 

دانش بنیان را بــه ارزش ۸۷۲ میلیارد تومان در حوزه های 
مهم باهدف افزایش جهش گونه فروش، صادرات یا اشتغال 
و کمک به صرفه جویی ارزی و حل چالش ها و مسائل ملی 
و… موردحمایت قرار داده اســت. حوزه های بهداشت و 
درمان، نفت، گاز و پتروشــیمی، ارتباطات و مخابرات، غذا 
و کشــاورزی، مواد و محصولات شیمیایی، نظم و امنیت، 
برق و انرژی های نو، حمل ونقل، پوشــاک و نســاجی و 
ساختمان سازی از حوزه هایی بودند که طرح های فناوری 
در زمینه جهش تولید داشته اند و از سوی صندوق نوآوری و 

شکوفایی موردحمایت قرارگرفته است.
Á  حمايت 350 ميليارد تومانی از طرح های

مرتبط با كرونا
از ســوی دیگر شــیوع کرونا در ایران منجر به بروز 
اثرات اجتماعی و اقتصادی در کشور شد ازاین رو به اذعان 
صندوق نوآوری و شــکوفایی اقداماتی در جهت تسهیل 
تولید محصولات دانش بنیان موردنیاز برای پیشــگیری و 
درمان این بیماری انجام شده و بیش از ۳۵۰ میلیارد تومان 
برای ۷۰ طرح تولید اقلام مبارزه با پاندمی اعطاشده است. 
همچنین نزدیک به ۵۰۰ شرکت آسیب دیده ۴۰۰ میلیارد 

تومان تسهیلات با نرخ سود ۹ درصد اعطاشده است.

500 شركت دانش بنيان آسيب ديده از كرونا 
تسهيلات گرفتند


